
ΤΟΥ ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΟΥ ΠΟΛΙΤΙΚΗ & ΑΘΛΗΤΙΚΗ ΕΦΗΜΕΡΙ∆Α www.iapopsi.gr

1,5 €

Κομβική η ΔΕΘ 
για τον Κυριάκο

ΣΕΛ.

17

ΣΥΜΦΩΝΙΑ ΤΗΣ ΕΤΕπ 
ΜΕ ΤΗΝ ΤΡΑΠΕΖΑ ΠΕΙΡΑΙΩΣ 

Δανειακή στήριξη στη
νεανική απασχόληση

• Το παρασκήνιο με τα σενάρια για κάθοδο
Στουρνάρα στην πολιτική, αλλά και οι «βίαιες»
αλλαγές στις διοικήσεις των ελληνικών τραπεζών

Είδε το τυρί, δεν είδε τη φάκα…
• O Στ. Κοντονής εγκαλεί την ΕΠΟ για
τη μετατόπιση της προέδρου της Επιτρο-
πής Δεοντολογίας κας Ιωαννίδου με την
αρχαιότερη κα Μπόζνου, όταν ο ίδιος
στον νόμο για τους αθλητικούς δικαστές
έχει προσυπογράψει τη διάταξη ότι το
Πρωτοδικείο στέλνει πίνακα τακτικών
δικαστών στην ΕΠΟ και η Ομοσπονδία
καθορίζει τη στελέχωση των επιτροπών
της από τον πίνακα αυτό  ▶ΣΕΛ. 21

Όχι δάκρυα για 
αυτόν τον ΠΑΟΚ!
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Τρόμος για έσοδα 
και προσφυγικό!
• Το ΥΠΟΙΚ ψάχνει λύση για να μην
ενεργοποιηθεί ο κόφτης    ▶ΣΕΛ. 3

Φ. ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ: 

Άντεξε στην πίεση, 
περνάει στην 
αντεπίθεση

ΘΡΙΑΣΙΟ – COSCO:

Έκαναν τον... Κινέζο
και απειλούν 

με «σαμποτάζ»
▶ΣΕΛ. 12

ΣΕΛ.

23

Οι 2 δρόμοι 
του «Θρύλου»

ΣΕΛ.

22

Δικαστικός σεισμός για την ΕΛ.ΣΤΑΤ., 
πολιτικοί μετασεισμοί στα κόμματα 
• Η απόφαση του Αρείου Πάγου για εν μέρει αναίρεση του βουλεύματος με το οποίο

απαλλάχθηκε ο Ανδρέας Γεωργίου, ανοίγει νέο κεφάλαιο στη διερεύνηση των καταγγελιών
για «φούσκωμα» του ελλείμματος του 2009 και προκαλεί τριγμούς στη Ν.Δ.  ▶ΣΕΛ. 14-15

ΣΕΛ.

6 -7

ΣΕΛ.

5

ΣΕΛ.

8

Σιγά μην αφήσει 
(τώρα) τον Ντράγκι
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E
να λεκτικό λάθος(;) του αναπληρωτή υπουργού Προστασίας του Πολίτη, Νίκου Τόσκα, στη Βουλή, με α-
φορμή τη σύλληψη των δύο καταζητούμενων Κώστα Σακκά και Μάριου Σεϊσίδη τα ξημερώματα της
Παρασκευής στη Σπάρτη, δείχνει τον στρεβλό τρόπο με τον οποίο αυτή η κυβέρνηση αντιλαμβάνεται τα

πράγματα. 
«Η σύλληψη των Σακκά - Σεϊσίδη αποτελεί επιτυχία της κυβέρνησης και των διωκτικών Αρχών», είπε μεταξύ άλλων ο

υπουργός. Η σειρά με την οποία απέδωσε τα εύσημα είναι, μέσα στην υπερβολή της «να εμφανίσουμε έργο», του-
λάχιστον ντροπιαστική για τις διωκτικές αρχές. Εκτός και αν ο κύριος Τόσκας εννοεί πως η κυβέρνηση (προ-

φανώς το Υπουργικό Συμβούλιο στο σύ-
νολό του υπό την καθοδήγηση του Αλέξη
Τσίπρα) είχε πάρει τους δρόμους και σε
ρόλο σύγχρονου Πουαρό αναζητούσε τα
ίχνη των καταζητούμενων. Ή, ακόμα χει-
ρότερα, θα μπορούσε να εννοεί πως οι
διωκτικές αρχές χρειάζονται πολιτική κα-
θοδήγηση για να κάνουν τη δουλειά τους.

Όποια ερμηνεία κaι αν επιλέξει κάποι-
ος –τρίτη εκδοχή δεν υφίσταται– αποκα-

λύπτεται πως στο Μέγαρο Μαξίμου και πέριξ αυτού επιμένουν να ασχολούνται με την επικοινωνιακή διαχείριση
των θεμάτων και μάλιστα με κακό τρόπο και όχι με την ουσία.

Γιατί αν θα πρέπει να δεχθούμε πως η σύλληψη των δύο είναι κυβερνητική επιτυχία, τότε θα πρέπει επίσης να
κατηγορήσουμε την κυβέρνηση για παρακρατικό μηχανισμό και καθολική αποτυχία σε ζητήματα απορρήτου. Οι
δύο κρούσεις με δημοσιοποίηση διαβαθμισμένων εγγράφων του υπουργείου Εξωτερικών από τον «Ρουβίκωνα»
όχι μόνο προσβάλλει τις υπηρεσίες το;y εν λόγω υπουργείου αλλά –πολύ χειρότερα– επιτρέπει ερμηνείες για τη
δράση της αναρχικής ομάδας και τις διασυνδέσεις της με την κυβέρνηση. 

Οπότε ο κύριος υπουργός και εν γένει οι κυβερνητικοί αξιωματούχοι θα πρέπει να ξεκαθαρίσουν τι είναι αρ-
μοδιότητά τους και τι όχι. Θα πρέπει να καταλάβουν πως είναι άλλος ο ρόλος της κυβέρνησης και άλλος των υ-
πηρεσιών. Το κυριότερο, θα πρέπει να στρωθούν στη δουλειά, εκτός και αν έχουν ξεχάσει πως μπροστά τους έ-
χουν μια ακόμα αξιολόγηση στην οποία θα πρέπει να παρουσιάσουν στοιχεία πραγματικά και πειστικά, καθώς οι
Θεσμοί απαιτούν ουσία και όχι επικοινωνιακά τεχνάσματα. 

Άλλωστε, το όχι και τόσο μακρινό παρελθόν έχει αποδείξει πως όποτε αυτή η κυβέρνηση επεχείρησε να δια-
χειριστεί επικοινωνιακά τις συζητήσεις απέτυχε παταγωδώς με πολύ αρνητικές συνέπειες για το σύνολο των
Ελλήνων.

Το λάθος, επομένως, του κ. Τόσκα θα πρέπει να καταγραφεί μόνο ως λάθος και άμεσα ο υπουργός να αποκα-
ταστήσει την τιμή των διωκτικών αρχών, και εκείνος με τη σειρά του να περιοριστεί στον πολιτικό ρόλο που του
έχει ανατεθεί. Αν πάλι δεν μπορεί να αποβάλει από πάνω του τα χρόνια που ήταν ενδεδυμένος στο χακί, κάποι-
ος θα πρέπει να του θυμίσει πως άλλες οι εποχές εκείνες και άλλες οι σημερινές.

Τα δικά τους, 
δικά μας…

ΣΑΒΒΑΤΟ-ΚΥΡΙΑΚΗ 
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▶ «Αφού σε
συμβούλεψα
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γράψε τώρα και
μία συνταγή 
για καλό
φραπεδάκι…» 
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Τρόμος�για�έσοδα�
και�προσφυγικό!

Λύση�για�την�κάλυψη�στην
υστέρηση�των�εσόδων�ώ-
στε�να�μην�ενεργοποιηθεί
ο�κόφτης�αναζητά�η�κυ-
βέρνηση,�την�ώρα�που�το
προσφυγικό�επανέρχεται
στην�επικαιρότητα�λόγω
των�εσωτερικών�προβλη-
μάτων�της�Τουρκίας.�Και
μπορεί�το�ΥΠ.ΟΙΚ.�να�εμ-
φανίζεται�καθησυχαστικό,
η�πραγματικότητα�όμως
προειδοποιεί�για�έναν�δύ-
σκολο�χειμώνα.

Ρεπορτάζ: 
Θεοδόσης�Παπανδρέου

Ο
ι ταμειακές εισπρά-
ξεις για τον Ιούλιο,
όχι μόνο δεν υπο-
λείπονται αλλά αντί-
θετα υπάρχει υπέρ-

βαση €105.000.000 με βάση τα α-
ναθεωρημένα στοιχεία, τονίζουν
πηγές από το υπουργείο Οικονομι-
κών. Υπογραμμίζουν δε πως δεν υ-
πάρχει καμία απολύτως ανησυχία
για το θέμα.

Μόνο που το ίδιο το υπουργείο
λίγο παρακάτω στην ανακοίνωσή
του, με την οποία προσπαθεί να
διασκεδάσει τις εντυπώσεις, ομο-
λογεί πως: η υπoεκτέλεση κατά τον
μήνα Ιούλιο προκύπτει μόνο σε
σύγκριση με τον στόχο του προϋ-
πολογισμού που συντάχθηκε πέ-
ρυσι τον Οκτώβριο. Κατά τη διάρ-
κεια του έτους οι μηνιαίοι στόχοι
αναπροσαρμόζονται συνεχώς,
λαμβάνοντας υπόψη κάθε διαθέσι-
μη πληροφορία όπως οι εισπρά-
ξεις  των προηγούμενων μηνών,
οι εποχικές διακυμάνσεις, οι πα-
ρατάσεις, κ.λπ.

Το ποιος έχει δίκιο θα φανεί κυ-

ρίως τον Σεπτέμβριο, ενώ η ενερ-
γοποίηση ή όχι του κόφτη θα προ-
κύψει από τα στοιχεία στα τέλη του
Δεκεμβρίου. Σε κάθε όμως περί-
πτωση ο Ιούλιος «έκαψε» τα έσο-
δα, αν και από την κυβέρνηση υ-
ποστηρίζουν πως η μείωση προ-
κύπτει λόγω των επιστροφών φό-
ρων και της τόνωσης της πραγμα-
τικής οικονομίας. Αν όμως στην α-
ποτυπωμένη μείωση προστεθεί
και η καθυστέρηση στην είσπραξη
του ΕΝΦΙΑ λόγω τεχνικού προ-
βλήματος, τότε γίνεται εύκολα α-
ντιληπτό πως το πρόβλημα είναι υ-
παρκτό και μάλιστα πλησιάζει μια
υστέρηση ύψους περίπου 700 ε-
κατ. ευρώ.  

Τα πρώτα στοιχεία του υπουρ-
γείου Οικονομικών –οι επίσημες
ανακοινώσεις αναμένονται από το
Γενικό Λογιστήριο του Κράτους με-
τά τις 10 Αυγούστου– δείχνουν
πως οι εισπράξεις του Ιουλίου
πριν από την αφαίρεση των επι-
στροφών φόρου διαμορφώθηκαν
στα 5,242 δισ. ευρώ, έναντι 5,575
δισ. ευρώ που ήταν ο στόχος για
τον 7ο μήνα του χρόνου. Δηλαδή,
σε επίπεδο εσόδων προ επιστρο-
φών φόρου, υπήρξε υστέρηση
333 εκατ. ευρώ μέσα σε μόλις έναν

μήνα. Με εξαίρεση τον Ιανουάριο
όλοι οι υπόλοιποι μήνες είχαν εμ-
φανίσει μέχρι τώρα υπέρβαση έ-
ναντι των στόχων. Έτσι, σταδιακά
χτίστηκε υπέρβαση της τάξεως των
954 εκατ. ευρώ έναντι των στόχων
μέχρι και το τέλος Ιουνίου, καθώς
συσσωρεύτηκαν εισπράξεις
22,429 δισ. ευρώ έναντι στόχου
21,475 δισ. ευρώ. Με την προ-
σθήκη της υστέρησης του Ιουλίου,
αυτό το «μαξιλάρι» στα έσοδα προ
επιστροφών περιορίστηκε, από τα
954 εκατ. ευρώ στα 621 εκατ. ευ-
ρώ.

Οι επιστροφές φόρου έχουν ξε-
περάσει τον στόχο στο 7μηνο κα-
τά 360 εκατ. ευρώ. Μόνο τον Ιού-
λιο, επιστράφηκαν φόροι 388 ε-

κατ. ευρώ έναντι 208 εκατ. ευρώ
που ήταν ο στόχος, δηλαδή 180 ε-
κατ. ευρώ περισσότερα.

Το… φάρμακο! 
Ένας από τους βασικότερους λό-
γους που είχαν ως αποτέλεσμα τη
μείωση εσόδων είναι η σημαντική
μείωση στην κατανάλωση καυσί-
μων που κινείται πολύ πιο κάτω α-
πό την αντίστοιχη περυσινή πε-
ρίοδο. Χωρίς να έχει κάτι να περι-
μένει για τον Αύγουστο, η κυβέρ-
νηση ελπίζει πως τα έσοδα του τα-
κτικού προϋπολογισμού θα ενι-
σχυθούν από τα έσοδα αποκρατι-
κοποιήσεων. Όμως αυτό από μό-
νο του δεν αρκεί, καθώς έχουν
προϋπολογιστεί να εισπραχθούν

20,8 δισ. ευρώ αποκλειστικά από
φόρους στο διάστημα Αυγούστου-
Δεκεμβρίου.

Ως φάρμακο στο πρόβλημα
χρησιμοποιούνται οι κατασχέσεις.
Σχεδόν ενάμισι εκατομμύριο φο-
ρολογούμενοι απειλούνται με κα-
τασχέσεις από την εφορία για χρέη
που ξεπερνούν τα 500 ευρώ. Σύμ-
φωνα με τα τελευταία στοιχεία, ο έ-
νας στους δύο φορολογούμενους
έχει χρέη προς το Δημόσιο.

Ήδη έχει ξεκινήσει μπαράζ κα-
τασχέσεων, δεσμεύσεων λογαρια-
σμών και πλειστηριασμών ακινή-
των σε 755.806 φορολογούμε-
νους. Πρόκειται για το 50% των
φορολογουμένων στους οποίους
οι υπηρεσίες της Γενικής Γραμμα-
τείας Δημοσίων Εσόδων μπορούν
να επιβάλουν μέτρα αναγκαστικής
είσπραξης.

Τα νέα ληξιπρόθεσμα χρέη που
δημιουργήθηκαν το 2016 φτάνουν
τα 6,8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων
5,956 δισ. ευρώ είναι φόροι που
έμειναν απλήρωτοι.

Μόνο τον Ιούνιο προστέθηκαν
στη δεξαμενή των ληξιπρόθεσμων
οφειλών 1,223 δισ. ευρώ από τα
οποία τα 903 εκατ. ευρώ είναι α-
πλήρωτοι φόροι.

Με την κατάσταση στην Τουρκία να παραμένει ρευστή και
τις Βρυξέλλες να αρκούνται σε ευχολόγια, το προσφυγικό
πρόβλημα τρομοκρατεί την Ελλάδα καθώς η συμφωνία
με τη γειτονική χώρα κρέμεται σε μια κλωστή.

Σύμφωνα με τα επίσημα στοιχεία, χθες Παρασκευή,
στους 57.015 ανέρχονταν οι πρόσφυγες σε όλη τη χώ-
ρα. Στα στοιχεία υπολογίζονται και 7.527 πρόσφυγες που
φιλοξενούνται σε ενοικιαζόμενους χώρους από την Ύπα-
τη Αρμοστεία του ΟΗΕ για τους Πρόσφυγες, οι διαμένο-
ντες σε μη οργανωμένες δομές (2.859) και εκτός δομών ε-
κτιμάται πως βρίσκονται 2.200 άτομα. Στα νησιά του α-
νατολικού Αιγαίου παραμένουν 9.689 πρόσφυγες, ενώ

σημειώθηκαν 82 νέες αφίξεις κατά το τελευταίο 24ωρο.
Στην Αττική φιλοξενούνται 10.149 πρόσφυγες, στην κε-
ντρική Ελλάδα 2.439 και στη νότια 248. Στους 27 χώ-
ρους της βόρειας Ελλάδας κατεγράφησαν 21.904 πρό-
σφυγες.

Αν η συμφωνία με την Τουρκία καταρρεύσει, τότε η χώ-
ρα μας θα κληθεί να αντιμετωπίσει καταστάσεις κατά πο-
λύ χειρότερες από εκείνες του πρόσφατου παρελθόντος
που μετρούσαμε και νεκρούς σε κάθε απόπειρα των προ-
σφύγων να πατήσουν σε ευρωπαϊκό έδαφος.

Σύμφωνα με ευρωπαϊκές πηγές που επικαλούνται δη-
μοσιεύματα των τελευταίων ημερών, στις Βρυξέλλες υ-

ποστηρίζουν πως θα μπορέσουν να αντιμετωπίσουν το
όποιο πρόβλημα λόγω της δημιουργίας κοινής συνοριο-
φυλακής και ακτοφυλακής. Πέραν αυτού τίποτα όμως,
καθώς σε πολιτικό επίπεδο απλά θα ξεσπούσε νέα δια-
μάχη για την αναδιανομή τους, πιο σκληρή από κάθε άλλη
φορά. Σε περίπτωση λοιπόν που επαληθευτεί το πλέον
δυσοίωνο σενάριο και κινηθούν και πάλι δεκάδες χιλιά-
δες πρόσφυγες από την Τουρκία με κατεύθυνση την Ε.Ε.,
τότε αυτό θα είχε δραματικές συνέπειες για μία, κυρίως,
χώρα της Ένωσης: την Ελλάδα. Και στο σενάριο αυτό, η
Ελλάδα θα πρέπει να αντιμετωπίσει μόνη της ένα πρό-
βλημα που δεν της αναλογεί.

Σε μια κλωστή κρέμεται η συμφωνία με την Άγκυρα

Μπορεί�το�υπουργείο�Οικονομικών να εμφανίζεται καθησυχαστικό, 
η πραγματικότητα όμως προειδοποιεί για έναν δύσκολο χειμώνα
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• Τι προσδοκά ο Αλέξης Τσίπρας από τον σχεδιασμό της συνάντησης
στην Αθήνα των αρχηγών των χωρών του «Νότου» της Ευρωπαϊκής Ένωσης

Η φθινοπωρινή 
σύναξη των… 
αγροφυλάκων   
του Νότου 

Ρεπορτάζ: Θεοδόσης Παπανδρέου

Τ
α PIGS επανέρχονται έτσι
στο προσκήνιο, με άλλη βέ-
βαια αφετηρία, μιας και
στόχος του πρωθυπουργού
δεν είναι άλλος από το να

στήσει ένα ευρωπαϊκό προφίλ για τον
ίδιο. Και το ζήτημα είναι αν οι εταίροι
του θα του το επιτρέψουν.

Σύμφωνα με πληροφορίες από κυ-
βερνητικές πηγές, στη Συνάντηση των
7 χωρών του «Νότου» της Ευρώπης,
της ευρωπαϊκής Μεσογείου, που βρί-
σκεται προς το παρόν στη φάση του
προγραμματισμού, θα συμμετέχουν μα-
ζί με την Ελλάδα, η Γαλλία, η Ιταλία, η Ι-
σπανία, η Πορτογαλία, η Κύπρος και η
Μάλτα.

Στο επίκεντρο της διάσκεψης –που
σύμφωνα με τον έως τώρα προγραμμα-
τισμό σχεδιάζεται να διεξαχθεί στις 9
Σεπτεμβρίου (μία ημέρα πριν από τα ε-
γκαίνια της ΔΕΘ)– αναμένεται να τε-
θούν οι μεγάλες προκλήσεις που αντι-
μετωπίζει η Ε.Ε. σε οικονομικό αλλά
και πολιτικο-θεσμικό επίπεδο και θα
συνιστά ουσιαστικά μια προσπάθεια
κοινού βηματισμού των χωρών του ευ-
ρωπαϊκού «Νότου» απέναντι σε αυτές,

όπως σημειώνουν κυβερνητικές πηγές.
Επισημαίνεται ότι η Συνάντηση α-

ναμένεται να λάβει χώρα λίγες ημέρες
πριν από τη Σύνοδο των «27» στην
Μπρατισλάβα, που πραγματοποιείται
με αντικείμενο το μέλλον της Ευρώπης,
στον απόηχο και του Brexit.

Το ζητούμενο
O Αλέξης Τσίπρας επιθυμεί διακαώς
τη συμμετοχή του Γάλλου προέδρου
Φρανσουά Ολάντ, του Ιταλού πρωθυ-
πουργού Ματέο Ρέντσι, αλλά και των
ηγετών της Ισπανίας, της Πορτογαλίας,
της Κύπρου και της Μάλτας, καθώς ε-
κτιμά πως αυτό θα του δώσει την απα-
ραίτητη αίγλη αλλά και βαρύτητα.

Επίσημα τουλάχιστον, πρώτο ζητού-
μενο αυτής της συνάντησης είναι η δη-

μιουργία μιας κοινότητας μέσα στην ευ-
ρωπαϊκή κοινότητα με τη διαμόρφωση
κοινής γραμμής απέναντι «στις πολιτι-
κές λιτότητας και το γερμανικό δόγμα της
σιδηράς δημοσιονομικής πειθαρχίας», ό-
πως σχολιάζεται. Μάλιστα, εκτιμάται
πως αυτή είναι και η κατάλληλη στιγμή
διότι η πρόσφατη ελαστικότητα προς
την Ισπανία και την Πορτογαλία και η
απόφαση, με παρέμβαση Βερολίνου
μάλιστα, να μην επιβληθούν κυρώσεις
στις δύο χώρες για τα υπερβολικά τους
ελλείμματα, άνοιξε ένα ρήγμα στη γραμ-
μή αυτή, ένα ιδιότυπο δεδικασμένο το
οποίο πιθανότατα θα μπορούσε να α-
ξιοποιηθεί στην περίπτωση άλλων χω-
ρών.

Στο μυαλό του Αλέξη Τσίπρα δεν
είναι τίποτε άλλο παρά η προσπάθεια
για χαμηλότερα πλεονάσματα μετά το
2018. Στη μάχη αυτή που θα διεξαχθεί
απέναντι στην άτεγκτη στάση του Βερο-
λίνου, ο Έλληνας πρωθυπουργός επι-
θυμεί να συγκεντρώσει όσο το δυνατόν
περισσότερους συμμάχους οι οποίοι
βλέπουν και τη δική τους σειρά να φτά-
νει. Κρυφή του ελπίδα είναι χώρες ό-
πως η Ισπανία και η Πορτογαλία να α-
ναγνωρίζουν τη στήριξη που η Ελλάδα

τους παρείχε στην τελευταία συνεδρία-
ση του Eurogroup.

Ολάντ και Ρέντσι 
τα «βαρόμετρα»
Ιδιαίτερης αξίας θα είναι η στάση που
θα τηρήσουν ειδικά οι Φρανσουά Ο-
λάντ και Ματέο Ρέντσι. Εκπροσω-
πούν δύο μεγάλες χώρες και οικονο-
μίες της Ευρώπης που αντιμετωπίζουν
σοβαρά προβλήματα και εκτιμάται πως
έχουν κάθε συμφέρον να σταθούν α-
ρωγοί στην προσπάθεια αυτή. Ειδικά
ο πρόεδρος της Γαλλίας εκτός από την
πορεία της οικονομίας έχει ανοιχτό μέ-
τωπο και με την τρομοκρατία του ISIS.
Ενώ τα πεσμένα ποσοστά δημοφιλίας
χρειάζονται επειγόντως τόνωση.

Ηγετικό προφίλ όμως χρειάζεται και
ο Ματέο Ρέντσι. Ο Ιταλός πρωθυ-
πουργός έχει ανοιχτό μέτωπο με το
τραπεζικό σύστημα της χώρας του, μια
λαϊκή αγανάκτηση που δυναμώνει και
ένα δημοψήφισμα για τη συνταγματική
αναθεώρηση στη χώρα του το οποίο
και επιθυμεί διακαώς να κερδίσει.

Ο Αλέξης Τσίπρας επενδύει και
στην αγωνία του Πορτογάλου πρωθυ-
πουργού. Ο Αντόνιο Κόστα έχει για τα
καλά αντιληφθεί πως η χώρα του δεν
είναι ασφαλής οικονομικά και το μέλ-
λον θα πρέπει να τον βρει καλά προε-
τοιμασμένο. Η επιτυχία όμως της συ-
νάντησης έχει ιδιαίτερη σημασία για
τον Έλληνα πρωθυπουργό, για έναν α-
κόμα λόγο: ως υποψήφιος με το κόμ-
μα της Ευρωπαϊκής Αριστεράς θέλει να
πείσει –ειδικά εντός συνόρων– ότι αλ-
λάζει η Ευρώπη. Αυτό λίγο πριν από το
κρίσιμο συνέδριο του κόμματός του.
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Έστω και παραφρασμένος, ο τίτλος της ελληνικής ταινίας που
σκηνοθέτησε το 1999 ο Δήμος Αβδελιώδης «Η εαρινή σύναξις
των αγροφυλάκων» μοιάζει να ταιριάζει γάντι στην πρωτοβου-
λία που σχεδιάζει να αναλάβει ο Αλέξης Τσίπρας και η ελληνική
κυβέρνηση. Ποια είναι αυτή; Η με ιδιαίτερα συμβολικό και ου-
σιαστικό χαρακτήρα συνάντηση τον προσεχή Σεπτέμβριο στην
Αθήνα των αρχηγών των χωρών του «Νότου» της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. 
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Η κοινοβουλευτική επικράτη-
ση του Κυριάκου Μητσοτάκη
κατά τη διάρκεια της συζήτη-
σης για τον εκλογικό νόμο, ό-
πως επίσης και η ραγδαία αυ-
ξανόμενη δυσαρέσκεια του
κόσμου, έχουν ενισχύσει την
αισιοδοξία στην αξιωματική
αντιπολίτευση. Σε τέτοιο ση-
μείο μάλιστα, που δεν είναι λί-
γοι αυτοί που ισχυρίζονται
πως ο Σεπτέμβριος είναι πολύ
πιθανό να φέρει ραγδαίες εξε-
λίξεις και ίσως εκλογές.

Του Μιχάλη Κωτσάκου

O
πως λένε στη Ν.Δ., «σε
πολλά θέματα κυριαρχεί ο
ερασιτεχνισμός της κυβέρ-
νησης» και ως εκ τούτου
εδραιώνεται η αντίληψη

περί ανικανότητας που επιδιώκουν οι
«γαλάζιοι» να χρεώσουν στο Μέγαρο
Μαξίμου και στα κυβερνητικά στελέχη
με πρώτο τον Αλέξη Τσίπρα. 

Το τελευταίο διάστημα η Ν.Δ. δεν
ζορίστηκε ιδιαίτερα για να αντιπολιτευ-
τεί, καθώς πολλά ήταν τα θέματα (εκλο-
γικός νόμος, τηλεοπτικές άδειες, δι-
καιοσύνη, δημόσια τάξη και ασφάλεια,
ανομία, ΕΝΦΙΑ, ΕΚΑΣ κ.ά.) που της έ-
δωσαν την ευκαιρία να σηκώσει τους
τόνους και να ξεπεράσει τους εσωτερι-
κούς κλυδωνισμούς, καθώς είναι γνω-
στό τοις πάσι ότι οι «καραμανλικοί»
διαρκώς γκρινιάζουν.

Η ένταση των αντιπαραθέσεων με
την κυβέρνηση σε όλα αυτά τα ανοικτά
μέτωπα απέδειξε, όπως υποστηρίζουν
υψηλόβαθμα στελέχη, ότι η Ν.Δ. έχει
τρόπο να σταθεί με αξιοπιστία στη σύ-
γκρουση και σύγκριση με την πλειοψη-
φία ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝ.ΕΛ. εντός και εκτός
Βουλής και να κερδίσει το στοίχημα, ε-
νώ παράλληλα τονίζουν ότι ο πρωθυ-
πουργός είναι πλήρως απομονωμένος
και ως εκ τούτου δεν έχει και συμμά-
χους στη Βουλή.

Προγραμματικές…
Ο κ. Μητσοτάκης είναι έτοιμος να α-
νοίξει έναν νέο κύκλο επαφών με ό-
λους τους κοινωνικούς φορείς, από ε-
μπόρους και εφοπλιστές έως βιοτέχνες
και εργατοϋπαλλήλους, σε μια προ-
σπάθεια να ακούσει από πρώτο χέρι τις
απόψεις εκείνων που εκφράζουν μεγά-
λες κοινωνικές ομάδες. Σε καθεμιά α-
πό αυτές τις συναντήσεις ο πρόεδρος
της Ν.Δ. θα ακούει, αλλά και θα προ-
τείνει μια δική του ιδέα προς συζήτη-
ση με τους εκπροσώπους των οργανώ-
σεων. 

Η επεξεργασία του προγράμματος

προχωρά με γοργούς ρυθμούς υπό την
επίβλεψη του αντιπροέδρου του κόμ-
ματος Κωστή Χατζηδάκη, ενώ ήδη
πολλά σχέδια ολοκληρώνονται ενόψει
και της παρουσίασης του κυβερνητικού
σχεδίου στη ΔΕΘ, το τριήμερο 16-18
Σεπτεμβρίου.

Ο κ. Μητσοτάκης επιδιώκει να έ-
χει αλλάξει και άλλο το κλίμα στο εσω-
τερικό του κόμματος, αλλά και να ενι-
σχύσει το μήνυμα της Ν.Δ. στην κοι-
νωνία, πριν από τη δική του παρουσία
στη Δ.Ε.Θ. τον Σεπτέμβριο, όπου θα
κάνει πρόβα «προγραμματικών δηλώ-
σεων» στο μεγαλύτερο μέρος των τομέ-
ων πολιτικής.

Η ΔΕΘ θεωρείται κομβικό σημείο,
διότι, όπως λένε στο κόμμα της αξιω-
ματικής αντιπολίτευσης, η πίεση στην
κυβέρνηση θα είναι πολύ μεγάλη από
την κοινωνία, λόγω και της αυξημένης
φορολογίας, της μείωσης των συντάξε-
ων και άλλων παραγόντων, και παράλ-
ληλα εκτιμούν ότι η Ν.Δ. πρέπει να πα-
ρουσιάσει ένα εναλλακτικό, αξιόπιστο
και ρεαλιστικό πρόγραμμα για να πει-
στούν οι πολίτες για το σχέδιό της.

Περισσότερα προβλήματα
Στο μεταξύ όλο και περισσότερο ενι-
σχύεται η άποψη των στελεχών
της Ν.Δ. ότι ο Αλ. Τσίπρας, λόγω της ι-
σχνής πλειοψηφίας των 153 βουλευ-
τών, θα αντιμετωπίζει συνεχώς προ-
βλήματα στο επόμενο διάστημα, γεγο-
νός που αναπόφευκτα θα οδηγήσει και
σε κάποιο ατύχημα. Ήδη οι διαφωνίες
στο εσωτερικό του ΣΥΡΙΖΑ για μια σει-
ρά θεμάτων της καθημερινότητας, με
κορυφαίο αυτό της ασφάλειας, έχουν
φέρει στο προσκήνιο τον ακήρυχτο πό-
λεμο που υπάρχει στο εσωτερικό του
κυβερνώντος κόμματος, χωρίς καν να
έχουν ξεκινήσει οι συζητήσεις για τις
αλλαγές στα εργασιακά.

Χαρακτηριστικά επισημαίνουν συ-
νεργάτες του προέδρου της Ν.Δ. πως
«οι συνιστώσες του ΣΥΡΙΖΑ δεν έφυγαν
ποτέ. Ο πρωθυπουργός είναι απών», ανα-
φερόμενος στις απόψεις των κυβερνη-

τικών στελεχών που καλύπτουν με δη-
λώσεις τους τις τελευταίες ημέρες τις ε-
νέργειες των αντιεξουσιαστών. Ως πα-
ράδειγμα έφεραν την αναπληρώτρια υ-
πουργό Παιδείας Σία Αναγνωστο-
πούλου, τον βουλευτή Γιώργο Κυρί-
τση, την κοινοβουλευτική εκπρόσωπο
του ΣΥΡΙΖΑ Φωτεινή Βάκη, αλλά και
τη βουλευτή Β΄ Αθηνών Ελένη Αυλω-
νίτου.

Το σφυροκόπημα της Ν.Δ. για τα ζη-
τήματα καθημερινότητας αναμένεται να
συνεχιστεί με αμείωτη ένταση παρά το
γεγονός ότι μπήκαμε στον Αύγουστο,
καθώς στο κόμμα της αξιωματικής α-
ντιπολίτευσης θεωρούν ότι είναι ένα
πεδίο όπου ο ΣΥΡΙΖΑ δεν έχει καμία
παρουσία και οι ίδιοι μπορούν να κερ-
δίσουν πόντους δείχνοντας ότι είναι δί-
πλα στην κοινωνία και στους πολίτες.
Στο πλαίσιο αυτό, ο πρόεδρος της Ν.Δ.
βρέθηκε την Τετάρτη δίπλα στους πο-
λίτες της Εύβοιας που δοκιμάστηκαν α-
πό την πρόσφατη πυρκαγιά, σε αντίθε-
ση, όπως έλεγαν οι συνεργάτες του, με
τον πρωθυπουργό και την κυβέρνηση
που ήταν απόντες από τη μεγάλη κατα-
στροφή.

Στο στόχαστρο της Ν.Δ. βρίσκονται
και οι κυβερνητικοί χειρισμοί στην οι-
κονομία, με τον Χρήστο Σταϊκούρα να
ζητά με ερώτησή του προς τον Ευκλεί-
δη Τσακαλώτο να κατατεθεί άμεσα το
συμπληρωματικό Μνημόνιο που συμ-
φώνησε και υπέγραψε η κυβέρνηση,
βάσει του οποίου ολοκληρώθηκε η
πρώτη αξιολόγηση του τρίτου Μνημο-
νίου, που ψήφισε και εφαρμόζει η κυ-
βέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ.

Αισιοδοξία για το μέλλον
Την ίδια στιγμή ο πρόεδρος της Ν.Δ.
σε κάθε σύσκεψη υπενθυμίζει στα στε-
λέχη και στους βουλευτές ότι δεν πρέ-
πει να μένουν στις εντυπώσεις της στιγ-
μής και να δουν με αισιοδοξία το μέλ-
λον. Οι αναφορές του σε νίκη της Ν.Δ.
υπηρετούν την ανάγκη να επανέλθει η
αυτοπεποίθηση στο κόμμα. Ταυτοχρό-
νως ο ίδιος θεωρεί ότι η αλαζονική συ-

μπεριφορά στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ και
όσα σχετικώς αποδίδονται στον πρω-
θυπουργό τελικώς ευνοούν την αξιω-
ματική αντιπολίτευση.

Οι εκτιμήσεις περί ραγδαίων πολι-
τικών εξελίξεων το φθινόπωρο και
αιφνιδιαστικής προσφυγής στις κάλ-
πες, πέραν της αυτονόητης συμβολής
στη συσπείρωση της Ν.Δ. και στην α-
νασύνταξη των δυνάμεων σε όλα τα ε-
πίπεδα του κομματικού μηχανισμού,
στηρίζονται σε ειλικρινείς παραδοχές
υψηλόβαθμων στελεχών τις οποίες υι-
οθετεί και ο Κυριάκος Μητσοτάκης.
Οι αναφορές του προέδρου της Ν.Δ. σε
αυτό το ενδεχόμενο, τουλάχιστον, πέ-
ραν της όποιας σκοπιμότητας, αναδει-
κνύουν και τι γίνεται στο εσωτερικό του
κόμματος, το οποίο προσπαθεί να ανα-
συνταχθεί, ενώ ο κ. Μητσοτάκης, πα-
ράλληλα με την επεξεργασία του κυ-
βερνητικού προγράμματος, ετοιμάζει
και αλλαγές στο οργανόγραμμα της α-
ξιωματικής αντιπολίτευσης.

Κομβική η ΔΕΘ 
για τον Κυριάκο

• Ο αρχηγός της αξιωματικής αντιπολίτευσης θα κάνει στη Θεσσαλονίκη
«πρόβα προγραμματικών δηλώσεων» με βάση την κυβερνητική… βίβλο του
κόμματός του
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• Πρόσωπο των ημερών ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδας, όχι μόνο λόγω των σεναρίων
που τον θέλουν να ηγείται νέου κεντροαριστερού σχήματος αλλά και εξαιτίας των αλλαγών στις διοικήσεις
των ελληνικών τραπεζών
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Μέχρι το προηγούμενο
Σάββατο που αποκαλύ-
φθηκε από την εφημερίδα
«ΤΑ ΝΕΑ» το περιβόητο
γεύμα στο σπίτι του Βασί-
λη Κοντογιαννόπουλου με
τη συμμετοχή του πρώην
πρωθυπουργού Κώστα Ση-
μίτη, του Θεόδωρου Πά-
γκαλου, της Άννας Διαμα-
ντοπούλου, του Γιώργου
Φλωρίδη, του Μιχάλη
Χρυσοχοΐδη, του Τάσου
Γιαννίτση και φυσικά του
διοικητή της Τραπέζης της
Ελλάδος, ο Γιάννης Στουρ-
νάρας αποτελούσε έναν
τεράστιο γρίφο για την κυ-
βέρνηση.

Του Μιχάλη Κωτσάκου

Ο
Αλέξης Τσίπρας και
οι συνεργάτες του α-
πό την πρώτη ημέρα
που ανέλαβαν τη
διακυβέρνηση του

τόπου μοίραζαν θέματα, ότι «λίαν
συντόμως ο Στουρνάρας θα εκπαρα-
θυρωθεί από τη θέση του διοικητή
της Τραπέζης της Ελλάδος». Κι όμως,
γνώριζαν πως αυτό δεν μπορούσε
να γίνει εάν δεν συμφωνούσε ο
Ευρωπαίος κεντρικός τραπεζίτης
Μάριο Ντράγκι. Κι όμως, ακο-
λούθησαν την ίδια τακτική, όπως
και ο Κώστας Καραμανλής όταν
ανέλαβε την κυβέρνηση το 2004
επιδιώκοντας να διώξει τον Νίκο
Γκαργκάνα από την Τράπεζα της
Ελλάδος. Το μόνο που κατάφερε ή-
ταν να προκαλέσει κάποια δημοσι-
εύματα κατά του Ν. Γκαργκάνα,
στα οποία ο τότε διοικητής δεν έ-
δωσε καμία σημασία και αποχώ-
ρησε όταν έληξε η θητεία του το
2008 για να παραχωρήσει τη θέ-
ση του στον Γιώργο Προβόπου-
λο.

Ο Γκαργκάνας επί διακυβέρ-
νησης Καραμανλή απέφυγε τις α-
ντιπαραθέσεις. Αντίθετα ο Στουρ-
νάρας από την πρώτη ημέρα δια-
κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ έστειλε μη-
νύματα πως δεν θα παραμείνει
σιωπηλός. Αντίθετα, όταν τον ενο-
χλούν απαντά μέσω κύκλων του
και οι τοποθετήσεις του είναι αιχ-
μηρές. Η δε ψυχραιμία του μπορεί
να χαρακτηριστεί ολύμπια. Τρανό
παράδειγμα η αντιπαράθεσή του
με τη Ζωή Κωνσταντοπούλου, ό-
ταν αρνήθηκε να καταθέσει στις ε-
πιτροπές για το δημόσιο χρέος

που είχε συστήσει η τότε πρόεδρος
της Βουλής. 

Ο Στουρνάρας πολλές φορές
στην καριέρα του έχει βρεθεί στο
μάτι του κυκλώνα, αλλά όπως λέ-
νε οι άσπονδοι φίλοι του «πάντα
διαθέτει πολύ γερές πλάτες». 

Όταν ήταν ο βασικός διαπραγ-
ματευτής της χώρας για την είσο-
δο στην ΟΝΕ είχε τις πλάτες τού
τότε πρωθυπουργού Κώστα Σημί-
τη. Αργότερα ως επικεφαλής του
ΙΟΒΕ ήταν ο αγαπημένος όλων
των ΜΜΕ. Στη συνέχεια ως υ-
πουργός Οικονομικών άντεξε στις
επιθέσεις όχι μόνο των αντιπά-
λων, αλλά και από το εσωτερικό
της Νέας Δημοκρατίας χάριν του
Αντώνη Σαμαρά. Τώρα είναι υπό
τη σκέπη τού Μάριο Ντράγκι. Κά-
τι που του δίνει την άνεση να κι-
νείται με σχετική ελευθερία και να
παρεμβαίνει όπως και όποτε αυτός
θέλει.

Ενοχλεί…
Η αλήθεια είναι ότι οι παρεμ-
βάσεις του ενοχλούν το
Μαξίμου. Στο πρωθυ-
πουργικό περιβάλ-
λον λέγεται ότι α-
κούν Στουρνάρα
και βγάζουν σπυρά-
κια. Εξάλλου από την
ημέρα που αποκαλύ-
φθηκε το γεύμα των
«8» με… μενού το πώς
θα ενεργοποιηθεί ο
Στουρνάρας ως ο επικε-
φαλής του 3ου πό-
λου, ο υπουργός
Ε π ι κ ρ α τ ε ία ς
Νίκος Παπ-
πάς τού έχει
επιτεθεί, τό-

σο μέσω της κρατικής τηλεόρασης
όσο και μέσω των social media. 

Πριν από την αποκάλυψη του
γεύματος των «8», ο Στουρνάρας
είχε φροντίσει να «γρατζουνίσει»
την κυβέρνηση όταν είπε ότι «είναι
ανάγκη να χαμηλώσει ο πήχης του
πρωτογενούς πλεονάσματος από το
3,5% που προβλέπει το μνημόνιο σε
2%». Η θέση αυτή του Γιάννη
Στουρνάρα έχει ξεκάθαρη πολιτι-
κή στόχευση. Η μείωση του πρω-
τογενούς πλεονάσματος, η οποία
περιορίζει την ανάγκη επιβολής
πρόσθετων μέτρων, ενισχύει το
φιλολαϊκό προφίλ του κεντρικού
τραπεζίτη. Ταυτοχρόνως, το μήνυ-
μα του κ. Στουρνάρα στηρίζει τη
θέση που πρόσφατα εξέφρασε η
Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα μέ-
σω του Μπενουά Κερέ για τη μη

βιωσιμότητα του δημοσίου χρέους
της Ελλάδας. Επίσης σε άρθρο του
στους «Financial Times» ο Γιάν-
νης Στουρνάρας υποστηρίζει ότι
είναι «μη ρεαλιστικό και κοινωνικά α-
νέφικτο, να απαιτήσουμε από την Ελ-
λάδα να πετύχει πρωτογενές πλεόνα-
σμα 3,5% του ΑΕΠ από το 2018 και
έπειτα».

Μέσω αυτού του άρθρου του ε-
πί της ουσίας καταρρίπτει τη θεω-
ρία της κυβέρνησης περί σκληρής
διαπραγμάτευσης, τονίζοντας πως
«η Ελλάδα χρειάζεται τώρα ένα new
deal με τους εταίρους και τους δανει-
στές της για να πάει μπροστά. Ο στό-
χος πρέπει να μειωθεί στο 2%, επι-
τρέποντας ένα πιο ισορροπημένο
μείγμα οικονομικής πολιτικής, με έμ-
φαση στη μείωση της φορολόγησης
και την ενθάρρυνση των ιδιωτικών ε-

πενδύσεως». Ταυτόχρονα ο Έλληνας
κεντρικός τραπεζίτης όπου σταθεί
κι όπου βρεθεί τονίζει την ανάγκη
για άμεσες μεταρρυθμίσεις, κάτι
που κάνει πυρ και μανία την κυ-
βέρνηση και μάλιστα ο αναπληρω-
τής υπουργός Εξωτερικών, Νίκος
Ξυδάκης, επιτέθηκε μέσω ραδιο-
φωνικού σταθμού στον Γ. Στουρ-
νάρα λέγοντας μεταξύ άλλων: «Έ-
χετε ακούσει τον Μάριο Ντράγκι να
κάνει τέτοιες συστάσεις για μεταρ-
ρυθμίσεις, όπως κάνει ο κ. Στουρνά-
ρας».

Το Μαξίμου δεν θέλει με τίποτα
τη συμπόρευση των κομμάτων του
κέντρου και της Κεντροαριστεράς,
αλλά δεν θέλει να δείξει προς τα έ-
ξω ότι ανησυχεί. Η αλήθεια είναι
ότι, εάν τελικά ευοδωθεί ο νέος
πολιτικός φορέας, ο ΣΥΡΙΖΑ κιν-

Η αποκάλυψη για το γεύμα των «8», συν
το γεγονός ότι ο Στουρνάρας τρέχει με
χίλια τις αλλαγές στις διοικήσεις των ελ-
ληνικών χρηματοπιστωτικών ιδρυμά-
των, έχουν μετατρέψει τον κεντρικό
τραπεζίτη σε persona non grata. Τα σύν-
νεφα μαζεύονται απειλητικά στον ορί-
ζοντα και όλα δείχνουν ότι οι ημέρες
της «ανακωχής» ή της «συμβατικής»
συμβίωσης ανήκουν πλέον στο παρελ-

θόν. Μάλιστα τονίζουν ότι επί της
ουσίας υποχρεώθηκε σε παραί-

τηση ο Μιχάλης Σάλλας από
την Πειραιώς, ο οποίος πα-

ρέλαβε μια μικρή τράπε-
ζα και την κατέστησε
σε κολοσσό.

Το τελευταίο επεισόδιο ήταν το δημοσίευμα από
την «Αυγή» που αφορούσε στη νέα πρόεδρο της
Attica Bank, Άννα Πουσκούρη (σχετικά με δανει-
σμό εταιρείας συμφερόντων της), η οποία θεωρείται
επιλογή του διοικητή της ΤτΕ. Καθώς η Attica ως
μη συστημική τράπεζα υπάγεται στον απ’ ευθείας έ-
λεγχο του κεντρικού τραπεζίτη. Θυμίζουμε ότι πρό-
σφατα αποφασίσθηκε από την ΤτΕ και η αλλαγή δι-
ευθύνοντος συμβούλου στην τράπεζα. Το δημοσίευ-
μα που αφορούσε λοιπόν στο πρόσωπό της, εμμέ-
σως πλην όμως σαφώς, στρέφεται κατά του κ.
Στουρνάρα. 

Στην κυβέρνηση δεν έπαψαν ποτέ να θεωρούν
τον διοικητή της ΤτΕ μία εν δυνάμει πολιτική απει-
λή, καθώς συνδυάζει το τεχνοκρατικό προφίλ με την
πολιτική εμπειρία. Πολύ περισσότερο από τη στιγμή
που η «απειλή» αυτή έρχεται από τον χώρο του Κέ-

Το τέλος της ανακωχής με το Μαξίμου                

ΓΙΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ

Σιγά μην αφήσει 
(τώρα) τον Ντράγκι…
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δυνεύει να χάσει τους ψηφοφό-
ρους που ψάρεψε από αυτόν τον
χώρο. Ειδικά μετά τη μνημονιακή
στροφή του. Πόσω μάλλον εάν τε-
λικά ενεργοποιηθεί ο κεντρικός
τραπεζίτης υπέρ του νέου πολιτι-

κού φορέα. Όταν μάλιστα από τότε
που εισήλθε στα κοινά της χώρας
ως σύμβουλος του υπουργείου Οι-
κονομίας το 1986 είναι μία ζωή
στο στρατόπεδο της λεγόμενης Κε-
ντροαριστεράς. 

Μετά το 2020
βλέπουμε…
Η θητεία του κ. Στουρνάρα ολοκληρώνεται το
2019 και μέχρι τότε δεν υπάρχει περίπτωση να α-
φήσει τη θαλπωρή του Μάριο Ντράγκι και της
Φρανκφούρτης και να μπλέξει στον ελληνικό πο-
λιτικό στίβο με έναν νέο φορέα, που ουδείς γνω-
ρίζει εάν έχει επιτυχία. Κι αυτό ξεκαθάρισε ο κε-
ντρικός τραπεζίτης στους συνδαιτυμόνες του
στην οικία του Βασίλη Κοντογιαννόπουλου. Μά-
λιστα, όπως αναφέρουν πηγές που συνομιλούν
με τον κ. Στουρνάρα, «και ο Κώστας Σημίτης τον
συμβούλευσε να παραμείνει στη θέση του», όταν
έμαθε ότι η θητεία του ολοκληρώνεται το 2019.
Πάντως, στο ίδιο γεύμα ο κεντρικός τραπεζίτης
έσταζε χολή για τον Μιχάλη Σάλλα, αποδεικνύο-
ντας για ποιον λόγο κινήθηκε να καρατομήσει τον
πιο επιτυχημένο Έλληνα τραπεζίτη. Στο γεύμα αυ-
τό έκπληκτοι οι παρευρισκόμενοι άκουσαν τον
Στουρνάρα να λέει πως «ο
Μιχάλης Σάλλας και ο Βαρ-
δής Βαρδινογιάννης θα πο-
λεμήσουν το νέο εγχείρημα
της σύμπλευσης όλων των
κομμάτων και των κινήσεων
της Κεντροαριστεράς».
Πάντως μπορεί επισήμως ο
Στουρνάρας να αρνήθηκε ο-
ποιαδήποτε εμπλοκή στον
νέο φορέα, αλλά αυτό δεν σημαίνει ότι δεν έχει
στο πίσω μέρος του μυαλού του την επιστροφή
στην ενεργό πολιτική σκηνή. Όπως αναλύουν κύ-
κλοι του διοικητή της ΤτΕ, «λόγω της κρίσης οι
κυβερνήσεις από το 2007 δεν αντέχουν περισσό-
τερο από δύο χρόνια». Και υπενθυμίζουν πως ο
Κώστας Καραμανλής άντεξε από το 2007-2009,
ο Γιώργος Παπανδρέου από το 2009-2011, ο Α-
ντώνης Σαμαράς από το 2012-2014, ενώ και για
την κυβέρνηση Τσίπρα δεν βλέπουν μακροημέ-
ρευση, καθώς θεωρούν δεδομένη την εφαρμογή
του κόφτη. Αλλά και για την επόμενη κυβέρνηση
Μητσοτάκη δεν είναι ιδιαίτερα αισιόδοξοι ότι
μπορεί να βγάλει τετραετία.
Όπως μάλιστα υποστηρίζουν, η Ελλάδα θα ξε-
μπλέξει με τα μνημόνια το 2020. «Και τότε ο
Στουρνάρας δεν θα είναι διοικητής της Τραπέζης
της Ελλάδος», προσθέτουν με νόημα.

ντρου που ανεπιτυχώς προσπαθεί να αφομοιώσει ο σημε-
ρινός πρωθυπουργός. Οι κυβερνητικές βέβαια διαθέσεις
είχαν εκφραστεί τον τελευταίο καιρό και μέσω διαρροών σε
σχέση με το περιεχόμενο των εκθέσεων του διοικητή της
ΤτΕ, όπου ασκείται κριτική για το αδιέξοδο της υπερφορο-
λόγησης και εκπέμπονται σαφή προειδοποιητικά σήματα
για μεγαλύτερη έμφαση στις μεταρρυθμίσεις και την ανά-
πτυξη. 

Στο Μαξίμου επίσης δεν έχουν χωνέψει ότι ο Στουρνά-
ρας απαντά σε όλες τις δηλώσεις των κυβερνητικών στελε-
χών. Όπως επίσης και όταν τον Μάρτιο του 2015 είχαν θί-
ξει με εξαιρετικά κομψό τρόπο προς τη Φρανκφούρτη το εν-
δεχόμενο αλλαγής του Έλληνα κεντρικού τραπεζίτη. Κι έλα-
βαν μάλλον μία άκομψη απάντηση του στυλ «Forget it».

Επίσης δεν ξεχνούν από το Μαξίμου και τις αποτυχημέ-
νες προσπάθειες να φορτώσουν στον Στουρνάρα τα capital
controls. Η απάντηση του Στουρνάρα ενδεικτική: «Οι “γεν-

ναίες διαπραγματεύσεις” που διεξήγαγαν οι κ.κ. Βαρουφάκης,
Θεοχαράκης, οι οποίες οδήγησαν στην αλλαγή του ονόματος από
τρόικα σε θεσμούς, και μετακίνησε την τρόικα από τα υπουργεία
στο Χίλτον, είχαν επίσης ένα κόστος. Αν υποθέσουμε ότι αυτό
που περιέγραψε ήταν τα οφέλη, το κόστος βεβαίως ανήλθε σε 86
δισ. ευρώ: Αυτό ήταν το τρίτο μνημόνιο και οι περιορισμοί στην
κίνηση κεφαλαίων που επιβλήθηκαν μετά από εκροές καταθέσεων
ύψους 45 δισ. ευρώ. Και αυτοί οι περιορισμοί στην κίνηση κε-
φαλαίων επιβλήθηκαν για να διαφυλάξουν τη χρηματοπιστωτική
σταθερότητα. Λυπάμαι που το λέω αυτό, αλλά είχα την υποχρέ-
ωση να πω τα πράγματα με το όνομά τους».

Στο Μαξίμου διαπιστώνουν επί του πρακτέου ότι, με την
εφαρμογή του νόμου σε ό,τι αφορά τις διοικήσεις των τρα-
πεζών, ο έλεγχός τους περνά επί της ουσίας μέσω του ΤΧΣ
στα χέρια της Ντανιέλ Νουί, επικεφαλής του εποπτικού
βραχίονα της ΕΚΤ, και του Κλάους Ρέγκλινγκ, ως επικε-
φαλής του SSM, κι αυτό ήταν κάτι που έπεσε πολύ βαρύ

στην κυβέρνηση. Η Ντάνιελ Νουί, με την οποία διατηρεί ε-
ξαιρετικές σχέσεις ο Έλληνας κεντρικός τραπεζίτης, σε συ-
νέντευξή της τον Μάιο του 2016 είχε δηλώσει ότι «οι ελλη-
νικές τράπεζες ζημιώθηκαν από τις πολιτικές αναταραχές των τε-
λευταίων μηνών», ρίχνοντας άμεση μομφή στην κυβέρνηση
ΣΥΡΙΖΑ και την πολιτική της. 

Βεβαίως, θα πρέπει να τονιστεί ότι ο νόμος που ψηφί-
στηκε το 2015 αυτό αναφέρει, αλλά τώρα από το Μαξίμου υ-
ποστηρίζουν ότι «ξεγελάστηκαν από τον κεντρικό τραπεζίτη και
ότι δεν προειδοποιήθηκαν επαρκώς». 

Και ο Στουρνάρας μετά την παραίτηση του Σάλλα και
την αλλαγή του στην τράπεζα Αττικής ετοιμάζεται και για την
Εθνική τον Σεπτέμβριο. Σύμφωνα με πηγές της ΤτΕ, ήδη η
Λούκα Κατσέλη έχει ειδοποιηθεί ότι εμπίπτει στις διατά-
ξεις του νέου νόμου. Στην κυβέρνηση αντιλαμβάνονται ότι ο
έλεγχος των τραπεζών χάνεται. Και μαζί και η δυνατότητα να
ελεγχθεί η χρηματοδότηση της οικονομίας, τουλάχιστον μέ-
σω κρατικών παρεμβάσεων. Και φυσικά καθιστά τον
Στουρνάρα τον υπ’ αριθμόν ένα αντίπαλο, έχοντας τον πλή-
ρη έλεγχο του χρηματοπιστωτικού συστήματος.

Το τέλος της ανακωχής με το Μαξίμου           και οι καρατομήσεις των τραπεζιτών 
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• H Φώφη Γεννηματά γνωρίζει πως το Μαξίμου δεν θέλει την
ανασύσταση της Κεντροαριστεράς και γι’ αυτό κάνει υπερπροσπάθεια για να
επιτύχει το εγχείρημα – Για ποιο λόγο η πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ έκλεισε την πόρτα σε
ενδεχόμενη συνεργασία με τον ΣΥΡΙΖΑ

Της Ευαγγελίας Τζαβάρα

Π
ριν από την ψήφιση
του εκλογικού νόμου
και μετά τη συνάντη-
ση Τσίπρα - Πα-
πανδρέου, στελέχη

του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και κυβερνητι-
κοί παράγοντες εξέφραζαν τη βε-
βαιότητα ότι σύντομα θα υπάρξει
επίσημη προσέγγιση μεταξύ της
κυβέρνησης και του ΠΑΣΟΚ. Μά-
λιστα, αρκετά στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ
που προέρχονται από το ΠΑΣΟΚ
μιλώντας με πρώην... συντρόφους
τους έλεγαν χάριν αστεϊσμού: «Α-
ποφασίστε με ποιον θα έρθετε στον
ΣΥΡΙΖΑ, με τη Φώφη ή τον Γιώρ-
γο», εκφράζοντας τη βεβαιότητα ότι
στο άμεσο μέλλον –και σε κάθε πε-
ρίπτωση πριν από τα τέλη του
2016– θα υπάρξει η προσέγγιση
των δύο πολιτικών χώρων. Πα-
ράλληλα με το παραπάνω ερώτη-
μα εμφανίζεται και το δίλημμα της
συμπόρευσης με τη Νέα Δημοκρα-
τία και τον Κυριάκο Μητσοτάκη,
όπου το επώνυμο του αρχηγού της
Ν.Δ. δημιουργεί αρνητικά ανακλα-
στικά σε έναν κόσμο της Κεντροα-
ριστεράς που έχει μνήμες από τη
δεκαετία του ’90. 

Η διπλή πίεση 
Για τον λόγο αυτό και η πίεση του
Μαξίμου για τον εκλογικό νόμο α-
σκήθηκε στη Φ. Γεννηματά και το

ΠΑΣΟΚ προκειμένου να υπερψη-
φίσουν το νομοσχέδιο του υπουρ-
γείου Εσωτερικών. Βέβαια, νωρί-
τερα οι αρκετοί αγγελιαφόροι του
Μαξίμου είχαν στείλει μηνύματα
προς την πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ να
απαλλαγεί από τα βαρίδια Βενιζέ-
λο και Λοβέρδο, ώστε να κάτσουν
να συζητήσουν επί όλων των θε-
μάτων για άμεση συνεργασία.

Αλλά και σε αυτό το σημείο η
πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ διέψευσε
τις προσδοκίες του Μαξίμου. Η κα
Γεννηματά έλαβε μία κρίσιμη α-
πόφαση για τον εκλογικό νόμο
στον βαθμό που πιεζόταν από δύο
ισχυρούς πόλους στο εσωτερικό
του κόμματος: Από τη μία πλευρά
τα παλαιά κομματικά στελέχη μετα-
ξύ των οποίων και ο Μανώλης
Όθωνας (εκ των άμεσων συνερ-
γατών της), που υποστήριζαν ότι
το ΠΑΣΟΚ πρέπει να ψηφίσει τον
εκλογικό νόμο του ΣΥΡΙΖΑ για α-
πλή αναλογική, ή στην καλύτερη
των περιπτώσεων να ακολουθήσει
τη στάση του ΚΚΕ.

Από την άλλη πλευρά, οι βου-
λευτές του ΠΑΣΟΚ οι οποίοι μετά
από πέντε χρόνια σκληρής αντιπα-
ράθεσης με τους βουλευτές του ΣΥ-
ΡΙΖΑ δεν επιθυμούν και δεν θέ-
λουν να συνυπογράψουν οποιαδή-
ποτε συνεργασία με το κυβερνών
κόμμα.

Η κα Γεννηματά έκοψε τον ομ-
φάλιο λώρο από τους κομματι-

κούς, παράλληλα από την άλλη
πλευρά έθεσε όρια στην ΚΟ παίρ-
νοντας αποστάσεις από τον Ευ.
Βενιζέλο, ο οποίος στις ομιλίες
του κάνει λόγο για την επιτυχία
των κυβερνήσεων Ν.Δ.-ΠΑΣΟΚ
όπου ο ίδιος ήταν αντιπρόεδρος. 

Η τακτική 
Η πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ στάθμισε
όλες τις παραμέτρους και ξεκαθά-
ρισε ότι δεν προσανατολίζεται να
συνεργαστεί με τον ΣΥΡΙΖΑ, αλλά
ούτε και με τη Ν.Δ., κάνοντας πρά-
ξη το σύνθημα για τη δημιουργία
αυτόνομου πολιτικού πόλου μετα-
ξύ των δύο κομμάτων με τα υψη-
λότερα ποσοστά. Στον ΣΥΡΙΖΑ,
που περίμεναν ότι το ΠΑΣΟΚ θα
έκανε ένα βήμα προς την κατεύ-
θυνση της συνεργασίας, βρέθηκαν
προ απροόπτου και απάντησαν με
πυρ ομαδόν κατά του ΠΑΣΟΚ το ο-
ποίο αντιμετωπίζουν πλέον ως εκ-
πρόσωπο του παλαιού πολιτικού
συστήματος.

Η χυδαία προσωπική επίθεση
του Π. Καμμένου κατά της Φ.
Γεννηματά για την οποία δεν πή-
ρε θέση κανένα στέλεχος της κυ-
βέρνησης, αλλά και οι πολιτικές α-
ντιπαραθέσεις του Μαξίμου και
κυβερνητικών στελεχών κατά του
ΠΑΣΟΚ, καταδεικνύουν τις προ-
θέσεις της κυβέρνησης κατά της
κας Γεννηματά. Όμως και η απά-
ντηση της προέδρου του ΠΑΣΟΚ

ήταν εξίσου αποφασιστική: «Εγώ
θα χαλάσω το παιχνιδάκι που στή-
νουν Τσίπρας και Μητσοτάκης».

Στα σχέδια του Μαξίμου είναι
να προσεγγίσει μεσαία στελέχη της
Κεντροαριστεράς με τη συνεργασία
κυβερνητικών στελεχών που προ-
έρχονται από τον χώρο του ΠΑ-
ΣΟΚ, όπως ο Χρ. Σπίρτζης και ο
Π. Κουρουμπλής. Ήδη έχει ξεκι-
νήσει η διαμόρφωση δικτύων δη-
μάρχων που προέρχονται από το
ΠΑΣΟΚ και προσεγγίζουν τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ ανά την επικράτεια, ενώ
σύμφωνα με πληροφορίες δημι-
ουργούνται δίκτυα με πρώην με-
σαία στελέχη του ΠΑΣΟΚ στον
συνδικαλιστικό χώρο, τα οποία α-
ναμένεται να κάνουν την εμφάνι-
σή τους στο Συνέδριο του ΣΥΡΙΖΑ.

Στη Χαριλάου Τρικούπη κατα-
νοούν ότι η προσπάθεια της κας
Γεννηματά για ανασύσταση της
Κεντροαριστεράς ενοχλεί τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ, καθώς τόσο το κυβερνών
κόμμα, όσο και το νέο σχήμα που

θα προέλθει από τη συμπόρευση
με το Ποτάμι, τη ΔΗΜ.ΑΡ. και τις
άλλες κινήσεις θα διεκδικήσουν
ψήφους από την ίδια δεξαμενή.
Και όπως λένε συνεργάτες της
προέδρου του ΠΑΣΟΚ, με τη θέση
που πήρε η κα Γεννηματά έβαλε
stop στη λεηλάτηση του χώρου,
καθώς με την ομιλία της στη Βουλή
ξεκαθάρισε ότι οι προσεγγίσεις με-
ταξύ του κυβερνώντος κόμματος
και πρώην στελεχών του ΠΑΣΟΚ
δεν έχουν τις… ευλογίες τής Χαρ.
Τρικούπη.

Μάλιστα, όπως εκτιμούν στο
ΠΑΣΟΚ, η πολεμική που έχει ξε-
κινήσει η κα Γεννηματά έχει δυ-
σκολέψει την προσέγγιση της Κου-
μουνδούρου με πρώην στελέχη
του ΠΑΣΟΚ. Παράλληλα, τόσο
στην Κουμουνδούρου, όσο και στο
Μαξίμου καταγράφουν την άρνη-
ση προβεβλημένων πρώην στελε-
χών του ΠΑΣΟΚ να συνεργαστούν
με την κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-
ΑΝ.ΕΛ. 

ΣΑΒΒΑΤΟ-ΚΥΡΙΑΚΗ 6/7 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2016
www.iapopsi.gr8 | Η ΑΠΟΨΗ

Ο εκλογικός νόμος και η απλή αναλογική έκοψαν όλους τους διαύλους επικοινωνίας
μεταξύ του Μαξίμου και της Χαριλάου Τρικούπη. Όλο το προηγούμενο διάστημα το
Μαξίμου είχε πιέσει με κάθε τρόπο τη Φώφη Γεννηματά, προκειμένου να υποκύψει στο
φλερτ του Τσίπρα και του ΣΥΡΙΖΑ και το ΠΑΣΟΚ να αποτελέσει τη χρυσή εφεδρεία για
την κυβέρνηση, με απώτερο στόχο τις επόμενες εκλογές. Μάλιστα, κάποιες παλιές κα-
ραβάνες του Κινήματος εκτιμούσαν πως το ΠΑΣΟΚ θα μπορούσε να αποτελέσει το ό-
χημα του πρωθυπουργού για τη στροφή προς τη σοσιαλδημοκρατία.

Οι φιέστες
Η απόφαση της Γεννηματά να κόψει όλους τους δίαυλους επικοι-
νωνίας με τον Τσίπρα αύξησε και την κριτική απέναντι στην κυ-
βέρνηση. Χαρακτηριστικά είναι τα όσα ανέφερε ο Γιάννης Μανιά-
της σε τηλεοπτική εκπομπή της ΕΡΤ: «Σήμερα έχουμε πολύ θέαμα
αφού δεν υπάρχει άρτος. Έχουμε κυβερνητικές φιέστες παντού, α-
φού η κυβέρνηση δεν παράγει κανένα έργο», αναφερόμενος τόσο
στη «φιέστα κενή περιεχομένου» έξω από τη Βουλή, όπως χαρα-
κτήρισε την εκδήλωση για την παρουσίαση των κυβερνητικών θέ-
σεων ενόψει συνταγματικής αναθεώρησης, αλλά και αυτή στο
νοσοκομείο Σαντορίνης και το αεροδρόμιο της Πάρου.
Στη Χαρ. Τρικούπη προτείνουν, αντί για φιέστες, να επιχειρηθούν
μεταρρυθμίσεις που θα δώσουν ώθηση στην οικονομία, με στα-
θερό φορολογικό σύστημα, μείωση συντελεστών και κυβερνητικό
«σήμα» υπέρ των επενδύσεων, καθώς επίσης και άλλες, θεσμικού
χαρακτήρα, από την κατάργηση του μπόνους για το πρώτο κόμμα
στις εκλογές, έως το σπάσιμο των μεγάλων περιφερειών και το δι-
καίωμα ψήφου στους ομογενείς.

Άντεξε στην πίεση, 
περνάει στην 
αντεπίθεση
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Με το βλέμμα στραμμένο
στη συνάντηση του Σταύ-
ρου Θεοδωράκη και της
Φώφης Γεννηματά στο τέ-
λος του τρέχοντος μήνα
πορεύονται οι περισσότε-
ροι στη Σεβαστουπόλεως,
οι οποίοι λογικά είναι και
υπό την επήρεια της θερι-
νής ραστώνης. Σε αντίθεση
με τον επικεφαλής, ο οποί-
ος δείχνει μια τεράστια κι-
νητικότητα, παραχωρεί συ-
νεντεύξεις, παρεμβαίνει επί
όλων των θεμάτων και το
σημαντικότερο αναδεικνύ-
ει τις διαφωνίες του σχετι-
κά με τον τρόπο που θα
προχωρήσει το εγχείρημα
του νέου πολιτικού φορέα.

Της Ευαγγελίας Τζαβάρα

Τ
ην ίδια ώρα οι «αγγε-
λιαφόροι» του Ποταμι-
ού και του ΠΑΣΟΚ
προσπαθούν να λειά-
νουν τις διαφορές και

να χτίσουν ένα περιβάλλον πάνω
στο οποίο θα καθίσουν οι δύο πο-
λιτικοί αρχηγοί για να οριστικο-
ποιηθεί η σύμπλευση. Εφόσον μέ-
χρι το τέλος Αυγούστου λυθούν οι
διαφορές, τότε αναμένεται έως τα
τέλη Νοεμβρίου να γίνει και η ε-
κλογή του αρχηγού του νέου πολι-
τικού φορέα, που θα προκύψει α-
πό την ανασυγκρότηση του χώρου. 

Τις διαβουλεύσεις στο μεταξύ,
και προκειμένου να διευκολύνουν
τη συμφωνία μεταξύ των αρχηγών,
έχουν αναλάβει ο Χρήστος Πρω-
τόπαπας και ο Στέφανος Ξεκα-
λάκης από την πλευρά του ΠΑ-
ΣΟΚ και ο Δημήτρης Τσιόδρας
και ο Παντελής Αβραμίδης από
το Ποτάμι. Ήδη, στο τραπέζι βρί-
σκονται μία σειρά από θέματα που
πρέπει να επιλυθούν, καθώς το
Ποτάμι δεν θέλει την πραγματο-
ποίηση Συνδιάσκεψης πριν από
την εκλογή αρχηγού και η Δημο-
κρατική Συμπαράταξη δεν δείχνει
να επιμένει. Η χρυσή τομή βρέθη-
κε στην πραγματοποίηση μίας «πα-
νηγυρικής συγκέντρωσης» με τη
συμμετοχή των μελών όλων των
Κεντρικών Επιτροπών κομμάτων
και κινήσεων που συμμετέχουν στο
εγχείρημα. Σε αυτήν, οι υποψήφιοι
αρχηγοί θα μιλήσουν στη βάση του
πορίσματος της Επιτροπής Διαλό-
γου, θα δεσμευτούν ότι την επόμε-
νη μέρα θα είναι όλοι μαζί και θα…
χειροκροτηθούν. Αναζητούνται α-
κόμα οι όροι και οι προϋποθέσεις
που θα πρέπει να πληροί κάποιος
για να θέσει υποψηφιότητα, καθώς
υπάρχουν σκέψεις να απαιτείται η
συλλογή 1.000 υπογραφών, οι υ-
πογραφές βουλευτών, στελεχών
της Τοπικής Αυτοδιοίκησης.

Οι υποψήφιοι
Στο μεταξύ, την πρόταση να υπάρ-
χει ένας υποψήφιος από κάθε κόμ-
μα έκανε στο Κεντρικό Συντονιστι-
κό Συμβούλιο της Δημοκρατικής
Συμπαράταξης ο γραμματέας της
Κ.Ο., Βασίλης Κεγκέρογλου, κά-
τι που στο ΠΑΣΟΚ έγινε αντιληπτό
ως προσπάθεια να κοπούν άλλοι
εν δυνάμει υποψήφιοι, όπως ο
Γιάννης Μανιάτης ή ο Νίκος
Ανδρουλάκης ή ακόμη και ο Αν-
δρέας Λοβέρδος και ο Ευάγγε-
λος Βενιζέλος. Στην πρόταση ό-
μως αντέδρασε και το Ποτάμι, δια-
μηνύοντας ότι δεν την «καλύπτει
πολιτικά». Στα οργανωτικά θέματα
που πρέπει να επιλυθούν πριν α-
πό τη συνάντηση Γεννηματά - Θε-
οδωράκη είναι ακόμα το τι μέλλει
γενέσθαι μετά την εκλογή αρχηγού
στο συνέδριο του χώρου. Το Ποτά-
μι επιμένει να ζητά ιδρυτικό συνέ-

δριο νέου φορέα, ενώ η Δημοκρα-
τική Συμπαράταξη επιμένει σε έ-
ναν αρχικά πολυτασικό φορέα, εν
είδει συνασπισμού δυνάμεων, που
πιθανώς στο μέλλον να πάρει άλ-
λη μορφή. 

Οι διαφωνίες 
για το όνομα
Βέβαια, μια τεράστια διαφωνία υ-
πάρχει και στο πώς θα αναφέρεται
ο νέος πολιτικός φορέας. Η έννοια
της Κεντροαριστεράς που ακούει
διαρκώς ο Στ. Θεοδωράκης τού

προκαλεί αλλεργία. Ο ίδιος και σε
τηλεοπτική του συνέντευξη πριν α-
πό λίγα 24ωρα έκανε λόγο για ευ-
ρύτερο διάλογο του Κέντρου και ό-
χι της Κεντροαριστεράς, περιγρά-
φοντας την υφιστάμενη προσπά-
θεια δημιουργίας ενός κοινού φο-
ρέα με βασικούς πρωταγωνιστές το
κόμμα του και το ΠΑΣΟΚ. Σύμφω-
να με τον κ. Θεοδωράκη, «σε αυ-
τόν τον διάλογο παίρνουν μέρος από
τη Δράση μέχρι τη ΔΗΜΑΡ: όλος ο
ενδιάμεσος χώρος, δηλαδή το Ποτάμι
και οικολογικές δυνάμεις, φιλελεύθε-

ρες, μεταρρυθμιστικές αριστερές δυ-
νάμεις· άρα είναι ένας ευρύτερος διά-
λογος και όχι ένας διάλογος της Κε-
ντροαριστεράς. Διάλογος του Κέντρου,
του μεσαίου χώρου, του ριζοσπαστι-
κού μεταρρυθμιστικού Κέντρου».

Η άποψη του κ. Θεοδωράκη εί-
ναι και ενδεικτική των δυσκολιών
που παρουσιάζει η προσπάθεια για
συνεννόηση όλων αυτών των δυ-
νάμεων, κάθε μία εκ των οποίων
αυτοπροσδιορίζεται και τοποθετεί
τον εξελισσόμενο διάλογο σε δια-
φορετικό ιδεολογικό πλαίσιο. 

Στο πλαίσιο του διαλόγου μετα-
ξύ των κομμάτων του Κέντρου, ο κ.
Θεοδωράκης επεσήμανε ότι επι-
θυμεί τη δημιουργία ενός μεταρ-
ρυθμιστικού φορέα που θα δίνει
απαντήσεις. «Το Ποτάμι πρόσφερε,
αλλά είναι σαφές δεν είναι κυρίαρχη
επιλογή σε αυτό τον χώρο», είπε ο κ.
Θεοδωράκης, τονίζοντας ότι το
κόμμα του συμμετέχει σε όλη αυ-
τήν τη συζήτηση προκειμένου να
ξεκινήσει κάτι «εντελώς καινούργιο».
Πρόσθεσε ότι στο τέλος όλων των
διεργασιών που εξελίσσονται, ο ί-
διος θα είναι υποψήφιος και επε-
σήμανε πως είναι προοπτική επι-
τυχίας του διαλόγου η απόσυρση
υπουργών του παρελθόντος και
πολιτικών παλαιότερων γενεών.

Μάλιστα, όπως λένε συνεργάτες
του κ. Θεοδωράκη, «εάν εγκλωβι-
στούμε στον όρο Κεντροαριστερά εί-
ναι πολύ πιθανό να αποχωρήσουν δυ-
νάμεις, όπως η Δράση, την οποία ευ-
χαρίστως θα δεχόταν με ανοιχτές α-
γκάλες ο Μητσοτάκης στη Νέα Δημο-
κρατία. Αντίθετα με το Ριζοσπαστικό
και Μεταρρυθμιστικό Κέντρο, όχι μό-
νο μπορείς να διεκδικήσεις απογοη-
τευμένους ψηφοφόρους από τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ, οι οποίοι έτσι κι αλλιώς άνηκαν
στο χώρο του ΠΑΣΟΚ, αλλά το σημα-
ντικότερο να κρατήσεις κόσμο που ναι
μεν συμφωνούν με τον Μητσοτάκη,
αλλά δεν αντέχουν τον συντηρητισμό
που εκπέμπει η Νέα Δημοκρατία».

Ένα άλλο ζητούμενο για τον
Σταύρο Θεοδωράκη είναι το εάν
οι συμμετέχοντες στον νέο φορέα
έχουν τα κότσια να διαλύσουν τα
υπάρχοντα κόμματα. Για παράδειγ-
μα, το Ποτάμι εάν συμμετάσχει
στον νέο φορέα θα βάλει λουκέτο.
Κάτι πολύ εύκολο, καθώς δεν έχει
δανεισμό και δεν έχει χρέη. «Θα
μπορέσει να το κάνει αυτό η Φώφη
Γεννηματά με το ΠΑΣΟΚ;» αναρωτι-
ούνται στη Σεβαστουπόλεως, υ-
πενθυμίζοντας πως η Χαριλάου
Τρικούπη έχει πολλά χρέη, ενώ
και η ιστορία του κόμματος είναι
τέτοια που αναμφίβολα θέλει κό-
τσια για να κατεβάσει ρολά. «Εδώ
θα φανεί ποιος πραγματικά θέλει τον
νέο φορέα και πόσο ειλικρινής είναι»,
λένε από τη Σεβαστουπόλεως, επι-
σημαίνοντας πως για να υπάρξει υ-
γεία ο νέος φορέας δεν θα πρέπει
να έχει συνιστώσες, αλλά όλοι μαζί
να αποτελέσουν μία ρεαλιστική ε-
ναλλακτική πρόταση. 

Περνάει 
η πρόταση 
Θεοδωράκη

• Στη Δημοκρατική Συμπαράταξη συμφωνούν με τον
επικεφαλής του Ποταμιού να γίνει πρώτα η εκλογή
αρχηγού του νέου πολιτικού φορέα της Κεντροαριστεράς


ΔΙΑΦΩΝΙΑ ΓΙΑ ΤΟ ΟΝΟΜΑ ΤΟΥ ΚΑΙ-
ΝΟΥΡΓΙΟΥ ΣΧΗΜΑΤΟΣ, ΚΑΘΩΣ Η

ΕΝΝΟΙΑ «ΚΕΝΤΡΟΑΡΙΣΤΕΡΑ» ΠΟΥ Α-
ΚΟΥΓΕΤΑΙ ΔΙΑΡΚΩΣ ΠΡΟΚΑΛΕΙ… ΑΛΛΕΡ-
ΓΙΑ ΣΤΗ ΣΕΒΑΣΤΟΥΠΟΛΕΩΣ 
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Για να λέμε του στραβού το δίκιο,
δεν παίρνει και άριστα 
ο Νικολόπουλος που τράβηξε το
στιγμιότυπο με τον Βουλγαράκη και
τον Άδωνι να πίνουν τον καφέ τους

ΓΡΑΦΕΙ Ο

Κίτσος 
ο κοριός

Συνδύασε 
τις διακοπές

Το τερπνόν μετά του... ωφελίμου
συνδύασε ο επικεφαλής του
Ποταμιού Σταύρος Θεοδωρά-
κης, που από την Πέμπτη βρίσκε-
ται στη γενέτειρά του Κρήτη. Για
την ακρίβεια, ο κ. Θεοδωράκης
μετέβη στο Ρέθυμνο, όπου και θα
συναντηθεί με Κρήτες από όλο
τον κόσμο. Μάλιστα, χθες Πα-
ρασκευή, απηύθυνε χαιρετισμό
το πρωί κατά την επίσημη έναρ-
ξη του 8ου Συνεδρίου του Πα-

γκοσμίου Συμβουλίου Κρητών
στη Μονή Αρσανίου Ρεθύμνου.

Πρόκειται για ένα τριήμερο συνέ-
δριο με τίτλο «Ο Κρητικός στον Α-

γώνα », το οποίο και έχει πλούσια
θεματολογία στους τομείς της Ι-
στορίας, του Πολιτισμού, της Πα-
ράδοσης, της Οικονομίας - Ανάπτυ-
ξης και του Αθλητισμού.
Ωστόσο, μην μπερδεύεστε. Για... δια-
κοπές κατεβαίνει Κρήτη. Και θα μεί-
νει για να ξεκουραστεί...

Πολλές συναντήσεις 
ο Κυριάκος
Μακριά από τα φώτα της δημοσιότητας και μέχρι
και ο ίδιος να αναχωρήσει για ολιγοήμερες διακο-
πές, ο Κυριάκος Μητσοτάκης συνεχίζει τον κύκλο συ-
ναντήσεών του με στελέχη της Ν.Δ. 

Η συνάντησή του με τον Βαγγέλη Μεϊμαράκη ήταν μόνο η
αρχή, και δημοσιοποιήθηκε για προφανείς λόγους, χωρίς βέβαια να έχει
κλείσει και το μέτωπο μεταξύ των δύο πλευρών.

Ωστόσο, μετά τον Μεϊμαράκη, σειρά έχουν πάρει αρκετά πρωτοκλα-
σάτα στελέχη, καθώς πρόθεση του κ. Μητσοτάκη είναι να λύσει παρεξη-
γήσεις, να κάνει επισημάνσεις αλλά και να ελέγξει διαθέσεις ενόψει του α-
νασχηματισμού που σχεδιάζει σε κόμμα και κοινοβουλευτική ομάδα από
τον Σεπτέμβριο.

Οι φωνές στους διαδρόμους...
Να αποτρέψουν τυχόν άλλες υποψηφιότητες από το ΠΑΣΟΚ για την
αρχηγία του νέου φορέα στην Κεντροαριστερά επιχειρούν κάποιοι
στη Χαριλάου Τρικούπη. Μετά το «ναυάγιο» της πρότασης να επιτρέ-
πεται μόνο μία υποψηφιότητα από κάθε κόμμα, έχουν αρχίσει κάτι
«περίεργες» φωνές στους διαδρόμους των κτιρίων του ΠΑΣΟΚ, που
χαρακτηρίζουν «διασπαστή» όποιον θελήσει να κατέβει πέραν της
Φώτης Γεννηματά, και παράλληλα του στέλνουν το μήνυμα ότι «δεν θα
μπορούν να είναι μαζί την επόμενη μέρα»...

Οι πιο μετριοπαθείς της πλευράς της προέδρου, πάντως, προτεί-
νουν πιο... ειρηνικές μεθόδους, όπως να κατέβει στην Κεντρική Πολι-
τική Επιτροπή και να ζητήσει τη στήριξή της. Όχι ότι θα είναι περίπατος,
αλλά ίσως ρίξει έτσι τα μέλη της στο φιλότιμο...

Δεν αρέσει στον
Θανάση η λύση
Στουρνάρα
Δεν του αρέσει καθόλου του προέδρου της
ΔΗΜ.ΑΡ., βουλευτή Επικρατείας και κοινοβου-
λευτικού εκπροσώπου της Δημοκρατικής Συμπαράταξης,
Θανάση Θεοχαρόπουλου, η λύση της «κεντροαριστερής
σωτηρίας» υπό τον Γιάννη Στουρνάρα. Δεν την παίρνει στα
σοβαρά, την αγνοεί και αμφισβητεί ακόμα και την ακρίβεια
της σχετικής είδησης που έδωσαν πριν από λίγες ημέρες «Τα
Νέα». Αυτό προέκυψε από συνέντευξή του σε ραδιοφωνικό
σταθμό, στην οποία τόνισε ότι δεν συμφωνεί με τέτοιου εί-
δους γεύματα και τις, υπό μυστική κατασκευή και προετοι-
μασία, «υποψηφιότητες» πρώην υπουργών του παλιού,
φθαρμένου πολιτικού συστήματος. Τι λέει η πρόεδρος του
ΠΑΣΟΚ Φώφη Γεννηματά επί του ίδιου θέματος; Αποδέ-
χεται τη λύση «εθνικής σωτηρίας της παράταξης» και της χώ-
ρας υπό την ηγεσία Στουρνάρα; Ηχηρή σιωπή από τη Χαρι-
λάου  Τρικούπη.

Τα καρφιά 
της Άννας...
Η Άννα Διαμαντοπούλου, μέσω του λο-
γαριασμού που διατηρεί στο Facebook, «καρ-
φώνει» την κυβέρνηση αναφορικά με την πο-
λιτική που ασκεί στον χώρο της εκπαίδευσης. «Τοίχος
πίσω από το Γαλλικό Ινστιτούτο στο Κολωνάκι. Η εκπαιδευτική
πολιτική του ΣΥΡΙΖΑ σε λίγες λέξεις και με τον δικό του… γνωστό
τρόπο», έγραψε χαρακτηριστικά η πρώην υπουργός Παιδείας,
η οποία ανήρτησε και φωτογραφία, όπου μεταξύ άλλων υ-
πάρχει το σύνθημα «η τεμπελιά είναι δικαίωμα».

Διαδίδουν
Στον ΣΥΡΙΖΑ επιμένουν και
διαδίδουν πως λίαν συντό-
μως ο πρόεδρος της Ν.Δ. θα
διαγράψει πολύ στενό συ-
νεργάτη του Κώστα Καρα-
μανλή. Λέτε να έχουν εσω-
τερική πληροφόρηση, ή α-
πλά τρολάρουν την αξιω-

ματική αντιπολίτευση ανα-
παραγάγοντας άρθρο του
antinews υπό τον τίτλο:

«Μέχρι πότε θα υπονομεύ-
ουν την παράταξη οι Καρα-

μανλικοί;»

Φωτογράφος
Σε γνωστό στέκι του κέ-

ντρου της Αθήνας βρέθη-
καν το μεσημέρι της Τετάρ-
της ο Γιώργος Βουλγαρά-
κης και ο Άδωνις Γεωργιά-
δης. Μάλιστα, τη συνάντη-
σή τους απαθανάτισε ο Νί-
κος Νικολόπουλος, ανεβά-
ζοντάς την στο λογαριασμό
που διατηρεί στο Twitter.  

Το δόγμα
Μπορεί το προσωπικό στο
νέο νοσοκομείο Σαντορί-

νης που εγκαινίασε ο πρω-
θυπουργός να μην έχει

φτάσει ακόμη, το επισκέ-
φθηκε όμως ο… πελαργός.
Έτσι μεσοβδόμαδα «πραγ-
ματοποιήθηκε ο πρώτος το-
κετός στο Γενικό Νοσοκο-

μείο Θήρας», όπως αναγρά-
φεται στο σχετικό δελτίο
Τύπου. «Μητέρα και μωρό
χαίρουν άκρας υγείας. Το

προσωπικό του νοσοκομεί-
ου εύχεται να είναι καλότυ-
χο και ευτυχισμένο», κατα-
λήγει. Φτάσαμε στο σημείο
ακόμη και ένας τοκετός να
αποτελεί είδηση. Επί ΣΥΡΙ-

ΖΑ επικρατεί το δόγμα
«πρώτα η επικοινωνία».
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Στο Ηράκλειο 
για τον Αυγενάκη
Φιλοξενούμενη του Λευτέρη Αυγενάκη στο Ηράκλειο βρέθηκε πριν από
λίγες ημέρες σχεδόν η μισή Κοινοβουλευτική Ομάδα της Νέας Δημοκρατίας. Άννα
Ασημακοπούλου, Κώστας Κουκοδήμος, Κώστας Σκρέκας, Χρήστος Κέλλας, Διονύσης
Σταμενίτης, Μαρία Αντωνίου, η πρώην βουλευτής Ζέττα Μακρή και το μέλος της Π.Ε. Ε-
βίτα Γιακουμάτου, μαζί με τον ντόπιο Γιάννη Κεφαλογιάννη κατέβηκαν στην ιδιαίτερη
πατρίδα του γραμματέα της Πολιτικής Επιτροπής που είναι ιδιαίτερα αγαπητός στους συ-
ναδέλφους του, με αφορμή τις εκδηλώσεις του forum «Οδηγούμε με ασφάλεια», που διορ-
γάνωσε το πολιτικό γραφείο του κ. Αυγενάκη σε συνεργασία με 70 φορείς της Κρήτης
για την πρόληψη των τροχαίων ατυχημάτων στο νησί. Σε χαλαρή διάθεση και με σπορ
ντύσιμο, οι «γαλάζιοι» βουλευτές απόλαυσαν λίγες ώρες ξεκούρασης ενόψει των δύσκο-
λων –πολιτικά– ημερών που έρχονται αμέσως μετά τον Δεκαπενταύγουστο.

Μεγάλη επιτυχία είχε το forum που διοργάνωσε 
ο Αυγενάκης στο Ηράκλειο, ενώ και 
πολλοί βουλευτές της Ν.Δ. βρήκαν 

την ευκαιρία και απόλαυσαν τη φιλοξενία 
του γραμματέα του κόμματος

•••••

Εγκαλεί τον Καραμανλή και η Λίνα
Φαίνεται τελικά ότι δεν πρόκειται για κάποιο κόλλημα της κυβέρνη-
σης Παπανδρέου ή και του ΠΑΣΟΚ, που επιμένει ως τώρα στο ποι-
ος ευθύνεται για την είσοδο της χώρας στα μνημόνια. Προ των ευθυ-
νών του για την πορεία της χώρας επιχειρεί να βάλει τον πρώην πρω-
θυπουργό Κώστα Καραμανλή και η Λίνα Παπαδάκη.

Η διευθύντρια του Γραφείου Τύπου του Ποταμιού, μάλιστα, καλεί
με άρθρο της τον πρώην πρωθυπουργό «να μας εξηγήσει τι τον οδήγη-
σε να κάνει 850.000 προσλήψεις, να δανειστεί 120 δισ. ευρώ και να φύγει
νύχτα»…
Στην πραγματικότητα, εγκαλεί τον Κώστα Καραμανλή και για την ε-
πιλογή του να τηρήσει σιγή ιχθύος τα χρόνια που ακολούθησαν τη
δική του διακυβέρνηση, μη δίνοντας στον κόσμο να καταλάβει καν
ποια είναι η θέση του σε μία σειρά από κομβικά θέματα που απα-
σχόλησαν και απασχολούν τη χώρα, την τελευταία επταετία, με κο-
ρυφαίο γεγονός την είσοδό της στα μνημόνια. Μόνη στιγμή που «έ-
σπασε» τη σιωπή του ήταν στο περσινό δημοψήφισμα. Πριν και μετά,
ουδέν. Μόνο που ένας πρώην πρωθυπουργός, και μάλιστα για τόσο
μεγάλο διάστημα, «είναι θεσμικό πρόσωπο και είναι υποχρεωμένος να
απευθύνεται σε όλο τον λαό, χωρίς κομματικές δεσμεύσεις», όπως λέει η ε-
πικεφαλής του Γραφείου Τύπου του Ποταμιού.

«Γαλάζιες» αιχμές 
για τον Γεωργιάδη
Το ότι ο Άδωνις Γεωργιάδης είναι το πλέον μαχη-
τικό, στα όρια της υπερβολής, στέλεχος της Ν.Δ. α-
ποτελεί κοινή διαπίστωση. Το ότι ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης είχε ανάγκη τη μαχητικότητά του, προκει-
μένου να κερδίσει τη μάχη ηγεσίας αλλά και για να
συσπειρώσει, μετά, τα λαϊκά στρώματα της Ν.Δ. εί-
ναι επίσης γνωστό.
Αυτό, όμως, δεν σημαίνει ότι οι γκρίνιες για τους
χειρισμούς του αντιπροέδρου λείπουν. Κάθε άλλο!
Ειδικά η γκάφα με την... υποτιθέμενη τριήμερη εκ-
δρομή του πρωθυπουργού και των επιτελών του
στην Πάρο κόστισε σημαντικά στη Ν.Δ. και έκανε
πολλά «γαλάζια» στελέχη να σχολιάσουν αιχμηρά
τον αντιπρόεδρο του κόμματος. Μεταξύ αυτών, βέ-
βαια, και στενοί συνεργάτες του κ. Μητσοτάκη.

Οι φήμες του Μαξίμου 
για τον Καρανίκα
Τι τραβάει ο Νίκος Καρανίκας; Ο συνεργάτης του
πρωθυπουργού, που είναι στο μάτι του κυκλώνα και
κάθε τρεις και λίγο τον αναφέρουν όλα τα κόμματα
της αντιπολίτευσης, τώρα έχει να αντιμετωπίσει και
τους ψίθυρους του Μαξίμου. Όπως φαίνεται τον
τρολάρουν από το πρωθυπουργικό μέγαρο, καθώς
κυκλοφορούν φήμες ότι ο σύμβουλος του πρωθυ-

πουργού και θαυμαστής της Ελένης Μενεγάκη, όχι
μόνο κατάφερε να έρθει σε επαφή με τη γνωστή τη-
λεπαρουσιάστρια, αλλά μεταξύ σοβαρού και αστείου
συζήτησαν το ενδεχόμενο να είναι ένας εκ των κε-
ντρικών σχολιαστών στην τηλεοπτική της εκπομπή
την επόμενη σεζόν. 

Η τσατσάρα
Με μια παλιού τύπου, απλή τσατσάρα κυκλοφορεί
σχεδόν πάντα ο πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων,
Βασίλης Λεβέντης, ακόμη και στις δημόσιες εμφα-
νίσεις του. Συνήθως, μάλιστα, τη βάζει στο τσεπάκι
του πουκαμίσου του, όπως έκανε και προ ημερών
κατά την παρουσία του στην εκδήλωση όπου πα-
ρουσιάστηκαν οι προτάσεις του Αλ. Τσίπρα για τη
συνταγματική αναθεώρηση στο προαύλιο της Βου-
λής.

Ακολούθησε τον Θεοχάρη
Η Μαρίνα Μπεκιάρη, μέχρι πρότινος κορυφαίο
στέλεχος της επικοινωνιακής ομάδας του Ποταμιού
και διαχρονικά στενή συνεργάτιδα του Σταύρου
Θεοδωράκη, άλλαξε κόμμα. Ακολούθησε τον Χά-
ρη Θεοχάρη στη Δημοκρατική Ευθύνη. Ο Θεοχά-
ρης εμφανίστηκε την περασμένη Τρίτη στη Βουλή
μαζί με την κα Μπεκιάρη, παρουσιάζοντας τη νέα
του συνεργάτιδα, και όσοι δεν το γνώριζαν έπεσαν
από τα σύννεφα. 

Με το φέρι-μπόουτ ο Κυριάκος
Με το φέρι-μπόουτ της γραμμής πέρασε ο Κυριάκος Μητσοτάκης την Τρί-
τη από την Αρκίτσα στην Αιδηψό προκειμένου να φτάσει στην Εύβοια για να
επισκεφθεί τις περιοχές που καταστράφηκαν από την πυρκαγιά. Στο πλοίο,
έκπληκτοι οι επιβάτες είδαν τον πρόεδρο της Ν.Δ. με πουκάμισο και σπορ
παντελόνι να ταξιδεύει μαζί τους και αρκετοί ήταν αυτοί που τον πλησίασαν
για να συζητήσουν μαζί του και να βγάλουν φωτογραφίες. Ο πρόεδρος της
Ν.Δ., που πέρασε το μεγαλύτερο μέρος της διαδρομής στο κατάστρωμα, α-
νέβηκε και στη γέφυρα όπου συνομίλησε με τον πλοίαρχο, με το πλήρωμα
να ζητά επίσης φωτογραφίες!

Θέλει ενιαίο ψηφοδέλτιο με το Ποτάμι
Ηγετικές φιλοδοξίες φαίνεται ότι έχει και ο Γιάννης Μανιάτης, που κατα-
θέτει συγκεκριμένη πολιτική πρόταση για τους «Έλληνες Δημο-
κράτες - Σοσιαλιστές», όπως προσδιορίζει τον χώρο του.
«Προχωράμε ως πόλος ανεξάρτητος, αυτοδύναμος, δυνατός,
και όποιος θέλει ας ακολουθήσει τη δική μας γραμμή»,
λέει, χαρακτηρίζοντας αλαζονική τη στάση του ΣΥΡΙΖΑ
και της Ν.Δ. να πιστεύουν ότι μπορούν να λύσουν μό-
νοι τα προβλήματα σε μια εποχή μνημονίων, όπου α-
παιτείται κατά τον ίδιο πολιτική συνεννόηση. «Χρειάζο-
νται προοδευτικές συμμαχίες, κυβερνήσεις συνεργασίας με προ-
οδευτικό πρόσημο, καθώς απέναντι έχουμε μία συντηρητικότα-
τη Ευρώπη», λέει, ενώ για τον χώρο του δεν διστάζει να ζητήσει ένα
“Big Bang”, ώστε η Κεντροαριστερά που εκφράζει περί το 25-30% πολιτικά
αστέγων πολιτών, να καλυφθεί υπό μία ενιαία ομπρέλα. Επί του πρακτέου,
ζητά τη διασφάλιση στενής συνεργασίας με το Ποτάμι στη Βουλή και προε-
τοιμασία σε περίπτωση εκλογών να κατέβουν με ενιαίο ψηφοδέλτιο. 
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• ΘΡΙΑΣΙΟ: Ενώ η Cosco απείχε από τον διαγωνισμό για τη δημιουργία εμπορευματικού
σταθμού που κατέληξε στο σχήμα Goldair - ΕΤΒΑ ΒΙΠΕ, από τον κινεζικό κολοσσό διαρρέεται
ότι σκέφτεται να κατασκευάσει δικό της ΣΕΜΠΟ εντός του λιμανιού

Έκαναν τον... Κινέζο και 
απειλούν με «σαμποτάζ»
Πριν από το ταξίδι του Α-
λέξη Τσίπρα στο Πεκίνο, το
Μαξίμου διαλαλούσε ότι η
προσέλκυση επενδυτών εί-
ναι βέβαιη. Με την επι-
στροφή, από το πρωθυ-
πουργικό μέγαρο κόμπα-
ζαν ότι έκλεισαν επενδύ-
σεις που «ο Σαμαράς ούτε
που τις είχε διανοηθεί». Τε-
λικά, 20 ημέρες αργότερα
η πρώτη μεγάλη επένδυση
στο Θριάσιο Πεδίο δεν εί-
χε… δράκο! 

Του Μιχάλη Κωτσάκου

Σ
την πράξη, λοιπόν, η
κοινοπραξία με επικεφα-
λής την Cosco και τις ε-
ταιρείες Grivalia και
Πανγαία έλαμψε διά της

απουσίας της. Η εξέλιξη θα μπορού-
σε να τινάξει στον αέρα τη διαγωνι-
στική διαδικασία, με το σχήμα των
εταιρειών Goldair και ΕΤΒΑ ΒΙΠΕ
(συμφερόντων της Τράπεζας Πει-
ραιώς με συμμετοχή 35% του Δημο-
σίου) να είναι το μοναδικό που κατέ-
θεσε δεσμευτική προσφορά.

Ωστόσο, παρά το γεγονός ότι ο
διαγωνισμός στέφθηκε με επιτυ-
χία, όπως λένε από το υπουργείο,
υπάρχουν και παράγοντες της αγο-
ράς που υποστηρίζουν το αντίθε-
το. Ότι το γεγονός ότι ο διαγωνι-
σμός δεν κηρύχθηκε άγονος δεν
εγγυάται την επιτυχή κατάληξη της
διαδικασίας. Σύμφωνα με πηγές
που παρακολουθούν τη διαδικα-
σία, μέλλει να φανεί εάν το Ελε-
γκτικό Συνέδριο θα εγείρει ενστά-
σεις, κατά τον έλεγχο νομιμότητας
του διαγωνισμού, σχετικά με τη
συμμετοχή με 35% του Δημοσίου
στην ΕΤΒΑ ΒΙΠΕ. Ταυτόχρονα, σε
περίπτωση που η διαδικασία στε-
φθεί με επιτυχία, εάν η Cosco δεν
χρησιμοποιήσει το εμπορευματι-

κό του Θριασίου και δημιουργήσει
δικό της στο λιμάνι του Πειραιά, ό-
πως ο κινεζικός κολοσσός έχει α-
φήσει να διαρρεύσει, τότε το
logistics center θα στερηθεί ένα
πολύ σημαντικό πελάτη. 

Υπενθυμίζεται ότι η Cosco ήθε-
λε την ενιαία δημοπράτηση της έ-
κτασης, δηλαδή αυτής των 588
στρεμμάτων και του παρακείμενου
σε αυτήν σταθμού διαλογής και με-
ταφόρτωσης φορτίων εμβαδού πε-
ρίπου 1.450 τ.μ. Και η μη συμμετο-
χή της στον διαγωνισμό, εκτός από
κίνηση στρατηγικής, θα μπορούσε
να σημαίνει ότι η Cosco προεξο-
φλεί, κατά κάποιον τρόπο, ότι η
διαδικασία δεν θα τελεσφορήσει. 

Βέβαια, σύμφωνα με πηγές της

ΓΑΙΑΟΣΕ δεν ακολουθήθηκε «η
δημοπράτηση ως ενιαία της έκτασης,
καθώς μία τέτοια κίνηση θα καθι-
στούσε, φανερά, φωτογραφική τη δια-
δικασία, μειώνοντας τις σοβαρές προ-
οπτικές του εμπορευματικού κέντρου».
Πάντως, κατά το χρονοδιάγραμμα
της ΓΑΙΑΟΣΕ, αρχές του Σεπτεμ-
βρίου θα πραγματοποιηθεί η ανά-
δειξη του επενδυτή και θα ακολου-
θήσει ο έλεγχος νομιμότητας από
το Ελεγκτικό Συνέδριο και η κύ-
ρωση της σύμβασης από τη Βου-
λή. Σε κάθε περίπτωση, το προσε-
χές διάστημα θα φανεί εάν η δια-
δικασία μετατραπεί σε φιάσκο ή
αρχές της επόμενης χρονιάς θα
δρομολογείται η διαδικασία της έ-
ναρξης των κατασκευαστικών ερ-

γασιών στο Θριάσιο . Ό,τι και να
συμβεί, το μόνο βέβαιο είναι ότι η
κυβέρνηση και το υπουργείο Υπο-
δομών θα έχουν κερδίσει πολύτι-
μο χρόνο για το έργο που δημο-
πρατείται ανεπιτυχώς από το
2007.

Οι Κινέζοι
Το μεγάλο ερώτημα είναι για ποιον
λόγο δεν κατέθεσαν τελικά προ-
σφορά οι Κινέζοι. Εδώ και πολύ
καιρό κύκλοι της COSCO υποστή-
ριζαν πως η εταιρεία ενδιαφερόταν
όχι μόνο για την προς δημοπράτη-
ση έκταση της ΓΑΙΑΟΣΕ των 588
στρεμμάτων, αλλά και για τον πα-
ρακείμενο σε αυτήν σταθμό διαλο-
γής και μεταφόρτωσης φορτίων
εμβαδού περίπου 1.450 τ.μ.

Το πρόβλημα με τους Κινέζους
θα μεγιστοποιηθεί εάν τελικά υλο-
ποιήσουν την... απειλή τους και
κατασκευάσουν δικό τους εμπο-
ρευματικό σταθμό στο λιμάνι. Κάτι
που σημαίνει ότι οι προοπτικές
του εμπορευματικού χωρίς τον κι-
νεζικό κολοσσό που φέρνει τα
φορτία μειώνονται. Και φυσικά α-
ποδεικνύεται ότι οι Κινέζοι, όπως
και οι άλλοι μεγάλοι επενδυτές, α-
ντιδρούν διαφορετικά όταν πρέπει
να αφήσουν τα λόγια και να περά-
σουν σε πράξεις.

Πανηγυρίζουν 
στο Υποδομών 
Πάντως, παρά το γεγονός ότι οι Κι-
νέζοι έλαμψαν διά της απουσίας
τους, το υπουργείο Υποδομών πα-
νηγυρίζει, καθώς όπως αναφέρει
και σε σχετική ανακοίνωση «μετά
από 12 χρόνια αδράνειας, εμπλοκών
και καθυστερήσεων, αλλά και δύο α-
ποτυχημένους διαγωνισμούς, το 2006
και το 2009, η δημιουργία του εμπο-
ρευματικού κέντρου στο Θριάσιο Πε-
δίο είναι γεγονός». Κι όπως επιση-
μαίνεται, «η νέα αυτή επένδυση, ύ-
ψους άνω των 250 εκατ. ευρώ, εντάσ-
σεται στον συνολικό σχεδιασμό της
Κυβέρνησης και της πολιτικής ηγεσίας
του ΥΠΟΜΕΔΙ,  για την προώθηση
νέων έργων υποδομών, στους τομείς
των συνδυασμένων μεταφορών και
των κοινωνικών υποδομών, οι οποίες
θα αλλάξουν το επενδυτικό περιβάλ-
λον της χώρας».

Όπως χαρακτηριστικά τόνισε ο
υπουργός Υποδομών, Μεταφορών
και Δικτύων, Χρήστος Σπίρτζης,
«πρόκειται για μία επένδυση, η οποία
θα αναδείξει τη γεωστρατηγική θέση
της χώρας μας στις ευρωπαϊκές και διε-
θνείς εμπορευματικές μεταφορές». Ο υ-
πουργός υπογράμμισε, επίσης, ότι
η επένδυση «γίνεται με όρους διαφά-
νειας, αποτελεσματικότητας και προ-
στασίας του δημοσίου συμφέροντος».
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Η νέα επένδυση στο Θριάσιο Πεδίο θα ξεπεράσει τα 250 εκατ.
ευρώ και θα δημιουργήσει, σε βάθος δεκαετίας, περίπου 3.000
νέες  θέσεις εργασίας. Επίσης προβλέπεται: 
• Καταβολή στο κράτος (ΓΑΙΑΟΣΕ ΑΕ) άμεσου τιμήματος 10.000.000
ευρώ, με την κύρωση από το Ελεγκτικό Συνέδριο της σύμβασης, για το
οποίο θα έχει ήδη δοθεί αντίστοιχη εγγυητική επιστολή.
• Στα δύο πρώτα έτη θα κτιστούν 120.000μ2 αντί 50.000μ2, όπως
προέβλεπε ο αρχικός διαγωνισμός.
• Το σύνολο των κτιρίων –ήτοι κατ’ ελάχιστον 240.000μ2– θα κτι-
στούν το χρονικό διάστημα μεταξύ του 2ου  έως και του 10ου έ-
τους της παραχώρησης, και όχι στα 50 έτη, όπως επίσης προέβλεπε
αρχικά ο διαγωνισμός.

• Προσφέρονται σημαντικά οικονομικά ανταλλάγματα στο ελλη-
νικό Δημόσιο.
• Αλλάζει θετικά το επενδυτικό τοπίο και δημιουργείται ένα νέο ε-
πενδυτικό κλίμα, συνεισφέροντας σημαντικά στην οικονομική ανά-
καμψη και ανάπτυξη της χώρας μας.
• Η Ελλάδα καθίσταται παράγοντας υψηλής γεωστρατηγικής ση-
μασίας και αποκτά δεσπόζουσα θέση στη νοτιανατολική Ευρώπη,
στον τομέα των μεταφορών.
• Δίνεται ώθηση στις μεταφορές εμπορευμάτων μέσω του σιδη-
ροδρόμου.
• Αλλάζει θεαματικά προς το καλύτερο το τοπίο των  μεταφορών
στη χώρα.

€250 εκατ. το κόστος της επένδυσης και περίπου 3.000 οι νέες θέσεις εργασίας
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• Ποιοι δικάζονται;    • Ποιοι διώκονται;    • Ποιοι προφυλακίζονται;    • Τα καυτά βουλεύματα 
και ποιους καίνε;    • Ποιοι δικαστές έγραψαν ιστορία;    • Ποιες υποθέσεις συγκλονίζουν το πανελλήνιο;

• Βαρύτατες ποινές επέβαλε τελικά το δικαστήριο Πειραιά
σε 5 από τους κατηγορούμενους για την υπόθεση μεταφοράς
2 τόνων ηρωίνης το καλοκαίρι του 2014

Βαρύτατες ποινές επέβαλε το δικα-
στήριο Πειραιά  σε πέντε εκ των
κατηγορουμένων για το πλοίο
Noor 1, που αφορά την υπόθεση
μεταφοράς δύο τόνων ηρωίνης α-
πό τον Περσικό Κόλπο στην Ελλά-
δα το καλοκαίρι του 2014.

Ε
ιδικότερα, ποινή ισόβιας κά-
θειρξης επέβαλε το δικαστήριο
στους Μπουρδούβαλη, Γιαν-
νουσάκη και τους τρεις Τούρ-
κους –Αγκάμπε, Σελιμπλί, Αχ-

μεντάντ που συνελήφθησαν για την απο-
θήκη στο Κορωπί–, για την υπόθεση του
ναρκόπλοιου Noor 1, ενώ ο Αιμίλιος Κο-
τσώνης καταδικάστηκε με ποινή φυλάκι-
σης 10 ετών. Ειδικότερα, το Τριμελές Εφε-
τείο Κακουργημάτων Πειραιά αποφάσισε
να επιβάλει: 

1 Ποινή ισόβιας κάθειρξης (+9 χρό-
νια) και πρόστιμο €600.000 στον Γιώργο
Μπουρδούβαλη, ισόβια (+8 χρόνια) και
πρόστιμο €300.000 στον Ευθύμη Γιαν-
νουσάκη και ισόβια κάθειρξη (+8 χρόνια)
και πρόστιμο €200.000 σε έκαστο από
τους Τούρκους Αγκάμπε, Σελιμπλί και
Αχμεντάντ. 

1 Ποινή φυλάκισης 18 ετών και πρό-
στιμο €80.000 στον Κωνσταντίνο Καρ-
τσώνη.

1 Ποινή φυλάκισης 16 ετών και πρό-

στιμο €60.000 στον Ιρανό Μπονιάντ.
1 Ποινή φυλάκισης 10 ετών στους Αι-

μίλιο Κοτσώνη και Σταύρο Λάγιο.
1 Ποινή φυλάκισης 8 ετών στους Βα-

σίλειο Κουρούβανη, Παναγιώτη Φάρο
και άλλους δύο Τούρκους, ονόματι Αξα-
κάλ και Κοτσάογλου.

Αξίζει να σημειωθεί ότι η εισαγγελέας
Μαρία Τρουπή πρότεινε να μη δοθεί α-

ναστολή σε κανέναν κατηγορούμενο και να
οδηγηθούν όλοι στη φυλακή, καθώς όπως
υποστήριξε «τα εγκλήματα που διέπραξαν α-
φορούν ποσότητα ηρωίνης τόσο πρωτοφανή
για τα ελληνικά και ευρωπαϊκά δεδομένα, πρό-
κειται για 2,1 τόνους ηρωίνης υψηλής καθα-
ρότητας, που μαζί με τις προσμίξεις υπολογίζε-
ται ότι θα ξεπερνούσε τους 8 τόνους ηρωίνης,
οδηγώντας σε βέβαιο και αργό θάνατο χιλιά-
δες νέους ανθρώπους».  Ν.ΤΣ.

Έβρεξε... ισόβια  
για το Noor 1

Στα χέρια 
της ΕΛ.ΑΣ. Σακκάς
και Σεϊσίδης
Στα χέρια της αστυνομίας βρίσκο-
νται πλέον οι –μέχρι χθες– καταζη-
τούμενοι, Κώστας Σακκάς και Μά-
ριος Σεϊσίδης, οι οποίοι τα ξημερώ-
ματα της Παρασκευής συνελήφθη-
σαν στη Σπάρτη. 

Ο πρώτος κατηγορείται  για συμ-
μετοχή στους «Πυρήνες της Φω-
τιάς» και είχε εξαφανιστεί στις αρ-
χές Φεβρουαρίου, καθώς δεν είχε
εμφανιστεί στο Αστυνομικό Τμήμα
Καμινίων, όπως προέβλεπαν οι πε-
ριοριστικοί όροι που του είχαν επι-
βληθεί, ενώ ο δεύτερος ήταν κατα-
ζητούμενος για περισσότερα από 10
χρόνια με την κατηγορία της συμμε-
τοχής στη δράση των «ληστών με τα
μαύρα».

Σύμφωνα με πληροφορίες, την
περασμένη Πέμπτη (4/8) στις 16:00
στη Σπάρτη αστυνομικοί έκαναν σή-
μα σε ένα ασημί Ι.Χ. να σταματήσει
για έλεγχο. Ο οδηγός όμως επιτά-
χυνε και προσπάθησε να ξεφύγει. Α-
κολούθησε καταδίωξη. Οι δύο επι-
βαίνοντες σταμάτησαν κοντά στα
ΚΤΕΛ, εγκατέλειψαν το αυτοκίνητο
και τράπηκαν σε φυγή.

Ωστόσο οι αστυνομικοί συνέχι-
σαν την καταδίωξη. Οι δύο καταζη-
τούμενοι μπήκαν σε έναν ακάλυπτο
χώρο και εγκλωβίστηκαν εκεί. Στην
προσπάθειά τους να ξεφύγουν δεν
δίστασαν να πυροβολήσουν τους α-
στυνομικούς. Τελικά αναγκάστηκαν
να παραδοθούν. Σημειώνεται ότι
άνδρες της Αντιτρομοκρατικής Υπη-
ρεσίας και της κρατικής ασφάλειας
βρίσκονταν εδώ και ημέρες στην πε-
ριοχή. ΜΙΧ.ΚΑ.
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• Η απόφαση του Aρείου Πάγου για εν μέρει αναίρεση του βουλεύματος με το οποίο
απαλλάχθηκε ο πρώην επικεφαλής της ΕΛ.ΣΤΑΤ., Ανδρέας Γεωργίου, ανοίγει νέο κεφάλαιο 
στη δικαστική διερεύνηση των καταγγελιών για σκόπιμη διόγκωση του ελλείμματος του 2009

Δικαστικός σεισμός 
για την ΕΛ.ΣΤΑΤ., 
πολιτικοί μετασεισμοί 
στα κόμματα

Νέο κεφάλαιο ανοίγει η Δι-
καιοσύνη στη δικαστική
διερεύνηση των καταγγε-
λιών για σκόπιμη διόγκωση
του ελλείμματος του 2009
από την Ελληνική Στατιστι-
κή Αρχή (ΕΛ.ΣΤΑΤ.). Πριν α-
πό λίγα 24ωρα με μία από-
φαση-σταθμό ο Άρειος Πά-
γος έκανε εν μέρει δεκτή
την αναίρεση που άσκησε
τον Σεπτέμβριο του 2015 η
νυν εισαγγελέας του Ανω-
τάτου Δικαστηρίου (τότε εί-
χε τον βαθμό της αντεισαγ-
γελέως), Ξένη Δημητρίου,
και αναίρεσε το βούλευμα
του Συμβουλίου Εφετών
(υπ’ αριθμ. 1149/2015), με
το οποίο απαλλάχθηκε από
το κακούργημα της ψευ-
δούς βεβαίωσης με τις επι-
βαρυντικές περιστάσεις της
ιδιαίτερα μεγάλης αξίας ο
πρώην επικεφαλής της
ΕΛ.ΣΤΑΤ., Ανδρέας Γεωργί-
ου (αποχώρησε τον Αύγου-
στο του 2015), και δύο ακό-
μα προϊστάμενοι υπηρε-
σιών, ο Κωνσταντίνος Μολ-
φέτας και η Αθανασία Ξε-
νάκη. 

Ρεπορτάζ: 
Πωλίνα Βασιλοπούλου,
Nίκος Τσαγκατάκης

Ε
πιπλέον, με το απαλλα-
κτικό βούλευμα του
Συμβουλίου Εφετών
του 2015 αποβλήθη-
καν από πολιτικώς ενά-

γοντες ο πρώην αντιπρόεδρος της
ΕΛ.ΣΤΑΤ., Νίκος Λογοθέτης, και
το πρώην μέλος του Διοικητικού
Συμβουλίου της ΕΛ.ΣΤΑΤ., Ζωή
Γεωργαντά, των οποίων οι καταγ-
γελίες και οι δημόσιες δηλώσεις
είχαν κεντρίσει την κοινή γνώμη
και το εισαγγελικό ενδιαφέρον.
Πλέον, το όλο ζήτημα παραπέμπε-
ται για νέα κρίση ενώπιον του
Συμβουλίου Εφετών της Αθήνας.

Σημειώνεται ότι για το πλημμέ-
λημα της παράβασης καθήκοντος
ο κ. Γεωργίου έχει παραπεμφθεί
να δικαστεί ενώπιον του Τριμε-
λούς Πλημμελειοδικείου της Αθή-
νας στις 6 Δεκεμβρίου 2016. Το α-
δίκημα (ασυμβίβαστο) αφορά στο
ότι ο κ. Γεωργίου δεν παραιτήθη-

κε από την προηγούμενη υπαλλη-
λική του θέση που κατείχε στο Διε-
θνές Νομισματικό Ταμείο επί 21
χρόνια και τη διατήρησε παράλλη-
λα με αυτήν του προέδρου της
ΕΛ.ΣΤΑΤ.

Το ζήτημα της ΕΛ.ΣΤΑΤ. είχε α-
ναδειχθεί από τον Δικηγορικό
Σύλλογο Αθηνών (ΔΣΑ) το 2011
επί προεδρίας Γιάννη Αδαμό-
πουλου, και αναζωπυρώθηκε το

2013. Συγκεκριμένα, τον Σεπτέμ-
βριο του 2011 ο Γιάννης Αδαμό-
πουλος κατόπιν αποφάσεως του
Διοικητικού Συμβουλίου του ΔΣΑ
κατέθεσε μηνυτήρια αναφορά σε
σχέση με τη διάπραξη αξιοποίνων
πράξεων, που αφορούν την αλλοί-
ωση των στοιχείων από την
ΕΛ.ΣΤΑΤ. 

Αρχικά η υπόθεση τέθηκε στο
αρχείο, αλλά στη συνέχεια τον Αύ-

γουστο του 2013 ο κ. Αδαμόπου-
λος απέστειλε επιστολή προς την
Εισαγγελία του Αρείου Πάγου για
την απόπειρα συγκάλυψης του
σκανδάλου της ΕΛ.ΣΤΑΤ., που
στοίχισε στον ελληνικό λαό 6 δισ.
ευρώ, και άρχισε να ερευνάται εκ
νέου μέχρι και τον Ιούλιο του
2015, που εκδόθηκε το απαλλα-
κτικό βούλευμα του Συμβουλίου Ε-
φετών.

Αν τα παραπάνω παρασύρουν κάποιους να πι-
στέψουν ότι η απόφαση του Αρείου Πάγου χα-
ροποίησε όλους στη Ν.Δ., η διαπίστωση δεν
θα είναι απόλυτα ακριβής. Γιατί αυτό; Διότι
μπορεί μεν διάφορα «γαλάζια» στελέχη να αι-
σθάνθηκαν ότι η Θέμις δικαιώνει τρόπον τινά
τους ισχυρισμούς της κυβέρνησης Καραμανλή
για το έλλειμμα, αλλά ταυτόχρονα από τα ί-
δια στελέχη εγείρονται και σοβαρές ενστάσεις
για τη στάση τής νυν ηγεσίας του κόμματος
περί μη προστασίας της προηγούμενης ηγε-
σίας. 

Τρανό παράδειγμα ο πρώην πρόεδρος του
Δικηγορικού Συλλόγου Αθηνών (ΔΣΑ), Γιάν-
νης Αδαμόπουλος. Ο άνθρωπος που, όπως
προαναφέρθηκε, υπήρξε ο καταλύτης για να
ανακινηθεί το 2011 η υπόθεση με τα φερόμε-
να πλαστά στοιχεία για το ελληνικό έλλειμμα
–και δεν έκρυψε ποτέ την ιδεολογική του το-
ποθέτηση– μίλησε δημοσίως πριν από μερικά
24ωρα (σ.σ. στο δελτίο ειδήσεων του kontra
channel) και αφού τόνισε ότι ήδη το Δημόσιο
θα έπρεπε να είχε κάνει παράσταση πολιτικής
αγωγής, υπογράμμισε τη μεγάλη εντύπωση

που του προκαλεί το γεγονός ότι «η Νέα Δη-
μοκρατία δεν έχει βγάλει ανακοίνωση για ένα
τέτοιο εθνικό θέμα. Θα έπρεπε να το έχει κάνει
σημαία της». 

Για τα φερόμενα ως πλαστά στοιχεία του
ελλείμματος, ο πρώην πρόεδρος του ΔΣΑ ι-
σχυρίστηκε πως ήταν «ένα πάτημα για να έρ-
θουν τα μνημόνια και οι συνέπειές τους και ο κ.
Γεωργίου είχε μάρτυρες από την Eurostat». 

Περίπου τις ίδεις α-
πορίες με τον κ. Αδα-
μόπουλο εκφράζει ε-
δώ και ημέρες ο πρώ-
ην βουλευτής Επικρα-
τείας και υπουργός Ε-
σωτερικών της Νέας
Δημοκρατίας, Γιάννης
Μιχελάκης. Μέσω της
αρθρογραφίας του (δη-
μοσιογράφος γαρ…)

στον ιστότοπο thepressroom.gr, o Γ. Μιχελά-
κης ξιφούλκησε χωρίς περιστροφές κατά της
ηγεσίας Μητσοτάκη, κατηγορώντας την ότι εί-
χε «θάψει» επικοινωνιακά το θέμα και δεν ε-
πέτρεπε να βγει κάποια ανακοίνωση μετά τις
δικαστικές εξελίξεις στην υπόθεση της
ΕΛ.ΣΤΑΤ. 

Χαρακτηριστικά είναι τα όσα έγραψε ο Γ.
Μιχελάκης σε άρθρο του
στις 2 Αυγούστου, στο ο-
ποίο αποκάλυπτε ότι «με
εντολή Μητσοτάκη δεν
βγήκε ανακοίνωση για
την υπόθεση της ΕΛ-
ΣΤΑΤ και του Γεωργίου».

«Το γεγονός ότι ο Ά-
ρειος Πάγος αποφάσισε
την αναίρεση του απαλ-
λακτικού βουλεύματος
για τον επικεφαλής της

Οσμή «εμφυλίου» στη Συγγρού
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Τον Σεπτέμβριο του 2015 η νυν
εισαγγελέας του Ανωτάτου Δικα-
στηρίου (τότε είχε τον βαθμό της
αντεισαγγελέως), Ξένη Δημητρί-
ου, άσκησε αναίρεση στο απαλλα-
κτικό βούλευμα, η οποία τελικά υι-
οθετήθηκε από το Ποινικό Τμήμα
του Ανωτάτου Δικαστηρίου. Η κα
Δημητρίου στην αναίρεση που ά-
σκησε για την υπόθεση επεσήμαι-
νε πως το Συμβούλιο Εφετών δεν
είχε λάβει τις μαρτυρικές καταθέ-
σεις-«φωτιά» πρώην στελεχών της
ΕΛ.ΣΤΑΤ., που τεκμηριώνουν τους
ισχυρισμούς για τις δραματικές
συνέπειες που προκάλεσε στη διε-
θνή θέση της χώρας η αλλοίωση
κρίσιμων στατιστικών μεγεθών, ε-

νώ έκανε λόγο για βαριά βλάβη
του ελληνικού Δημοσίου συνολι-
κού ύψους 210 δισ. ευρώ, απο-
κλεισμό από τις διεθνείς αγορές,
αύξηση των επιτοκίων δανεισμού
της χώρας, νέα φορολογικά μέτρα
και εξαναγκασμό της χώρας να υ-
πογράψει το δεύτερο Μνημόνιο.

Τον λόγο πλέον έχει πάλι το Συμ-
βούλιο Εφετών!

Οι πολιτικές αναταράξεις 
Πέρα από το νομικό σκέλος της, εί-
ναι προφανές ότι η υπόθεση
ΕΛ.ΣΤΑΤ. και η όποια εμπλοκή
του Ανδρέα Γεωργίου σε αυτήν έ-

χει και αρκετό πολιτικό ζουμί. Και
δεν θα μπορούσε να είναι διαφο-
ρετικά καθώς το ίδιο το «επίδικο»,
δηλαδή αν φουσκώθηκε ή όχι το
έλλειμμα του 2009, ίσως να εξηγεί
το υπό ποιες συνθήκες και παρα-
δοχές η χώρα εισήλθε στον επώ-
δυνο αστερισμό των μνημονίων

και της λιτότητας τον Μάιο του
2010. Ήδη η απόφαση του ποινι-
κού τμήματος του Αρείου Πάγου,
για τη μερική ανάκληση του απαλ-
λακτικού βουλεύματος για τον Αν-
δρέα Γεωργίου, έχει ανάψει το
φυτίλι της πολιτικής αντιπαράθε-
σης μεταξύ Ν.Δ. και ΠΑΣΟΚ για το
τι έγινε επί κυβέρνησης Κώστα
Καραμανλή.

Όσον αφορά τον πρώην πρω-
θυπουργό Γιώργο Παπανδρέου,
σε ανακοίνωση του ΚΙΔΗΣΟ, α-
φού τονίζεται ότι ο σεβασμός προς
τους θεσμούς είναι δεδομένος, α-
ναφέρεται ότι υπάρχουν «αυτονόητα
και κάποια ερωτήματα» και αναρω-
τιέται αν η Δικαιοσύνη τα έλαβε υ-
πόψη της για μια υπόθεση, κατά
κοινή πεποίθηση, μείζονος εθνι-
κής σημασίας και δημοσίου συμ-
φέροντος.

Κατ’ αρχάς, το Κίνημα Δημο-
κρατών Σοσιαλιστών του Γιώργου
Παπανδρέου κάνει μεν λόγο για
«σεβασμό προς τους Θεσμούς» –ανα-
φερόμενο στη Δικαιοσύνη– ωστό-
σο στο ΚΙΔΗΣΟ αναρωτιούνται
«πώς είναι δυνατόν να κατηγορείται ο
Ανδρέας Γεωργίου ότι “μαγείρεψε” τα
στατιστικά στοιχεία προκειμένου να
μπει η χώρα σε μνημόνιο, όταν ο ί-
διος ανέλαβε την ηγεσία της
ΕΛ.ΣΤΑΤ., μήνες μετά την ένταξη της
χώρας στο μνημόνιο;». Μάλιστα,
στην καινούργια πολιτική στέγη
του κ. Παπανδρέου «βλέπουν» ό-
τι «κάποιοι επιμένουν να αποκρύ-
πτουν πραγματικά στοιχεία, ώστε να
μην καταπέσει ο “μύθος” που υφάν-
θηκε για να συγκαλυφθούν οι ευθύνες
της κυβέρνησης Καραμανλή».

Περίπου στο ίδιο μήκος κύμα-
τος εκπέμπουν και οι άλλοτε σύ-
ντροφοι του Γ. Παπανδρέου στο
ΠΑΣΟΚ, με τη Χαριλάου Τρικού-
πη να θεωρεί ότι προκύπτουν «σο-
βαρά ερωτηματικά από την αναίρεση
των αθωωτικών αποφάσεων των αρ-
μόδιων δικαστικών συμβουλίων και η
εκ νέου παραπομπή σε δίκη του τέως
Προέδρου της ΕΛΣΤΑΤ κ. Γεωργίου».

«Για πολλοστή φορά κύκλοι της δι-
καιοσύνης κλείνουν τα μάτια για το
πώς φτάσαμε στην κρίση του 2009
και το ποιοι ευθύνονται για τον δημο-
σιονομικό εκτροχιασμό και διώκουν
αυτούς που απλά τον διαπίστωσαν!!»
τονίζει σε σχετική ανακοίνωσή του
το ΠΑΣΟΚ η οποία καταλήγει με
καρφιά για τις ηγεσίες της Ν.Δ. και
του ΣΥΡΙΖΑ: 

«Η εμμονή αυτή σίγουρα εξυπηρε-
τεί κάποιους επιχειρούμενους “πολι-
τικούς αρραβώνες”. Δεν εξυπηρετεί ό-
μως την αλήθεια. Στην προσπάθεια
της διαστρέβλωσης της αλήθειας Ν.Δ.
και ΣΥΡΙΖΑ συμφωνούν απόλυτα. Γι’
αυτό και δεν αποδέχθηκαν πρόσφα-
τα την πρότασή μας για σύσταση εξε-
ταστικής επιτροπής που θα διερευνή-
σει όλες τις εξελίξεις στην οικονομία
από το 2001 μέχρι σήμερα».

ΕΛΣΤΑΤ Α. Γεωργίου για την υπόθεση του φου-
σκωμένου ελλείμματος του 2009, δεν φαίνε-
ται πως ήταν αρκετό για να υπάρξει αντίδρα-
ση από την ΝΔ», γράφει συγκεκριμένα ο κ. Μι-
χελάκης και συνεχίζει:

«Σύμφωνα με πληροφορίες του
thepressroom.gr ο Κυριάκος Μητσοτάκης ήταν
εκείνος που έδωσε εντολή να μην βγει καμία α-
νακοίνωση για το επίμαχο ζήτημα. Είναι χαρα-
κτηριστικό, ότι από το γραφείο Τύπου της Συγ-
γρού βγήκαν επτά ανακοινώσεις! Καμία δεν α-
φορούσε την υπόθεση του Γεωργίου και της
ΕΛΣΤΑΤ.

»Μάλιστα ο πρόεδρος της ΝΔ ζήτησε χθες
προ ημερησίας συζήτηση στην βουλή για την
Παιδεία και όχι για την υπόθεση των φουσκω-
μένων ελλειμμάτων, που οδήγησαν την χώρα
στο μνημόνιο. Μάταια οι δημοσιογράφοι ρω-
τούσαν τον εκπρόσωπο Τύπου του κόμματος
Γιώργο Κουμουτσάκο και τον αρμόδιο τομεάρ-
χη Κώστα Τζαβάρα για το αν θα υπάρξει ανα-
κοίνωση από πλευράς αξιωματικής αντιπολί-
τευσης.

»Τα δύο στελέχη αμήχανα και κομπιασμένα

απαντούσαν πως πιθανότατα δεν θα υπάρξει
απάντηση, χωρίς ωστόσο να δίνουν περισσό-
τερες διευκρινήσεις. Επειδή όμως τα μισόλογα
αυτά δεν κάλυπταν τους εκπροσώπους του Τύ-
που επιστρατεύτηκε η... “ατάκα-πασπαρτού”
πως η ΝΔ “δεν σχολιάζει δικαστικές αποφά-
σεις”! 

»Εντύπωση προκάλεσε πως ακόμα και ο υ-
πεύθυνος για τα οικονομικά Χρήστος Σταϊκού-
ρας που εμφανίζεται ως “καραμανλικός” δεν
είπε το παραμικρό και εξέδωσε ανακοίνωση
για... το πρώτο εξάμηνο της κυβέρνησης ΣΥΡΙ-
ΖΑ!».

Σύμφωνα πάντα με τον Γ. Μιχελάκη, «ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης ακολουθεί την τακτική του
Αντώνη Σαμαρά, που “σφύριζε αδιάφορα” μό-
λις έβγαιναν στην δημοσιότητα στοιχεία για την
υπόθεση της ΕΛΣΤΑΤ. Εκείνος όμως –θα μπο-
ρούσε να πει κάποιος– είχε σαν δικαιολογία, ό-
τι συγκυβερνούσε με το ΠΑΣΟΚ και στην περί-
πτωση που έφερνε στην επιφάνεια το ζήτημα
θα δημιουργούσε σοβαρά προβλήματα στην
κυβερνητική συνοχή, γι’ αυτό τον λόγο ξέχασε
και την “μία και μόνη εξεταστική εξεταστική”

που θα έκανε για το πώς η χώρα μπήκε στο
μνημόνιο».

Ο πρώην υπουργός της Ν.Δ. εκτιμά πως η
νυν ηγεσία του κόμματος δείχνει με την πολι-
τική συμπεριφορά της ότι θέλει να πάρει δια-
ζύγιο με κάθε τι που έχει σχέση με τον Κώστα
Καραμανλή, υπενθυμίζοντας ότι ο Κυρ. Μη-
τσοτάκης σε όλες του τις ομιλίες έχει μιλήσει
για τα σημαντικά λάθη που έγιναν εκείνη την
περίοδο.

Σε κάθε περίπτωση, όσοι γνωρίζουν την
ανθρωπογεωγραφία της συντηρητικής παρά-
ταξης απορούν που η Ν.Δ., ενώ για πρώτη
φορά τής δίνεται ένα έστω κι επικοινωνιακό
όπλο (αφού δεν έχει τελεσιδικήσει η υπόθε-
ση της ΕΛ.ΣΤΑΤ.) να απαντήσει στις πολιτικές
κατηγορίες των αντιπάλων της, εκείνη το α-
φήνει ανεκμετάλλευτο. Αυτό που δεν είναι σί-
γουρο είναι αν τελικά θα το αφήσει ανεκμε-
τάλλευτο και ο ίδιος ο Κώστας Καραμανλής,
που μπορεί να εκτιμά ότι για την ώρα πρέπει
να παρακολουθεί επισταμένως αλλά διακρι-
τικά τις εξελίξεις, αλλά αυτό δεν σημαίνει ότι
θα παραμείνει αιωνίως σιωπηλός…

Ποιος είναι ο Ανδρέας Γεωργίου 
Ο Ανδρέας Γεωργίου, η θητεία του οποίου στην ΕΛ.ΣΤΑΤ. ολοκλη-
ρώθηκε στις 3 Αυγούστου 2015, έχει υπάρξει για 21 χρόνια στέλε-
χος του Διεθνούς Νομισματικού Ταμείου. Τον Ιούνιο του 2010 α-
νέλαβε πρόεδρος της Ελληνικής Στατιστικής Αρχής, προτεινόμενος
από την τότε κυβέρνηση Γ. Παπανδρέου, με υπουργό Οικονομικών
τον Γιώργο Παπακωνσταντίνου, ένα μήνα μετά την υπαγωγή της
Ελλάδας στο πρώτο μνημόνιο. Θυμίζεται ότι ο πρόεδρος της
ΕΛ.ΣΤΑΤ. επιλέγεται από τη Διάσκεψη των Προέδρων της Βουλής,
με εισήγηση του υπουργού Οικονομικών και με πλειοψηφία των
4/5 των μελών της Διάσκεψης. 
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ΓΙΑ ΤΙΣ ΑΝΑΒΑΘΜΙΣΕΙΣ ΣΕ WINDOWS 10

Νέες αγωγές κατά της Microsoft

Δ
ύο νέες ομαδικές αγωγές αντιμετωπίζει η Microsoft,
εγκαλούμενη για τις τακτικές που ακολούθησε για να
προωθήσει την εγκατάσταση των Windows 10 από

τους χρήστες.
Όπως αναφέρει το lawpost.gr, η πρώτη κατατέθηκε σε

δικαστήριο της Φλόριντα, υποστηρίζοντας ότι οι τακτικές
της εταιρείας παραβαίνουν τους κανόνες της Ομοσπονδια-
κής Επιτροπής

Εμπορίου των ΗΠΑ σχετικά με τις παραπλανητικές και α-
θέμιτες πρακτικές. Η δεύτερη κατατέθηκε τον Ιούνιο στη
Χάιφα του Ισραήλ, υποστηρίζοντας ότι η εταιρεία εγκατέ-
στησε το νέο λειτουργικό σύστημα στους υπολογιστές των
χρηστών χωρίς τη συγκατάθεσή τους.

Σημειώνεται ότι η Microsoft  έχει ήδη καταβάλει αποζη-
μίωση ύψους 10.000 δολ. σε αντίστοιχη υπόθεση στις Η-

ΠΑ.
Παρόλο που η εταιρεία υποστηρίζει ότι οι δύο αγω-

γές θα απορριφθούν ως αβάσιμες, καθώς η αναβάθμιση
στα Windows 10 ήταν προαιρετική και όχι υποχρεωτική,
το pcworld.com υποστηρίζει ότι αυτό δεν ισχύει, καθώς
η εταιρεία έκανε αλλαγές στο περιβάλλον εργασίας των
Windows προκειμένου να ξεγελάσει ουσιαστικά τους
χρήστες και να προβούν στην αναβάθμιση.

Συγκεκριμένα, η εταιρεία όρισε ότι το κλασικό «X»
στην πάνω δεξιά γωνία των παραθύρων των Windows,
το οποίο παραδοσιακά χρησιμεύει για το κλείσιμο του
παραθύρου, θα θεωρείται, στην περίπτωση του ανα-
δυόμενου παραθύρου για την εγκατάσταση των
Windows 10, ως συναίνεση για την αναβάθμιση στο
νέο λειτουργικό σύστημα, με αποτέλεσμα πολλοί χρή-
στες να το εγκαταστήσουν παρά τη θέλησή τους.

Ν.ΤΣ.

Α
ν είστε από αυτούς που έτυχε να κερδίσουν
σε κάποιον ιντερνετικό διαγωνισμό δωρε-
άν αεροπορικά εισιτήρια από την Aegean
Airlines, μη σπεύσετε να χαρείτε. Ο λόγος;
Το πιθανότερο είναι ότι δεν είστε τόσο τυχε-

ροί αλλά θύματα επιτηδείων.
Τα… ματάντα ανακοίνωσε χθες, Παρασκευή, η ίδια η

ελληνική αεροπορική εταιρεία, η οποία σε ανακοίνωσή
της που αναρτήθηκε στην επίσημη σελίδα τής Aegean στο
Facebook ενημερώνει τους χρήστες ότι τις τελευταίες η-
μέρες κυκλοφορεί στο διαδίκτυο διαγωνισμός με δώρο
την παροχή δύο δωρεάν business class εισιτηρίων με τον
οποίο όμως η Aegean δεν έχει ουδεμία σχέση. 

Η εταιρεία καλεί τους χρήστες του διαδικτύου να είναι
ιδιαιτέρως προσεκτικοί σε ανάλογες περιπτώσεις, ελέγ-
χοντας το url της σελίδας που παραπέμπονται για τέτοιους
διαγωνισμούς, αλλά και εξακριβώνοντας τέτοιες «προ-
σφορές» μέσω των επίσημων καναλιών επικοινωνίας τής
εκάστοτε εταιρείας. Αναλυτικά, η Aegean ανακοίνωσε τα
εξής:

«Θα θέλαμε να σας ενημερώσουμε πως αυτή τη στιγμή
βρίσκεται σε εξέλιξη στο διαδίκτυο ψευδής και παραπλα-
νητικός διαγωνισμός ισχυριζόμενος ότι η Aegean Airlines
δήθεν δίνει δώρο δύο business class εισιτήρια.

»Ο διαγωνισμός αυτός διενεργείται χωρίς κανενός εί-
δους έγκριση ή σχετική εξουσιοδότηση ή οποιαδήποτε ά-
δεια παρεχόμενη από την εταιρεία μας Aegean Airlines S.A.

»Επιφυλασσόμενοι ρητώς παντός νομίμου δικαιώμα-
τός μας για οποιαδήποτε ζημία η εταιρεία μας ή οποιοσ-
δήποτε τρίτος τυχόν υποστεί εξαιτίας αυτής της παραπλα-
νητικής ενέργειας, σας ενημερώνουμε ότι έχουμε λάβει ό-
λα τα απαραίτητα μέτρα με σκοπό να σταματήσει η παρά-
νομη και παραπλανητική αυτή ενέργεια.

»Σας εφιστούμε την προσοχή να μην πατήσετε οποιο-
δήποτε σύνδεσμο σας προτείνουν ή να μοιραστείτε το συ-
γκεκριμένο σύνδεσμο με φίλους σας.

»Για την επίσημη ενημέρωσή σας παρακαλούμε όπως
παρακολουθείτε τα επίσημα κανάλια επικοινωνίας της ε-

ταιρείας μας στο
el.aegeanair.com(link is external) και στα social

media στο facebook το
https://www.facebook.com/aegeanairlines/(link is

external) , στο twitter το 
https://twitter.com/aegeanairlines(link is external)

και στο instagram το
https://www.instagram.com/aegeanairlines/(link is

external)
Σας ευχαριστούμε πολύ».
Ν.ΤΣ.

Επικαλούμενος προσω-
πικούς λόγους ο μέχρι
πρότινος γενικός γραμ-
ματέας του υπουργείου
Δικαιοσύνης, Κωνστα-
ντίνος Κοσμάτος, υπέβα-
λε πριν από μερικές ημέ-
ρες την παραίτησή του,
από τα καθήκοντα τα ο-
ποία είχε αναλάβει τον
Μάρτιο του 2015.
Ο  κ. Κοσμάτος   είναι πτυχιούχος Νομικής
ΑΠΘ (1991), με μεταπτυχιακό Δίπλωμα Ει-
δίκευσης στον Τομέα Ποινικών και Εγκλη-
ματολογικών Επιστημών (1993) και Διδά-
κτορας του Τμήματος Νομικής του Αριστοτε-
λείου Πανεπιστημίου Θεσσαλονίκης (1996).
Παράλληλα, ο κ. Κοσμάτος από το 1993 εί-
ναι δικηγόρος (Δικηγορικός Σύλλογος Θεσ-
σαλονίκης) με αποκλειστική ενασχόληση σε
υποθέσεις ποινικού δικαίου.
Ν.ΤΣ.

• Η εταιρεία προειδοποιεί τους χρήστες του διαδικτύου

Online διαγωνισμός απάτη για δήθεν 
δωρεάν εισιτήρια της Aegean 

Παραιτήθηκε 
ο γ.γ. του υπουργείου 
Δικαιοσύνης
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Μία σημαντική συμφω-
νία ανακοίνωσαν πριν
από μερικές ημέρες η Ευ-
ρωπαϊκή Τράπεζα Επεν-
δύσεων και η Τράπεζα
Πειραιώς, με την ΕΤΕπ
να λέει «ναι» σε μία και-
νούργια επιχειρηματική
πρωτοβουλία του ελλη-
νικού χρηματοπιστωτι-
κού ιδρύματος που αφο-
ρά τη χρηματοδότηση
μικρών και μεσαίων επι-
χειρήσεων με στόχο τη
δημιουργία θέσεων ερ-
γασίας για ανέργους σε
όλη την Ελλάδα. 
Επιμέλεια: 
Νίκος Τσαγκατάκης

Η
συμφωνία αυτή
αποτελεί συνέ-
χεια της προη-
γούμενης επιτυ-
χημένης συνερ-

γασίας με την ΕΤΕπ στο πλαίσιο
του προγράμματος «Grouped
Loans for SMEs». Με βάση τη
διευρυμένη συμφωνία, η Τρά-
πεζα Πειραιώς διαθέτει χαρτο-
φυλάκιο ύψους 90 εκατ. ευρώ,
για τη χρηματοδότηση σχεδίων
που υλοποιούνται από μεσαίες
και μικρές επιχειρήσεις και ε-
ταιρείες μεσαίας κεφαλαιοποί-
ησης που είναι εγκατεστημένες
ή δραστηριοποιούνται στην ελ-
ληνική επικράτεια.

Η υποστήριξη αυτή θα έχει
τη μορφή επενδυτικών δανεί-
ων, και κεφαλαίων κίνησης για
την ανάπτυξη υφιστάμενων α-
λυσίδων εφοδιασμού. Ιδιαίτε-
ρη σημασία έχει ότι, στο πλαί-
σιο της συμφωνίας αυτής, προ-
βλέπονται ανταγωνιστικά επιτό-
κια μέσω της πρωτοβουλίας
«Jobs for Youth» της ΕΤΕπ σε ε-
πιχειρήσεις που προωθούν την
απασχόληση των νέων.

Ιδανικό το timing 
Η επέκταση της τρέχουσας συμ-
φωνίας χρηματοδότησης μετα-
ξύ της Τράπεζας Πειραιώς και
της ΕΤΕπ έρχεται την κατάλλη-
λη στιγμή για να συμβάλει έ-
μπρακτα και καθοριστικά στην
ενίσχυση του ελληνικού επιχει-
ρείν, την τόνωση της βιώσιμης
ανάπτυξης και τη στήριξη της α-
πασχόλησης των νέων. Η συμ-

φωνία εντάσσεται στον ευρύτε-
ρο στρατηγικό σχεδιασμό της
Τράπεζας Πειραιώς που στοχεύ-
ει στην υποστήριξη της επι-
στροφής της ελληνικής Οικονο-
μίας σε σταθερή τροχιά ανάπτυ-
ξης. 

Στο πλαίσιο της νέας συμφω-
νίας η ΕΤΕπ θα προβεί σε χο-
ρήγηση επιπλέον €40.000.000
για την υποστήριξη επενδύσε-
ων από μεσαίες και μικρές επι-
χειρήσεις και σε παροχή κεφα-
λαίων κίνησης για επιλέξιμες ε-
πενδύσεις που αφορούν την α-
πασχόληση των νέων. Οι συμ-
βάσεις για τη νέα χορήγηση δα-
νείων δυνάμει της πρωτοβου-
λίας της Ευρωπαϊκής Τράπεζας
Επενδύσεων «Δεξιότητες και
θέσεις απασχόλησης – Επενδύ-
σεις για τους νέους», υπογράφη-
καν την προηγούμενη εβδομά-
δα.

Η ΕΤΕπ δρομολόγησε την

πρωτοβουλία «Δεξιότητες και
θέσεις απασχόλησης – Επενδύ-
σεις για τους νέους», το πρώτο
εξειδικευμένο πρόγραμμα χο-
ρήγησης δανείων της Τράπεζας
που αφορά ειδικά τη στήριξη
των νέων, τον Ιούλιο του 2013.
Λειτουργώντας συμπληρωματι-
κά ως προς τις πολιτικές για την
απασχόληση των νέων σε ευ-
ρωπαϊκό και εθνικό επίπεδο, το

πρόγραμμα παρέχει χρηματο-
δότηση για επαγγελματική κα-
τάρτιση, κινητικότητα σπουδα-
στών και μαθητευόμενων και
στοχεύει στην αντιμετώπιση της
έλλειψης θέσεων εργασίας για
νέους σε εταιρείες μικρότερου
μεγέθους.

Δεύτερη φορά… 
Η νέα πιστωτική γραμμή που
συμφωνήθηκε με την Πειραιώς
αποτελεί τη δεύτερη συνεργασία
που συμφωνείται μεταξύ της Ε-
ΤΕπ και ελληνικής τράπεζας στο
πλαίσιο του προγράμματος για
την απασχόληση των νέων σε
διάστημα δύο εβδομάδων. Στο
πλαίσιο της πρωτοβουλίας «Δε-
ξιότητες και θέσεις απασχόλη-
σης – Επενδύσεις για τους νέ-
ους», η ΕΤΕπ χρηματοδοτεί τη
χορήγηση δανείων από τοπικές
τράπεζες σε χώρες όπου οι συν-
θήκες στην αγορά εργασίας εί-
ναι ιδιαίτερα δυσχερείς για τους
νέους.

Κατά τους ερχόμενους μήνες,
η Τράπεζα Πειραιώς πρόκειται
να αξιοποιήσει το νέο δάνειο ύ-
ψους 40 εκατ. ευρώ της ΕΤΕπ,
ώστε να χορηγεί δάνεια σε εται-
ρείες των κλάδων της βιομηχα-
νίας, του τουρισμού και των υ-
πηρεσιών. Οι εν λόγω επιχει-
ρήσεις θα επωφεληθούν από α-
νταγωνιστικότερα επιτόκια και
θα είναι σε θέση να ενισχύσουν
την ικανότητα ανταπόκρισής
τους για την αντιμετώπιση του
υψηλού ποσοστού ανεργίας
στους νέους στην Ελλάδα.

Το 2016, η Ευρωπαϊκή Τρά-
πεζα Επενδύσεων διέθεσε
€215.000.000 για επενδύσεις
στην Ελλάδα, μεταξύ άλλων για
στήριξη του νέου Εθνικού Ιδρύ-
ματος Ερευνών και υποστήριξη
της επιχειρηματικής έρευνας
και της βιομηχανικής ανάπτυ-
ξης.

Δανειακή στήριξη στη 
νεανική απασχόληση

Η ΕΥΡΩΠΑΪΚΗ ΤΡΑΠΕΖΑ ΕΠΕΝΔΥΣΕΩΝ ΕΙΠΕ ΤΟ «ΝΑΙ» ΣΕ
ΚΑΙΝΟΥΡΓΙΑ ΠΡΩΤΟΒΟΥΛΙΑ ΤΗΣ ΤΡΑΠΕΖΑΣ ΠΕΙΡΑΙΩΣ

Βασικός εταίρος
της ΕΤΕπ 
στην Ελλάδα
«Η στήριξη της ανάπτυξης
του ιδιωτικού τομέα και οι ε-
πενδύσεις σε νέους ανθρώ-
πους αποτελούν βασικούς
στόχους της δραστηριοποί-
ησης της Ευρωπαϊκής Τρά-
πεζας Επενδύσεων στην Ελ-
λάδα. Η Τράπεζα Πειραιώς
αποτελεί βασικό εταίρο της
ΕΤΕπ στην Ελλάδα και οι α-
πό κοινού προσπάθειές μας
θα βοηθήσουν εταιρείες σε
ολόκληρη τη χώρα να επε-
κτείνουν τις επιχειρηματικές
τους δραστηριότητες και να
δημιουργήσουν αναγκαίες
νέες θέσεις εργασίας», δή-
λωσε ο Jonathan Taylor,
αντιπρόεδρος της Ευρω-
παϊκής Τράπεζας Επενδύ-
σεων, υπεύθυνος για τη
χορήγηση δανείων στην
Ελλάδα.
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point   of

view

Γ
ια τέταρτη συνεχή χρονιά ο Όμιλος ΕΛΛΗΝΙΚΑ
ΠΕΤΡΕΛΑΙΑ επιβραβεύει τους άριστους νέους οι
οποίοι επιθυμούν να πραγματοποιήσουν μεταπτυ-

χιακές σπουδές στο εξωτερικό. Το πρόγραμμα μεταπτυ-
χιακών υποτροφιών του Ομίλου έχει καθιερωθεί ως ε-
πιβράβευση των νέων που στοχεύουν να εμπλουτίσουν
τις γνώσεις τους και να αποκτήσουν καινούργιες εμπει-
ρίες στον τομέα των επιστημονικών και επαγγελματι-
κών ενδιαφερόντων τους. 

Οι επιστημονικοί κλάδοι που επιλέγονται είναι οι το-
μείς Μηχανικής, Νομικής, Οικονομίας και Διοίκησης
με εφαρμογές στη Διύλιση και Εμπορία Πετρελαιοει-
δών, καθώς και ο τομέας Έρευνας και Παραγωγής Υ-
δρογονανθράκων. Η τελική αξιολόγηση γίνεται από ανώτατα στε-
λέχη του Ομίλου με απολύτως αξιοκρατικά και διαφανή κριτήρια α-
νάμεσα σε πολλούς άριστους υποψηφίους. 

Ειδικότερα, για τη φετινή ακαδημαϊκή χρονιά 2016-2017, λόγω
πολλών εξαιρετικά αξιόλογων υποψηφίων, δόθηκαν συνολικά 11
υποτροφίες. Όλοι οι υπότροφοι έχουν διακριθεί για τις άριστες ε-
πιδόσεις τους, τη συγκρότηση και τους ξεκάθαρους στόχους, με α-
ποτέλεσμα να γίνουν δεκτοί στα πιο φημισμένα πανεπιστήμια πα-

γκοσμίως, όπως το MIT, LSE, Imperial, Harvard, New York
University κ.ά.

Ο πρόεδρος των ΕΛ.ΠΕ., Στ. Τσοτσορός, και ο διευθύνων σύμ-
βουλος, Γ. Στεργιούλης, συνεχάρησαν τους υποτρόφους σε εκδή-
λωση που πραγματοποιήθηκε προς τιμήν τους στα κεντρικά γρα-
φεία του Ομίλου και τους ευχήθηκαν καλή επιτυχία στις σπουδές
τους, διακρίσεις στον τομέα επιλογής τους και χάραξη μιας επιτυ-
χημένης επαγγελματικής πορείας.   Ν.ΤΣ.

Επενδύει 
στη Βραζιλία 
o ΤΙΤΑΝΑΣ 
Τη σύναψη συμφωνίας για την
απόκτηση μετοχικού πακέτου
στη βραζιλιάνικη τσιμεντοβιο-
μηχανία Companhia Industrial
de Cimento Apodi, ανακοίνω-
σε πριν από μερικές ημέρες ο
Όμιλος ΤΙΤΑΝ. Το deal προβλέ-
πει τον έλεγχο της
Cimento Apodi από κοινού
(50/50) από τον
Όμιλο Dias Branco και την ε-
ταιρεία ΤΙΤΑΝ/Sarkis (που θα
ανήκει κατά 94% στον Όμιλο
ΤΙΤΑΝ), ενώ το τίμημα της εξα-
γοράς (σ.σ. θα προσδιοριστεί
κατά την ημερομηνία ολοκλή-
ρωσης της συναλλαγής) ανέρ-
χεται σε περίπου 100 εκατ. δο-
λάρια και θα καταβληθεί από
τα ταμειακά διαθέσιμα του ελ-
ληνικού ομίλου. 
Η Cimento Apodi διαθέτει ένα
σύγχρονο εργοστάσιο παραγω-
γής τσιμέντου στο Quixeré, το
οποίο ξεκίνησε να λειτουργεί το
2015, και μία μονάδα άλεσης
τσιμέντου στο λιμάνι
του Pecém, κοντά στην
πόλη Fortaleza, η οποία λει-
τουργεί από το 2011. Η συνολι-
κή παραγωγική δυναμικότητα
της Cimento Apodi ξεπερνά
τους 2 εκατ. τόνους τσιμέντου ε-
τησίως.
Σύμφωνα με τους επιτελείς της
εταιρείας, ο Όμιλος ΤΙΤΑΝ θα ε-
πεκτείνει με την επένδυση αυτή
την παρουσία του σε μία νέα γε-
ωγραφική περιοχή και εισέρχε-
ται σε μία υποσχόμενη αγορά με
μακροπρόθεσμες προοπτικές, ε-
νώνοντας τις δυνάμεις του με
σημαντικούς τοπικούς εταίρους
κι επενδύοντας σε μια εταιρεία
με παραγωγικό δυναμικό τελευ-
ταίας τεχνολογίας. N.ΤΣ. Στην ανάπτυξη πειραμα-

τικής υποδομής 4G/LTE
που θα είναι προσβάσι-

μη στην παγκόσμια ερευνητι-
κή κοινότητα, αλλά και στη
βιομηχανία, για την ανάπτυ-
ξη και δοκιμή δικτυακών υ-
πηρεσιών και εφαρμογών
νέας γενιάς, συμβάλλει η
COSMOTE, με τη συμμετοχή
της στο ευρωπαϊκό ερευνητι-
κό έργο FLEX. 
Στόχος του FLEX (www.flex-
project.eu) είναι η ανάπτυξη

μίας ανοιχτής ενοποιημένης
πειραματικής πλατφόρμας,
δηλαδή μίας υποδομής που
συνδυάζει εμπορικό εξοπλι-
σμό και λογισμικό δικτύου
και περιέχει κατάλληλα ερ-
γαλεία για την πραγματοποί-
ηση πειραμάτων για την α-
νάπτυξη και δοκιμή καινοτό-
μων υπηρεσιών ή/και την ε-
πέκταση της λειτουργικότη-
τας της υφιστάμενης υποδο-
μής. Η πλατφόρμα χρησιμο-
ποιείται ήδη από 15 ερευνη-

τικές ομάδες από διάφορες
ευρωπαϊκές χώρες, οι οποίες
επιλέχθηκαν μέσω δύο ανοι-
χτών προσκλήσεων που
διοργανώθηκαν στο πλαίσιο
του έργου. 
Η COSMOTE συμβάλλει
στον σχεδιασμό και την ανά-
πτυξη εφαρμογών που εξα-
σφαλίζουν την ομαλή μετά-
βαση μεταξύ ετερογενών α-
σύρματων δικτύων (π.χ. από
LTE σε WiFi) και στον έλεγχο
της παρεχόμενης ποιότητας

υπηρεσίας δικτύου (κάλυψη,
απόκριση δικτύου, ταχύτητες
download/upload κ.λπ.) για
την υποστήριξη των πειρα-
μάτων που θα επιδειχθούν.
Επιπλέον, παρέχει συμβου-
λευτικές υπηρεσίες και τε-
χνογνωσία σχετικά με την
ενσωμάτωση νέων τεχνικών
και διαδικασιών στην πλατ-
φόρμα δοκιμών 4G/LTE. 
Το έργο συγχρηματοδοτείται
από την Ε.Ε. μέσω του 7th
Framework Programme, έ-

Στο Ερευνητικό Έργο FLEX συμμετέχει η COSMOTE

ΕΛ.ΠΕ.: 11 υποτροφίες για 
μεταπτυχιακά σε φημισμένα 
πανεπιστήμια του εξωτερικού
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Αύξηση εσόδων και μεικτού κέρδους καθώς και θετική λειτουργική
κερδοφορία καταγράφουν, παρά το ρευστό και ιδιαίτερα ανταγωνιστι-
κό επιχειρηματικό περιβάλλον, τα οικονομικά αποτελέσματα της Cyta
στην Ελλάδα για το 2015. Συγκεκριμένα, τα συνολικά έσοδα της εται-
ρείας διαμορφώθηκαν στα €107,8 εκατ. σημειώνοντας αύξηση της τά-
ξεως του 19,16%, σε σχέση με την προηγούμενη χρονιά. Αντίστοιχα,
το μεικτό κέρδος «έκλεισε» με αύξηση κατά 45,33% στα €42,8 εκατ., ενώ η λειτουργική
κερδοφορία (EΒITDA) για τρίτη συνεχόμενη χρονιά χαρακτηρίστηκε από θετικό πρό-
σημο και διαμορφώθηκε πολλαπλάσια του περσινού αποτελέσματος, στα €14,6 εκατ.

Τέλος, οι ζημίες προ φόρων σημείωσαν νέα σημαντική πτώση της τάξεως του 80,4%
και διαμορφώθηκαν στα €2,97 εκατ.

Αξίζει να σημειωθεί ότι η πελατειακή βάση ευρυζωνικών υπηρεσιών κατέγραψε επί-

σης άνοδο φτάνοντας στο τέλος του 2015 τους 325.000 ενεργούς πε-
λάτες. Παράλληλα, οι πελάτες κινητής συμβολαίου στα τέλη της προη-
γούμενης χρονιάς, δηλαδή κατά την ολοκλήρωση της πρώτης χρονιάς
ουσιαστικής λειτουργίας της υπηρεσίας, αναλογούσαν στο 9% των
πελατών της βάσης σταθερής τηλεφωνίας. 

Όπως σχολιάζουν τα ανώτατα στελέχη της Cyta, έχει ήδη ξεκινήσει
η υλοποίηση του επιχειρησιακού πλάνου ανάπτυξης της εταιρείας στην Ελλάδα για την
επόμενη 5ετία. Στόχος είναι μεταξύ άλλων η παροχή νέων υπηρεσιών που θα βοηθήσουν
τη Cyta Ελλάδος να διεκδικήσει μεγαλύτερο μερίδιο αγοράς. Παράδειγμα η πρόσφατη
είσοδος της εταιρείας στην Καρτοκινητή με την Cyta να διαθέτει πλήρες χαρτοφυλάκιο
παρεχόμενων υπηρεσιών παράλληλα με ένα από τα μεγαλύτερα ιδιόκτητα δίκτυα οπτι-
κών ινών, που υπερβαίνουν σε μήκος τα 5.500 χλμ. Ν.ΤΣ.

ΟΜΙΛΟΣ ΜΥΤΙΛΗΝΑΙΟΣ

Θετικό πρόσημο στα
αποτελέσματα 6μήνου 
Με θετικό πρόσημο έκλεισε το α΄ εξάμηνο 2016 για τον Όμιλο
Μυτιληναίου γεγονός που όπως εκτιμούν οι επιτελείς του
γκρουπ καταδεικνύει ότι έχουν τεθεί οι βάσεις για επίτευξη ι-
σχυρών οικονομικών επιδόσεων στο σύνολο πλέον του τρέχο-
ντος έτους. 

Συγκεκριμένα τα καθαρά κέρδη μετά από φόρους και δικαι-
ώματα μειοψηφίας του Ομίλου Μυτιληναίος διαμορφώθηκαν
στο α΄ εξάμηνο του 2016 στα 12,4 εκατ. ευρώ έναντι €32,8 ε-
κατ. την αντίστοιχη περίοδο του προηγούμενου έτους. Σε ό,τι α-
φορά τον κύκλο εργασιών, αυτός διαμορφώθηκε στα €635,8 ε-
κατ., έναντι των €636,5 εκατ. την αντίστοιχη περίοδο του 2015,
παραμένοντας σε σταθερά υψηλά επίπεδα.

Τέλος, τα λειτουργικά κέρδη προ φόρων, τόκων και αποσβέ-
σεων (EBITDA) διαμορφώθηκαν σε €101,4 εκατ. από €118,7
εκατ. το α΄ εξάμηνο του 2015. Από την οδό Πατρόκλου στο Μα-
ρούσι όπου εδρεύει το στρατηγείο του Όμιλου ΜΥΤΙΛΗΝΑΙ-
ΟΣ εκφράζεται ικανοποίηση για το ότι το γκρουπ κατόρθωσε
να ανταποκριθεί με επιτυχία στις προκλήσεις του εγχώριου και
του διεθνούς περιβάλλοντος. 

Οι επιτελείς τονίζουν επίσης ότι ο Όμιλος συνεχίζει να ενι-
σχύει τη θέση του και στους τρεις βασικούς επιχειρηματικούς
πυλώνες όπου δραστηριοποιείται, δηλαδή στην αγορά ηλε-
κτρικής ενέργειας μέσω της ενδυνάμωσης της παρουσίας της
PROTERGIA, στον τομέα της μεταλλουργίας μέσω της ΑΛΟΥ-
ΜΙΝΙΟΝ και στον τομέα των Έργων ΕPC (ενέργεια, υποδομές,
αμυντικός εξοπλισμός) με βραχίονα τη ΜΕΤΚΑ.

Βάσει των παραπάνω και με προϋπόθεση τη σταδιακή απο-
κατάσταση της σταθερότητας στην ελληνική οικονομία, στον Ό-
μιλο ΜΥΤΙΜΗΝΑΙΟΣ ευελπιστούν ότι θα κερδίσουν τελικά το
στοίχημα της επίτευξης ισχυρών οικονομικών επιδόσεων για το
σύνολο του 2016.

Ν.ΤΣ.

ΚΩΤΣΟΒΟΛΟΣ: 
Νέο υπερσύγχρονο κατάστημα στα Μουδανιά

Συνεχίζοντας τις σε σταθερή βά-
ση επενδύσεις στο δίκτυο κατα-
στημάτων της, η Κωτσόβολος ε-
γκαινίασε μία νέα, υπερσύγχρο-
νη μονάδα πωλήσεων στα Μου-
δανιά της Χαλκιδικής, διευρύνο-
ντας έτσι την παρουσία της στη
Βόρεια Ελλάδα. 

Το νέο κατάστημα ξεκίνησε τη
λειτουργία του στις αρχές του μή-
να, με την πλούσια γκάμα προϊό-
ντων και το μεγάλο εύρος προ-
σφορών και υπηρεσιών να προ-
σφέρουν μια νέα αγοραστική ε-
μπειρία στην περιοχή της Χαλκι-
δικής.

Το νέο κατάστημα Κωτσόβο-
λος στα Μουδανιά (10ο χλμ. ε-
παρχιακής οδού Νέων Μουδα-
νιών-Τριγλίας) διαθέτει σύγχρο-

νους χώρους, διαμορφωμένους ανάλογα, ώστε το κοινό να εξυπηρετείται στην πλοήγησή του μέσα στο κατά-
στημα. Η άνεση και η χρηστικότητα των χώρων, όπως στην περίπτωση του concept «Ελάτε Σπίτι Μας», είναι συ-
νυφασμένα με τη σύγχρονη σχεδιαστική φιλοσοφία της εταιρείας. 

Στόχος της παραμένει να προσφέρει μια κορυφαία αγοραστική εμπειρία σε ένα φιλόξενο περιβάλλον, όπου
ο καθένας μπορεί να αναζητήσει την καλύτερη λύση, τόσο σε ηλεκτρονικά, όσο και ηλεκτρικά είδη, που να α-
νταποκρίνεται απόλυτα στις ανάγκες του. 

Επιπρόσθετα, το σημείο εξυπηρέτησης Support 360° έρχεται να συμπληρώσει το φάσμα των προϊόντων και
υπηρεσιών που προσφέρει η εταιρεία, παρέχοντας ολοκληρωμένες υπηρεσίες τεχνικής υποστήριξης, συντή-
ρησης και επισκευών για να κάνει τη ζωή των πελατών πιο εύκολη. Ν.ΤΣ.

χει συνολική διάρκεια 3 έτη, ε-
νώ συμμετέχουν συνολικά ο-
κτώ φορείς (πανεπιστήμιο
Θεσσαλίας, SIRRAN,

IP.ACCESS, iMinds, EURECOM,
RUTGERS and NICTA) από έξι
χώρες, συμπεριλαμβανομένων
των ΗΠΑ και της Αυστραλίας. 

Αξίζει να υπογραμμιστεί ότι ο
Όμιλος ΟΤΕ αποτελεί μακράν
τον μεγαλύτερο επενδυτή σε υ-
ποδομές τηλεπικοινωνιών
στην Ελλάδα. Μόνο το 2016, ο
Όμιλος συμμετέχει σε 23 πρω-
τοποριακά ερευνητικά επιδο-
τούμενα προγράμματα, ενώ
συνολικά από το 2009 μέχρι
σήμερα έχει λάβει μέρος σε πε-
ρισσότερα από 43 ερευνητικά
έργα. Παράλληλα, τα Εργαστή-
ρια Νέων Τεχνολογιών του Ο-
μίλου ΟΤΕ αξιολογούν τις νέες
τεχνολογίες και τον εξοπλισμό
των τηλεπικοινωνιών του μέλ-
λοντος.   Ν.ΤΣ.

CYTA Ελλάδος: Ενίσχυση εσόδων και θετική λειτουργική κερδοφορία για τρίτη συνεχόμενη χρονιά
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Σ
τις 12 Απριλίου πραγματο-
ποιήθηκε Δ.Σ. της Super
League, όπου πάρθηκαν
δύο πολύ σημαντικές απο-
φάσεις. Η μία αφορούσε

σε ένα νέο μοντέλο διοίκησης της
ΚΕΔ, με αρχιδιαιτητή εκλεγμένο από
τη Λίγκα και με εξάμηνες διαδικα-
σίες αξιολόγησης των διαιτητών α-
πό τις ίδιες τις ΠΑΕ, αλλά και πέρα-
σμα στην επαγγελματική διαιτησία.

Η δεύτερη αφορούσε στην ανα-
κατανομή των τηλεοπτικών εσόδων,
προκειμένου να καρπώνονται πε-
ρισσότερα χρήματα οι λιγότερο ε-
μπορικές ομάδες. 

Συμφωνήθηκε να κατανέμεται το
40% ισομερώς και το 60% βάσει τε-
λικής βαθμολογίας.

Τι ισχύει σήμερα; Τίποτα από τα
δύο. Η μεν διαιτησία δεν προχώρησε
βάσει σχεδίου του Χρήστου Πανόπου-
λου, πρώτον, διότι είναι σχεδόν αδύνατο
να γίνει επαγγελματική η διαιτησία χωρίς
πρώτα να περάσει από ένα ημιεπαγγελ-
ματικό στάδιο και, δεύτερον, επειδή η Ε-
ΠΟ δεν δεχόταν αρχιδιαιτητή εκλεγμένο
από τη Super League. 

Έτσι, υιοθετήθηκε το ισπανικό μοντέ-
λο διοίκησης, με τρεις αρχιδιαιτητές, έ-
νας εκλεκτός της ΕΠΟ, ένας της Super
Lague (Δημήτρης Σαραϊδάρης) και έ-
νας από κοινού. Ωστόσο, αυτό το μοντέ-
λο δεν βρήκε σύμφωνη την ΠΑΕ Πανα-
θηναϊκός, η οποία, μάλιστα, αρνείται
πλέον να συμπορευτεί με την απόφαση
της 12ης Απρίλη για την αναδιανομή
των τηλεοπτικών.

Η «πράσινη» ΠΑΕ ισχυρίζεται πως,
αφού δεν προχώρησε το πλάνο της ε-
παγγελματικής διαιτησίας, δεν υπάρχει
λόγος να γίνουν μισές δουλειές κι έτσι
αρνείται να υπογράψει τη συμφωνία της

αναδιανομής των εσόδων. 
Χαρακτηριστικά, ο πρόεδρος του Α-

τρόμητου, Γιώργος Σπανός, εξέφρα-
σε την άποψη πως δεν μπορεί να ξεκινή-
σει το πρωτάθλημα δίχως την ανακατα-
νομή, καθώς από τον Απρίλη κι έπειτα έ-
χει προβεί σε συγκεκριμένο οικονομικό
προγραμματισμό, βασισμένο στα χρήμα-
τα των τηλεοπτικών. 

Η υπόθεση είναι αρκετά μπλεγμένη,
καθώς οι υπόλοιπες ΠΑΕ θεωρούν πως
η συμφωνία της 12ης Απρίλη είναι ή-
δη σε ισχύ, ενώ ο ΠΑΟ ισχυρίζεται πως
έγινε μία ψηφοφορία επί της αρχής σε
αυτό το Δ.Σ. και πως στην πραγματικό-
τητα δεν υπάρχει υπογεγραμμένη από-
φαση που να αλλάζει τον τρόπο κατανο-
μής των τηλεοπτικών εσόδων.

Ο ΠΑΟ ΔΙΑΦΩΝΕΙ ΜΕ ΤΟ ΙΣΠΑΝΙΚΟ ΜΟΝΤΕΛΟ ΔΙΟΙΚΗΣΗΣ ΤΗΣ ΚΕΔ ΚΑΙ, ΩΣ ΕΚ
ΤΟΥΤΟΥ, ΔΕΝ ΔΕΧΕΤΑΙ ΤΗΝ ΑΝΑΚΑΤΑΝΟΜΗ ΤΩΝ ΤΗΛΕΟΠΤΙΚΩΝ ΕΣΟΔΩΝ. ΣΤΟΝ

«ΑΕΡΑ» ΤΟ ΠΡΩΤΑΘΛΗΜΑ ΑΝ ΔΕΝ ΕΠΕΛΘΕΙ ΟΡΙΣΤΙΚΗ ΣΥΜΦΩΝΙΑ!



Super League, ΚΕΔ 
και… ευρώ το πρόβλημα

Γιώργος Σπανός (Ατρόμητος): «Δεν ξεκινάμε αν δεν τηρηθούν τα συμφωνη-
θέντα. Έχουμε κάνει συγκεκριμένο οικονομικό προγραμματισμό»
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Θ
α ξεκινήσουμε με μία
δυσάρεστη τοποθέ-
τηση… Η «Α» βρίσκε-
ται στη δυσχερή θέ-
ση να πρέπει να «δι-

καιώσει» για πρώτη φορά τον
πρόεδρο της ΕΠΟ, κ. Γιώργο
Γκιρτζίκη. Και λέμε για πρώτη
φορά, γιατί προσπαθώντας όχι
με φακό, αλλά με προβολέα να
βρούμε περιπτώσεις στις οποίες
ο κύριος πρόεδρος έχει δίκιο, ο-
μολογούμε ότι είναι κάτι το εξαι-
ρετικά δύσκολο. Τι να πρωτοθυ-
μηθούμε; Τους επόπτες του τελι-
κού του Κυπέλλου Ελλάδας; Τις
εποχικές του κωλοτούμπες σε
δεκάδες θέματα; Την παραλίγο
αυτόφωρη σύλληψή του κατά τη
διάρκεια της Γ.Σ. της ΕΠΟ; Κι ό-
μως, στη συγκεκριμένη περίπτω-
ση που αφορά το θέμα της μετα-
τόπισης της προέδρου της Επι-
τροπής Δεοντολογίας, πρωτοδί-
κου κας Ιωαννίδου με άλλη αρ-
χαιότερη, την κα Μπόζνου, ο κ.
Γκιρτζίκης και η διοίκηση της Ε-
ΠΟ έχουν διαδικαστικά και θε-
σμικά –όχι όμως ηθικά και δεο-
ντολογικά– το δικαίωμα να το
κάνουν. Και εξηγούμεθα:

Ο κύριος Κοντονής κρίνει «α-
παράδεκτη και παράνομη» την α-
πόφαση της ΕΠΟ, θεωρώντας ότι
παραβιάζονται βάναυσα οι διατάξεις
των Νόμων 2725/99 και 4326/15
για την Αθλητική Δικαιοσύνη και ότι
έτσι καταστρατηγείται η συμφωνία
ΕΠΟ-Πολιτείας-FIFA/UEFA της
12ης/4/2016. Μιλάει, μάλιστα, χα-
ρακτηριστικά για πραξικόπημα: «Εί-
ναι αλήθεια δυνατό να πιστεύετε ότι
με τέτοιες πρωτοφανείς πραξικοπη-
ματικές αποφάσεις, που παραπέμπουν
σε άλλες εποχές και καθεστώτα, θα
καταφέρετε να διοικήσετε το ποδό-
σφαιρο;» Απειλεί μάλιστα ότι θα λά-
βει άμεσα μέτρα αν δεν επιστρέψει η
ΕΠΟ στη νομιμότητα και αναρωτιέ-
ται: «Πόθεν προκύπτει η δικαιοδοσία
υπαλλήλων και μελών διοικήσεων να
αναδιαρθρωθούν επιτροπές ΤΑΚΤΙ-
ΚΩΝ δικαστών, οι οποίοι έχουν προ-
ταθεί από το Πρωτοδικείο με ειδική λί-
στα και έχουν ΕΚΛΕΓΕΙ στις θέσεις
τους;» Εκεί είναι και το λάθος του!
Ξεχνά πως ο ίδιος έχει υπογράψει
διάταξη που επιτρέπει στην Ομο-
σπονδία τη στελέχωση των πινάκων
κατά τη δική της κρίση και με τον κα-
νόνα της αρχαιότητας. 

Η απάντηση Γκιρτζίκη
Πώς απάντησε η ΕΠΟ; Ο Γιώργος
Γκιρτζίκης μέσω της δικής του επι-
στολής εξηγεί στον Υφυπουργό
πως δικαιολογούνται οι αμοιβαίες
μεταθέσεις μελών και ενημερώνει
πως δεν υπάρχουν καταργήσεις δι-
καστών εν μέσω της τριετής τους
θητείας, παρά μόνο νόμιμες ανασυ-
ντάξεις και μετακινήσεις. Συγκεκρι-
μένα αναφέρει: «Η Ε.Π.Ο. απέδειξε
την εμπιστοσύνη της προς τους δικα-
στές τοποθετώντας τους στις θέσεις
με αποκλειστικό κριτήριο την αρχαιό-
τητα (απόφαση της Επιτροπής Εκτά-
κτων Θεμάτων της Ε.Π.Ο. στις
04.09.2015/Νο 53), όπως αυτή μας
διαβιβάστηκε από τον Πρόεδρο του
Τριμελούς Συμβουλίου Διοίκησης
του Πρωτοδικείου Αθηνών. 

»Χάρις σε αυτό το αντικειμενικό-
τατο κριτήριο η κα Ιωαννίδου μετα-
φέρθηκε από τη λίστα των αναπλη-
ρωματικών εκλεγμένων μελών της
Επιτροπής Δεοντολογίας στα τακτι-
κά μέλη (μετά την παραίτηση της κας
Κηπουρού) και ανέλαβε, λόγω αρχαι-
ότητας, ως Πρόεδρος της Επιτροπής,
ενώ οι εκλογικές της επιδόσεις την
κατέταξαν στην τελευταία θέση των
τακτικών και αναπληρωματικών με-
λών με 29 ψήφους σε σύνολο 168
ψηφισάντων στη Γενική Συνέλευση
της Ε.Π.Ο. στις 28.08.2016, την ώρα
που η κα Μπόζνου έλαβε 61 ψήφους
και ο κ. Βόμβας 47 ψήφους».

Ο νόμος δικαιώνει 
τον Γκιρτζίκη
Ας πάμε στην ουσία. Με τον νόμο
που πέρασε ο κ. Κοντονής, υπό
την πίεση του Ινφαντίνο κατά την
περσινή του επίσκεψη, το Πρωτο-
δικείο στέλνει τον πίνακα των
δικαστών στην ΕΠΟ, η οποία στε-
λεχώνει τις επιτροπές της και τις α-

ντίστοιχες των Super League και
Football League με κριτήριο μόνο
την αρχαιότητα και τη θέση. Δηλα-
δή, οι πρόεδροι των Πρωτοδικείων
πάνε στις επιτροπές εφέσεων και
στις ανώτερες επιτροπές και οι πρω-
τοδίκες στις υπόλοιπες, με τον αρ-
χαιότερο να είναι πάντα ο πρόεδρος.
Εν προκειμένω, έχουμε τις επιστο-
λές των κ.κ. Καλογιάννη και Σφα-
κιανάκη (πρώην και νυν προέδρων
της Football League) από τον περα-
σμένο Μάρτη, όπου επιθυμούσαν
την αντικατάσταση του κυρίου Βόμ-
βα, για τον οποίο η διοίκηση της
Football League είχε εκφράσει –χω-

ρίς αμφισβήτηση– την αντίρρησή
της σε πληθώρα αποφάσεών του. 

Είχε το δικαίωμα, λοιπόν, να ζητά
την αντικατάστασή του; Απάντηση:
Ναι, σύμφωνα με τον νόμο Κοντο-
νή. Αλλά δεν έχει το δικαίωμα ο
κ. Γκιρτζίκης κατά απαράδεκτο
τρόπο να χαρακτηρίζει την κα
Ιωαννίδου ως έχουσα ιδιαίτερη
σχέση με τη νυν κυβέρνηση, θυ-
μίζοντας μεθόδους του Αλέξη
Κούγια. Διαβάστε τη μομφή του:
«…Σε διαφορετική περίπτωση θα ε-
πιβεβαιώσετε στο ακέραιο τις φήμες
(τις οποίες δυσκολεύομαι, ως δημο-
κρατικός πολίτης, να υιοθετήσω) που
σας φέρνουν να είστε σε άμεση επα-
φή και συνεννόηση με την έως την
01.08.2016 Πρόεδρο της Επιτροπής
Δεοντολογίας κα Ιωαννίδου, με την
οποία κάτι “σχεδιάζατε” και από την
οποία κάτι “προσδοκούσατε”. Λυπά-
μαι αν η νομιμότατη λειτουργία της
Ε.Π.Ο. σας το χάλασε».

Και έτσι να είναι, για έναν τακτικό
δικαστή δεν το λες τόσο ωμά. Μπο-
ρεί να δικαιούται να προβεί σε αλ-
λαγή μίας προέδρου επιτροπής, ω-

στόσο ξεχνά πως η συγκεκριμένη
πρόεδρος πρόκειται να τον «αποκε-
φαλίσει» για τη γνωστή υπόθεση της
«Κάρτας Υγείας» και η αντικατάστα-
σή της τη συγκεκριμένη στιγμή δη-
μιουργεί συνειρμούς εις βάρος του.

Εν συμπεράσματι, θεσμικά, τυπι-
κά και κανονιστικά έχει δίκιο ο κ.
Γκιρτζίκης –επαναλαμβάνουμε για
πρώτη φορά στη θητεία του– και ο
Υφυπουργός εμφανίζεται να μη
γνωρίζει τις διατάξεις του νόμου
που ο ίδιος εισηγήθηκε για να ψη-
φιστεί στη Βουλή. 

Η θέση του ΙΔΕΑΔ
«Συνταγματικά απράδεκτη, νομοθε-
τικά ορθή η ενέργεια της ΕΠΟ»

Το Ινστιτούτο Διεθνούς και Ελλη-
νικού Αθλητικού Δικαίου είχε επιση-
μάνει από τον Οκτώβρη του 2015
τις ελλείψεις νομικού πλαισίου του
νόμου που τότε προετοίμαζε ο κ.
Κοντονής. Χαρακτηριστικά, ο πρόε-
δρος του ΙΔΕΑΔ, Ανδρέας Μαλά-
τος, τονίζει: «Συνταγματικά είναι α-
παράδεκτη, νομοθετικά όμως συγκε-
καλυμμένη ενέργεια της ΕΠΟ να αλ-
λάξει κατά το δοκούν τη θέση τεσσά-
ρων τακτικών δικαστών από την Επι-
τροπή Δεοντολογίας στην Πειθαρχική
Επιτροπή της Footballleague και α-
ντιστρόφως». 

Υπάρχει μάλιστα χαρακτηριστικά
αναφορά του μέλος του Ινστιτού-
του, Σπύρου Χριστοφορίδη, σε η-
μερίδα του περσινού Οκτώβρη σχε-
τικά με τη συνταγματικότητα των
διατάξεων περί λειτουργίας τακτι-
κών δικαστών στην ΕΠΟ: «Για να εί-
ναι σύμφωνη με το Σύνταγμα μια τέ-
τοια νομοθετική πρόβλεψη, πρέπει να
ορίζεται ρητά στον κοινό νόμο η
συμμετοχή των δικαστικών λει-
τουργών, το συγκεκριμένο πει-
θαρχικό ή δικαιοδοτικό όργανο
στο οποίο αυτοί συμμετέχουν, ο
αριθμός τους και τα καθήκοντα
τα οποία αναλαμβάνουν. Με άλλα
λόγια, δεν πληροί τις προϋποθέσεις
του Συντάγματος μια γενική διάταξη
η οποία καλύπτει έναν αόριστο αριθ-
μό οργάνων και αναφέρεται γενικά
και αόριστα στη συμμετοχή δικαστι-
κών λειτουργών σε αυτά, αλλά θα
πρέπει η νομοθετική πρόβλεψη να γί-
νεται ad hoc».

Ο κύριος Κοντονής πληρώνει
σήμερα αυτή την αοριστία στον νόμο
του και χάνει τις εντυπώσεις από την
παραπαίουσα διοίκηση της ΕΠΟ.

ΘΕΜΑ

ΕΓΚΑΛΕΙ Ο ΣΤ. ΚΟΝΤΟΝΗΣ ΤΗΝ ΕΠΟ ΓΙΑ ΤΗ ΜΕΤΑΤΟΠΙΣΗ ΤΗΣ ΠΡΟΕΔΡΟΥ ΤΗΣ
ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ ΔΕΟΝΤΟΛΟΓΙΑΣ Κ. ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ ΜΕ ΤΗΝ ΑΡΧΑΙΟΤΕΡΗ Κ. ΜΠΟΖΝΟΥ,

ΟΤΑΝ Ο ΙΔΙΟΣ ΣΤΟΝ ΝΟΜΟ ΓΙΑ ΤΟΥΣ ΑΘΛΗΤΙΚΟΥΣ ΔΙΚΑΣΤΕΣ ΕΧΕΙ ΠΡΟΣΥΠΡΟΓΡΑΨΕΙ ΤΗ
ΔΙΑΤΑΞΗ ΟΤΙ ΤΟ ΠΡΩΤΟΔΙΚΕΙΟ ΣΤΕΛΝΕΙ ΠΙΝΑΚΑ ΤΑΚΤΙΚΩΝ ΔΙΚΑΣΤΩΝ ΣΤΗΝ ΕΠΟ ΚΑΙ Η
ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑ ΚΑΘΟΡΙΖΕΙ ΤΗ ΣΤΕΛΕΧΩΣΗ ΤΩΝ ΕΠΙΤΡΟΠΩΝ ΤΗΣ ΑΠΟ ΤΟΝ ΠΙΝΑΚΑ ΑΥΤΟ

Είδε το τυρί, δεν
είδε τη φάκα…
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ΟΛΥΜΠΙΑΚΟΣ

ΞΕΚΑΘΑΡΗ Η ΔΙΟΙΚΗΣΗ ΤΟΥ ΟΛΥΜΠΙΑΚΟΥ ΜΕΤΑ ΤΟ «ΣΤΡΑΠΑΤΣΟ» ΣΤΟ ΙΣΡΑΗΛ.
ΑΛΛΑΓΕΣ ΣΕ ΟΛΑ ΤΑ ΕΠΙΠΕΔΑ, ΦΕΥΓΟΥΝ ΟΣΟΙ ΔΕΝ ΜΠΟΡΟΥΝ ΝΑ ΠΡΟΣΦΕΡΟΥΝ
ΚΑΙ ΘΑ ΕΡΘΟΥΝ ΟΣΟΙ ΤΑΙΡΙΑΖΟΥΝ ΜΕ ΤΗ ΦΙΛΟΣΟΦΙΑ ΤΟΥ ΣΥΛΛΟΓΟΥ



Ρεπορτάζ: Διονύσης Γκουτζουρής

Ο
ιδιοκτήτης του Ολυ-
μπιακού ήταν ξεκάθα-
ρος τόσο με την ομιλία
του στα αποδυτήρια με-
τά το ματς του Φαλή-

ρου, όσο και με το μήνυμα που θέ-
λησε να περάσει μετά τον αποκλει-
σμό στο Ισραήλ. «Νέο ξεκίνημα» ή-
ταν η ατάκα του. Προειδοποίησε αρ-
χικά τους παίκτες μετά το 0-0 στο «Γ.
Καραϊσκάκης» και ενημέρωσε εν συ-
νεχεία τους φιλάθλους μετά το 1-0
από τη Χάποελ.

Τι σημαίνει, όμως, νέο ξεκίνημα για
μια ομάδα που… τρέχει με χίλια από το
1996 κι έπειτα και δεν έχει κάνει παρά
μόνο λίγες στάσεις για ανεφοδιασμό;
Και αν ο κόσμος έχει αντοχές γιατί έχει
χορτάσει από τίτλους, ο οργανισμός Ο-
λυμπιακός έτσι όπως είναι καλουπωμέ-
νος εδώ και 20 χρόνια πώς μπορεί να
μπει με ομαλό τρόπο σε νέα τροχιά; Θα
το κάνει με προοπτική να επιστρέψει δυ-
νατός σε δύο-τρία χρόνια, με ένα πλάνο
αξιοποίησης νεαρών Ελλήνων, με πιο
σφικτή πολιτική και προσεγμένες κινή-
σεις, με στόχο τη διάκριση έστω και στο
Europa League (που δεν είναι θεσμός
της πλάκας και κακώς τον υποτιμούμε
στην Ελλάδα), ή θα το κάνει με τη γνω-
στή του συνταγή, δηλαδή απόκτηση παι-
κτών εγνωσμένης αξίας, πωλήσεις πο-
δοσφαιριστών αν οι προσφορές είναι
συμφέρουσες και κύριο μέλημα το πρω-
τάθλημα και όχι τόσο το Europa
League;

Αυτό είναι το ζητούμενο για τον Ολυ-
μπιακό τού σήμερα. Μπορεί το σοκ του
αποκλεισμού να είναι μεγάλο, αλλά στα-
τιστικά να το δει κανείς, όταν μετέχεις σε
ένα πρωτάθλημα που είναι 15ο στη βαθ-
μολογία της Ευρώπης είναι μάλλον πο-
λυτέλεια να παίζεις κάθε χρόνο στους ο-
μίλους. Οι 18 συμμετοχές στα 20
χρόνια είναι μεγάλο επίτευγμα για
τον Ολυμπιακό και δεν θα μικρύνει
με τη φετινή του απουσία. Ο Ολυ-
μπιακός θα μικρύνει μόνο αν δεν κατα-
φέρει να επιστρέψει ποτέ σε αυτό το επί-
πεδο. 

Ζητούμενο, λοιπόν, σε αυτό το νέο ξε-
κίνημα είναι η σύνθεση των προσώπων.
Ο Βαγγέλης Μαρινάκης εύκολα θα α-
πομακρύνει τον προπονητή και εύκολα
θα βρει αντικαταστάτη. Αν θέλει να αλ-
λάξει και όλη την ενδεκάδα, θα το κάνει.
Το δύσκολο, όμως, είναι να καταλήξει
στη σωστή σύνθεση των νέων προσώ-
πων, στη φιλοσοφία του Ολυμπιακού της
επόμενης τριετίας. Στη σύνθεση όχι μόνο
των αθλητών και των προπονητών, αλλά
και των συνεργατών του. Ας δούμε δύο

διαφορετικά μονοπάτια που θεωρητικά
θα μπορούσε να ακολουθήσει ο ιδιοκτή-
της του Ολυμπιακού. Είναι χαρακτηρι-
στικό ότι τα δύο πρώτα ονόματα που
προέκυψαν ως πιθανοί αντικαταστάτες
του Βίκτορ, είναι προπονητές που εκ-
φράζουν ένα εντελώς διαφορετικό μο-
ντέλο λειτουργίας. 

«Μονοπάτι Ουζουνίδη»,
προσήλωση στη δημιουργία
ενός ελκυστικού Ολυμπιακού
με πολλούς Έλληνες που θα
κερδίσει πάλι τον κόσμο του!
Φαβορί θεωρείται ο Μαρίνος Ουζου-
νίδης για νέος τεχνικός ηγέτης της «ε-
ρυθρόλευκης» ομάδας και μάλιστα όλα
δείχνουν ότι σύντομα θα κλείσει. Τρεις
προπονητές έκαναν υπερβάσεις στον Ο-
λυμπιακό την τελευταία 20ετία. Ο
Ντούσαν Μπάγεβιτς (ξένος, αλλά με
ελληνικότατη νοοτροπία και τεχνογνω-
σία), ο Ερνέστο Βαλβέρδε (έπαιξε την
καλύτερη μπάλα) και ο Τάκης Λεμονής
(πέτυχε τις μεγαλύτερες ευρωπαϊκές νί-

κες και τους μεγαλύτερους εγχώριους
θριάμβους). Τι σημαίνει αυτό; Πως δεν
υπάρχει κάποιος άγραφος κανόνας που
να επιβάλλει ξένο προπονητή στον πει-
ραιώτικο πάγκο. Άρα, μια χαρά μπορεί
να λειτουργήσει το μοντέλο με τον Ου-
ζουνίδη που και καλά προπονητικά
στοιχεία έδειξε στον Πανιώνιο, και εγκε-
φαλικός ήταν ως ποδοσφαιριστής και
γνώσεις από το εξωτερικό έχει και την
πίεση μίας μεγάλης ομάδας (έστω και ως
παίκτης) έχει βιώσει. 

Ο Μαρίνος Ουζουνίδης είναι μία ε-
ξαιρετική εγχώρια λύση, που όμως πρέ-
πει να συνδυαστεί με ένα συγκεκριμένο
μοντέλο. Αυτό της υπομονής και του α-
γωνιστικού χτισίματος από τα χαμηλά,
της χρησιμοποίησης Ελλήνων παικτών
(Καπίνο, Μπουχαλάκης οι κορυφαίοι
στο Ισραήλ και ο… Γιαννιώτας ο καλύ-
τερος του ΑΠΟΕΛ στον προκριματικό με
τη Ρόζεμποργκ). Αυτό το μοντέλο θέ-
λει πίστη και αντοχές, αλλά ο κόσμος θα
το υποδεχθεί θετικά αν δει ότι λειτουργεί
με υγεία. 

«Μονοπάτι Μπιέλσα»,
διατήρηση μπάτζετ στα ύψη,
απόκτηση συγκεκριμένων
παικτών, αποκλειστικός
στόχος το πρωτάθλημα και η
άμεση επιστροφή στους
ομίλους
Είναι κι αυτός ένας δρόμος, που μάλλον
απορρίπτεται. Επειδή ακούγεται και το
όνομα του Μαρσέλο Μπιέλσα για τον
πάγκο του Ολυμπιακού, αναφέρουμε το
εξής: Ο συγκεκριμένος προπονητής εί-
ναι απαιτητικός. Αν κληθεί, θα έρθει στον
Πειραιά –είναι γνωστό ότι του αρέσουν
οι προκλήσεις–, αλλά θα έρθει με τη λί-
στα των παικτών που επιθυμεί και θα έρ-
θει για να οδηγήσει και πάλι την ομάδα
στους ομίλους του Champions
League. Αναγκαστικά θα καλλιεργηθεί
ένα περιβάλλον δίχως υπομονή και ανο-
χή στην αποτυχία! Είναι αυτό ένα μοντέ-
λο που μπορεί να «σηκώσει» ο Βαγγέ-
λης Μαρινάκης μετά τη χασούρα που
του έτυχε φέτος; 

Αυτός είναι ο δύσκολος γρίφος για
τον Βαγγέλη Μαρινάκη. Το ποια θα εί-
ναι η φιλοσοφία του Ολυμπιακού σε αυ-
τό το «νέο ξεκίνημα». 

Διότι μιλάμε για ένα ξεκίνημα που εί-
ναι καταδικασμένο να πετύχει, όπως πέ-
τυχε το 1925 (ίδρυση), όπως πέτυχε το
1959 (έναρξη Α΄ Εθνικής) με μία μικρή
καθυστέρηση, όπως πέτυχε το 1979 (ε-
παγγελματισμός) και όπως πέτυχε το
1994, αφού πρώτα ο Σωκράτης Κόκ-
καλης χρειάστηκε δύο χρόνια για να
προσπεράσει τις τότε εξαιρετικές ομά-
δες του ΠΑΟ και της ΑΕΚ.

Τα νέα πρόσωπα που θα πλαισιώσουν
το «νέο ξεκίνημα» πρέπει να είναι ταιρια-
στά στη φιλοσοφία του Ολυμπιακού και
να βάλει ο πρόεδρος στην άκρη κάποιες
ενδεχομένως διαφορές σε πρόσωπα. 

Αν οι επιλογές είναι σωστές, τότε ο Ο-
λυμπιακός δεν θα αργήσει να επιστρέ-
ψει στον κορυφαίο θεσμό, πολύ απλά ε-
πειδή είναι καταδικασμένος να τα κατα-
φέρει.

Όσο για εκείνη τη μικρή μερίδα των
φίλων του Ολυμπιακού που μπορεί να
ζητάνε όχι την απομάκρυνση των παι-
κτών ή των προπονητών, αλλά του προ-
έδρου, είτε λόγω της αποτυχίας, είτε της
ενασχόλησής του με τη Νότιγχαμ, μάλ-
λον θα πρέπει να το ξανασκεφτούν.

Πρώτον, πρέπει να υπάρχει διάδοχη
λύση. Και δεύτερον, ο Βαγγέλης Μα-
ρινάκης βρίσκεται σε διαδικασία μεγέ-
θυνσης του Ολυμπιακού. Προ ημερών α-
νακοίνωσε την πρόθεσή του για κατα-
σκευή κλειστού γυμναστηρίου και κο-
λυμβητηρίου δίπλα στο «Γ. Καραϊσκά-
κης». Αυτές δεν είναι κινήσεις που δεί-
χνουν τάσεις φυγής… 

Οι δύο δρόμοι
του Θρύλου
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ΠΑΟΚ

ΑΠΟ ΤΗΝ ΑΝΥΠΟΛΗΨΙΑ ΤΗΣ ΔΕΚΑΕΤΙΑΣ ΤΟΥ ’90 ΚΑΙ ΤΙΣ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΕΣ ΔΥΣΚΟΛΙΕΣ ΤΩΝ ΠΡΟΗ-
ΓΟΥΜΕΝΩΝ ΕΤΩΝ, ΣΕ ΜΙΑ ΟΜΑΔΑ ΠΟΥ ΜΠΟΡΕΙ ΚΑΙ «ΠΑΤΑΕΙ» ΤΟΝ ΑΓΙΑΞ ΣΤΟ ΓΗΠΕΔΟ. ΜΟΝΟ Ε-
ΠΙΤΥΧΙΕΣ ΘΑ ΕΧΕΙ ΣΤΟ ΜΕΛΛΟΝ ΑΝ ΣΥΝΕΧΙΣΕΙ ΕΤΣΙ ΚΑΙ ΞΕΠΕΡΑΣΕΙ ΤΟ ΣΟΚ ΤΟΥ ΑΠΟΚΛΕΙΣΜΟΥ



Ρεπορτάζ: Διονύσης Γκουτζουρής

Ε
ίναι σκληρό για τον κόσμο
του ΠΑΟΚ αυτό που συνέ-
βη στην Τούμπα το βράδυ
της περασμένης Τετάρτης,
πιο σκληρό από τους

προηγούμενους αποκλεισμούς από
τη Σάλκε και πάλι από τον Άγιαξ
πριν από έξι χρόνια. Είναι σκληρό ε-
πειδή φέτος υπήρξαν φιλοδοξίες υ-
πέρβασης, δημιουργημένες από την
εικόνα της ομάδας στο πρώτο παι-
χνίδι της Ολλανδίας και κυρίως α-
πό τη διοικητική και οικονομική ισχύ
που έχει αποκτήσει ο σύλλογος.

Πονάει ο άδικος αποκλεισμός από τον
«Αίαντα» επειδή υπήρχε δίψα για μία
πρώτη συμμετοχή στους ομίλους του
Champions League, αλλά αν ο κόσμος
κάνει υπομονή και στηρίξει την ομάδα έ-
στω και στους ομίλους του Europa
League θα μπορέσει να απολαύσει τη
φετινή σεζόν. Άλλωστε, καμία ελληνική
ομάδα δεν έχει κάνει κάποια σπουδαία
επιτυχία στη συγκεκριμένη διοργάνωση
(με τη νέα της μορφή). Χρειάζεται ωρι-
μότητα και σωστή αντίδραση από τη δι-
οίκηση, να μην υπάρξει πανικός.

Χάθηκαν λεφτά, αλλά δεν
υπήρξε οικονομικό κάζο
Η διαφορά μεταξύ του Ολυμπιακού και
του ΠΑΟΚ είναι μεγάλη. Ο Ολυμπιακός
επιβιώνει σε έναν κόσμο μεγάλων τζί-
ρων. Τεράστια συμβόλαια, αγορές και
πωλήσεις εκατομμυρίων και πολλά χρή-
ματα από τη συμμετοχή στο Champions
League. Με τον αποκλεισμό του αυτό
και με τα μεγάλα του συμβόλαια να τρέ-
χουν, δημιουργείται έλλειμμα. Στον ΠΑ-
ΟΚ τα πράγματα είναι διαφορετικά. Τα
χρήματα που πλήρωσε ο Σαββίδης την
πρώτη του τετραετία στην ΠΑΕ ήταν

σχεδόν εφάπαξ. Πλήρωσε την εφορία,
έκανε κάποιες καλές μετεγγραφές πέρσι
και φέτος, και τέλος. Ούτε τεράστια συμ-
βόλαια έχει, ούτε ανοίγματα τα οποία θα
πρέπει να καλύψει με άλλον τρόπο τώρα
που χάθηκε το Champions League. Η
λαϊκή ρήση «τι είχαμε, τι χάσαμε;» κολ-
λάει «γάντι» στην ΠΑΕ.

Βέβαια, ο Ιβάν Σαββίδης κάποια
στιγμή θα πρέπει να αρχίσει να εισπράτ-
τει με όλες αυτές τις επενδύσεις που κά-
νει, αλλά μέχρι στιγμής δεν δείχνει να
κάνει πίσω. Τον βοηθά το ότι ο ΠΑΟΚ
βγάζει διαρκώς παίκτες από τα φυτώριά
του. Αυτό του επιτρέπει να κάνει λιγότε-
ρες αγορές και επίσης να διατηρεί μι-
κρότερα συμβόλαια. Σήμερα που μιλάμε
η ΠΑΕ δεν επικοινωνεί κάποια οικονομι-
κή χασούρα ή καταστροφή. Το αντίθετο
θα λέγαμε. Ωστόσο, όση οικονομική επι-
φάνεια κι αν έχει ο Σαββίδης, αυτό δεν
μπορεί να συνεχιστεί και τα επόμενα
χρόνια.

Ζητούμενο η ανόρθωση 
της ψυχολογίας
Δύο πράγματα πρέπει να κάνει τώρα ο
ΠΑΟΚ σε αγωνιστικό επίπεδο για να ε-
πανέλθει σε κατάσταση ηρεμίας και να

ξεχάσει το συντομότερο το σοκ του απο-
κλεισμού. Το πρώτο, να κάνει το αυτο-
νόητο και να προκριθεί στους ομί-
λους του Europa League. Στην κλη-
ρωτίδα θα είναι στους ισχυρούς. Το δεύ-
τερο και επίσης σημαντικό είναι να ξε-
κινήσει το πρωτάθλημα με νίκες.
Πέρσι, την έκτη αγωνιστική βρισκόταν ο-
κτώ βαθμούς πίσω από τον πρώτο Ολυ-
μπιακό. Ένα τέτοιο ξεκίνημα με την ο-

μάδα στους ομίλους του Champions
League θα αντιμετωπιζόταν διαφορε-
τικά, φέτος όμως πρέπει επιτέλους –βά-
σει του ρόστερ και της εικόνας στα δύο
ματς με τον Άγιαξ– να είναι διεκδικητής
του πρωταθλήματος. Να αποκλειστείς
από τον «Αίαντα» επιτρέπεται, να τερ-
ματίζεις κάθε χρόνο 15-20 βαθμούς πί-
σω από την κορυφή (πέρσι 40) αρχίζει
και γίνεται ενοχλητικό με τόσο ισχυρή δι-
οίκηση.

Ίβιτς και παίκτες χαίρουν
απεριόριστης εμπιστοσύνης

Κι επειδή πέραν των αποτελεσμάτων
μένει και η εικόνα, οι παίκτες του ΠΑΟΚ
και ο Βλάνταν Ίβιτς συνεχίζουν και χαί-
ρουν της απεριόριστης εμπιστοσύνης
του Ιβάν Σαββίδη. Ο «Δικέφαλος»
δεν αποκλείστηκε επειδή υστέρησαν κά-
ποιοι ποδοσφαιριστές ή επειδή ο προπο-
νητής εφάρμοσε λάθος τακτικές, αλλά
επειδή δεν υπήρξε καθαρό μυαλό στην
τελική προσπάθεια. Πολλές φορές η φα-
νέλα του αντιπάλου επηρεάζει!

Βέβαια, φάνηκε πού μπορεί να υπάρ-
χει πρόβλημα στο ρόστερ και που ίσως
χρειαστεί μία επιπλέον κίνηση. Ο ΠΑΟΚ
έχει ανάγκη από ένα βαρύ φορ, έναν κα-
λό επιθετικό περιοχής. Όχι επειδή ο Α-
θανασιάδης δεν κάνει. Και την ασίστ έ-
βγαλε στο πρώτο ματς και το γκολ έβαλε
στην Τούμπα. Υπάρχει και ο Φακούντο
Περέιρα. Αλλά αμφότεροι είναι παίκτες
που παίζουν και εκτός περιοχής. Από την
ομάδα λείπει ένα «κανόνι». Ένας παίκτης
που δεν θα χάσει τα δύο τετ-α-τετ που
απώλεσε ο Κλάους στο πρώτο μέρος
κόντρα στον Άγιαξ. Η μη πρόκριση
στους ομίλους στερεί τη δυνατότητα
μίας ακριβής μετεγγραφής, αλλά ο Σαβ-
βίδης έχει δείξει ότι δεν «κολλάει». Πέρ-
σι πήρε τον Μπερμπάτοφ μετά την ήττα
στα Γιάννινα…

Όχι δάκρυα γι’
αυτόν τον ΠΑΟΚ!
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ΠΑΝΑΘΗΝΑΪΚΟΣ

ΑΞΙΟΣ ΣΥΓΧΑΡΗΤΗΡΙΩΝ Ο ΠΑΝΑΘΗΝΑΪΚΟΣ ΠΟΥ ΠΗΡΕ ΤΗΝ ΠΡΟΚΡΙΣΗ ΜΕ ΔΥΟ
ΝΙΚΕΣ ΚΟΝΤΡΑ ΣΤΗΝ ΑΪΚ, ΤΗΝ ΩΡΑ ΠΟΥ ΟΛΥΜΠΙΑΚΟΣ, ΑΕΚ, ΠΑΟΚ ΚΑΙ ΠΑΣ ΠΕΤΥΧΑΝ

ΜΙΑ ΝΙΚΗ ΣΕ ΔΕΚΑ ΑΓΩΝΕΣ



Ρεπορτάζ: Διονύσης Γκουτζουρής

Δ
εν ήταν δυνατόν η ΑΪΚ
να αποτελέσει εμπόδιο
για τον Παναθηναϊκό.
Μπορεί το περσινό πά-
θημα να πόνεσε, αλλά α-

ποτέλεσμα μάθημα και η ελληνική
ομάδα παρουσιάστηκε οργανωμένη
και σοβαρή κόντρα στη σουηδική.
Ναι μεν ανέτοιμη και αμοντάριστη,
καθώς ήρθαν πάρα πολλοί παίκτες
και είναι αδύνατον να ετοιμαστεί τό-
σο γρήγορα, αλλά με πλάνο και ε-
ξαιρετική ευρωπαϊκή νοοτροπία.

Ο ΠΑΟ όχι μόνο δούλεψε για τον ε-
αυτό του, αλλά για όλη την ποδοσφαι-
ρική Ελλάδα, καθώς  πέτυχε δύο νίκες
σε ισάριθμα ματς, την ώρα που οι υπό-
λοιπες ομάδες μας σε δέκα αγώνες έ-
χουν κατορθώσει μία νίκη (ο ΠΑΣ 3-0
την Οντ), τρεις ισοπαλίες και έξι ήττες
(μία πρόκριση και τέσσερις αποκλεισμοί).
Είναι τεράστια η ανάγκη για βαθμούς και
ο ΠΑΟ θυμήθηκε τον τίτλο του πρέσβη
και αποτελεί και εγγύηση για ακόμη πε-
ρισσότερες επιτυχίες στο μέλλον.

Τώρα αρχίζουν τα δύσκολα
με την Μπρόντμπι
Πριν προλάβουν να πατήσουν το πόδι
τους πάλι στην Ελλάδα οι «πράσινοι»
ποδοσφαιριστές, έμαθαν πως θα ταξιδέ-
ψουν και πάλι στη Σκανδιναβία, αυτή τη
φορά για να αντιμετωπίσουν την Μπρό-
ντμπι από τη Δανία. 

Κάποιοι θα έβαζαν στο ίδιο γκρουπ
δυναμικότητας την Μπρόντμπι και την
ΑΪΚ, κρίνοντας από τα γεωγραφικά κρι-
τήρια, αλλά δεν είναι ακριβώς έτσι τα
πράγματα. 

Ο ΠΑΟ θα αντιμετωπίσει μία ομάδα
που νίκησε 3-1 τη Χέρτα Βερολίνου στον
προηγούμενο γύρο, ανατρέποντας όχι
μόνο το 1-0 της Γερμανίας, αλλά και την
ισοφάριση των Γερμανών στο μισάωρο
της ρεβάνς, που υποχρέωνε τους Δα-
νούς να βρουν δύο ακόμη γκολ. Τα βρή-
καν και τώρα θα αντιμετωπίσουν τον
Παναθηναϊκό με το ηθικό στα ύψη.

Η ομάδα του Στραματσιόνι, λοιπόν,
πρέπει να είναι υποψιασμένη. 

Και θα είναι, αφού απέδειξε σε 180
λεπτά πως η ευρωπαϊκή ταυτότητα του
συλλόγου δεν τσαλακώθηκε επειδή τα
προηγούμενα χρόνια τα εγχώρια προ-
βλήματα μίκρυναν τον Παναθηναϊκό
στην Ευρώπη. 

Καλό θα είναι να μη λέγονται μεγά-
λες κουβέντες, γιατί ένας αποκλεισμός
από τους Δανούς θα μηδενίσει την πρό-
κριση κόντρα στην ΑΪΚ και θα επαναφέ-
ρει την εσωστρέφεια, αλλά όσο να ’ναι
φαίνεται πότε μια ομάδα είναι σε καλή
κατάσταση και πότε όχι.

Τρομερή ποιότητα, αλλά και
ιταλικά πειράματα
Ο Παναθηναϊκός διαθέτει πια πολλούς
και καλούς μέσους και απ’ ό,τι φαίνεται
έναν αναγεννημένο Μάρκους Μπεργκ.
Τι καλύτερο από το να έχεις καλούς τρο-
φοδότες και έναν άψογο εκτελεστή; Αυ-
τή η μεσοεπιθετική ποιότητα, αν συν-
δυαστεί με αμυντική σταθερότητα, μπο-

ρεί να μετατρέψει τον ΠΑΟ από διεκδι-
κητή σε φαβορί του πρωταθλήματος, ι-
δίως με την εικόνα που δείχνει ο Ολυ-
μπιακός. Θα είναι, όμως, σταθερά κα-
λός στην άμυνα ο ΠΑΟ;

Εδώ θα πρέπει να κάνουμε υπομονή,
διότι ο Αντρέα Στραματσιόνι αρέσκε-
ται στα πειράματα. Στην επίθεση είναι
καλό να κάνεις πειράματα, μπορείς να
μπερδέψεις και τον αντίπαλο. Στην άμυ-
να, όμως, μπορεί να μπερδευτείς. Ο Πα-
ναθηναϊκός δεν δέχθηκε γκολ από τους
Σουηδούς, αλλά σε κάποιες περιπτώσεις
πιέστηκε. 

Οι ελληνικές ομάδες δεν είναι συνη-
θισμένες στο να παίζουν δύο διαφορε-
τικά αμυντικά συστήματα, με τρεις στην
άμυνα και με τους παραδοσιακούς τέσ-
σερις. Ο Ιταλός κόουτς όχι μόνο έχει ε-
παναφέρει την άμυνα των τριών στον

ΠΑΟ, αλλά θέλει να παίζει ενίοτε και με
τέσσερις και λέει συνεχώς πως θέλει να
μάθει στους παίκτες του δύο διαφορετι-
κά συστήματα. Εδώ που τα λέμε, όταν έ-
χεις πολλές επιλογές στο ρόστερ και θες
να κάνεις ροτέισον, μερικές φορές επι-
βάλλεται η αλλαγή του συστήματος για
να μπορούν να προσφέρουν όλοι, ο κα-
θένας στη θέση που του ταιριάζει περισ-
σότερο.

Αυτή τη στιγμή ο Παναθηναϊκός
διαθέτει τον πιο φορμαρισμένο αμυντι-
κό, τον Μολέντο, αλλά και τον πιο α-
σταθή, τον Ιβανόφ. Είναι στο χέρι του
Στραματσιόνι να βρει τις ιδανικότερες
λύσεις, αλλά όλα δείχνουν πως ο φετι-
νός ΠΑΟ θα προσαρμόζεται στον αντί-
παλο και σε κάθε αγώνα θα παίζει δια-
φορετική μπάλα… Αυτό σίγουρα έχει ένα
ενδιαφέρον. 

Παραμένει Ευρωπαίος,
αλλά έχει ακόμη δρόμο
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Ρεπορτάζ: Διονύσης Γκουτζουρής

H
λθε, είδε και απήλθε η Α-
ΕΚ στην Ευρώπη και δυ-
στυχώς πρέπει να θωρα-
κιστεί με υπομονή ως ορ-
γανισμός, προκειμένου

να πάψει να περνά από καλοκαιρινές
συμπληγάδες και να παίζει απ’ ευθεί-
ας στους ομίλους, εκεί που ανήκει! Η
οικονομική και διοικητική κατρακύ-
λα της ομάδας από το 2010 κι έπειτα
σταμάτησε μετά τον υποβιβασμό στη
Football League 2 και η φίλαθλη Ελ-
λάδα βλέπει ότι πλέον η ομάδα επι-
στρέφει σε όλα τα επίπεδα. Μόνο που
η επιστροφή στα φθινοπωρινά παι-
χνίδια της Ευρώπης δεν είναι ακόμη
μία διαδρομή την οποία η ΑΕΚ μπο-
ρεί να διαβεί με άνεση.

Δυστυχώς για την ελληνική ομάδα, η
UEFA διατηρεί ένα σύστημα και στους
δύο θεσμούς, που μέχρι τη φάση των
«16» διαχωρίζει τις ομάδες σε ισχυρούς
και αδύναμους και η ειδική βαθμολογία
της ΑΕΚ αγγίζει το μηδέν. Η «Ένωση»
είναι και πάλι ομάδα που θα εξασφαλίζει
κάθε χρόνο ευρωπαϊκό εισιτήριο, αλλά
μέχρι να κάνει δύο κολλητές υπερβατι-
κές χρονιές στην Ευρώπη, θα έχει δύ-
σκολες κληρώσεις. Αυτή την υπέρβαση
δεν την κατάφερε φέτος. Δεν την κατά-
φερε λόγω του το ότι έπεσε στον πιο δυ-
νατό αντίπαλο. Και δεν την κατάφερε για
μερικούς ακόμη λόγους τους οποίους θα
αναλύσουμε:

Λόγος πρώτος: 
Καθυστέρηση έλευσης
Πατίτο, Αλμέιδα
Δεν είναι μομφή προς τη διοίκηση ή τους
διαιτολόγους των παικτών. Όλες μα ό-
λες οι ευρωπαϊκές ομάδες παίρνουν παί-
κτες μέχρι τα τέλη του Αυγούστου. Η Α-
ΕΚ είχε έτοιμους Τσιγκρίνσκι, Μπακα-
σέτα και Μπάρκα, εκτός αποστολής
Πατίτο, και εντός αγώνα για 25 λεπτά
τον Αλμέιδα. Κατά τα 7/10 οι παίκτες
που πήρε ήταν εκεί και βοήθησαν στα

δύο ματς. Κάποιες ομάδες πληρώνουν
την καθυστέρηση στις μετεγγραφές, κά-
ποιες άλλες όχι.

Λόγος δεύτερος: 
Άδεια αντίπαλη περιοχή
Η ΑΕΚ όσο δεν είχε σέντερ φορ περιο-
χής, έπρεπε να κάνει μεγαλύτερες χρο-
νικά επιθέσεις, ούτως ώστε να φορτώ-
σει το αντίπαλο κουτί. Οι αλλαγές παι-
χνιδιού, οι διαγώνιες πάσες και τα κο-
ντρόλ ήταν πετυχημένα, αφού Μάντα-
λος, Μπαρμπόσα, Βάργκας, Μπακα-
σέτας, Σιμόες, Λαμπρόπουλος, ακόμη
και ο Πλατέλλας που μπήκε, όπως και
τα μπακ, Γκάλο και Ντιντάκ, που ανέ-
βαιναν συχνά, έκαναν μετρημένα λάθη
και σπάνια πουλούσαν την μπάλα, ενώ
υπήρχαν και τα απαραίτητα κλεψίματα.
Ωστόσο, παρά την καλή κυκλοφορία, ό-
ταν ερχόταν η ώρα της τελικής πάσας
έλλειπε ο φορ. Όταν μπήκε ο Αλμέιδα,
οι συμπαίκτες του τον σημάδεψαν, αλλά
οι Γάλλοι προσαρμόστηκαν και τον αντι-
μετώπισαν.

Λόγος τρίτος: 
Φανταστικά αθλητικά
προσόντα των Γάλλων
Η Σεντ Ετιέν είναι και καλή ομάδα και

από καλό πρωτάθλημα, αλλά αυτή την
αθλητικότητα των παικτών της δεν τη
γνωρίζαμε. Μιλάμε για φοβερά δυνα-
τούς παίκτες, τεχνίτες και σπρίντερ. Έκα-
ναν σε όλο το ματς ένα τσαφ, σταματού-
σαν τις επιθέσεις με ψυχραιμία, έβγαζαν
άμυνα χωρίς να διώχνουν όπως-όπως
και, παρά το ότι επιθετικά δεν έδειξαν α-
ρετές, η οργάνωσή τους ήταν απαράμιλ-
λη. Η ΑΕΚ έπαιξε στα ίσια αυτή την ομά-
δα και οι παίκτες της πρέπει να αισθάνο-
νται ικανοποιημένοι γι’ αυτή την 180λε-
πτη κόντρα και μόνο ελαφρώς απογοη-
τευμένοι που αποκλείστηκαν στις λεπτο-
μέρειες.

Η αλλαγή στο σκεπτικό 
των αγοραπωλησιών 
και τα μικρά οφέλη 
των δύο αγώνων
Έχουμε γράψει πολλάκις πως η ΠΑΕ ή-
θελε –και εξακολουθεί να θέλει– να κρα-
τήσει όσο το δυνατόν τους ποιοτικούς
της ποδοσφαιριστές για να παίξουν πολ-
λά ευρωπαϊκά παιχνίδια και να εκτοξεύ-
σει την τιμή τους. Επειδή τα επόμενα ευ-
ρωπαϊκά παιχνίδια θα γίνουν σε ένα χρό-
νο, θα υπάρξει αλλαγή σε αυτή την τα-
κτική με την πώληση ενός ή δύο ποδο-
σφαιριστών. Ο Έλντερ Μπαρμπόσα

για παράδειγμα είναι μία τέτοια περί-
πτωση. Πέραν του ότι δεν είναι αναντι-
κατάστατος, μπορεί να φέρει στα ταμεία
περί του ενός εκατομμυρίου πετροδολα-
ρίων (ενδιαφέρεται η Αλ Βασλ από
το Νουμπάι). Επίσης, αν και από τους
πλέον έμπειρους παίκτες της ΑΕΚ σε επί-
πεδο Ευρώπης, ήταν ο μοιραίος στον α-
γώνα με το τακουνάκι στη μεσαία γραμ-
μή –που οδήγησε στην επίθεση και στο
γκολ των Γάλλων– και τη χαμένη κεφα-
λιά δέκα λεπτά αργότερα. Με τον Πατί-
το και τον ανεβασμένο Πλατέλλα, η Α-
ΕΚ μπορεί να καλύψει το κενό του και εκ
των έσω, αλλά και να κάνει μία μετεγ-
γραφή.

Όσον αφορά, τέλος, στα μικρά-μικρά
οφέλη αυτών των αναμετρήσεων... Η εμ-
φάνιση του Βασίλη Λαμπρόπουλου
ως αμυντικό χαφ ήταν το κάτι άλλο. Έ-
τριβαν τα μάτια τους όσοι ήταν στο γή-
πεδο. Διαγώνιες μπαλιές, πάθος, σωστές
τοποθετήσεις. Του έλλειψε μόνο η γρή-
γορη κοντινή πάσα μετά από κλέψιμο
που είναι εκ των ατού του Γιόχανσον. 

Επίσης, κέρδος αποτελεί το χειρο-
κρότημα των 35.000 φιλάθλων μετά
το τέλος του ματς, παρά την πίκρα. Είναι
απόδειξη ότι μπορεί να κρατήσει αυτόν
τον κόσμο η ΑΕΚ,  αρκεί να ξεκινήσει το
πρωτάθλημα με νίκες. Επίσης, έχει εν-
διαφέρον να ψάξει να δει κανείς αν υ-
πάρχει άλλη ομάδα στην Ευρώπη που
να μάζεψε τόσο κόσμο σε κάποιο από τα
προκριματικά (και στις δύο φάσεις). Ψά-
ξαμε εμείς! Ήταν το ματς με τον περισ-
σότερο κόσμο! Αυτό δείχνει κάτι, γιατί
μιλάμε για την άδεια Αθήνα του Αυγού-
στου και το ότι παίζει η ΑΕΚ σε γήπεδο
65.000 θέσεων δεν λέει κάτι, αφού μι-
λάμε ότι οι υπόλοιπες ομάδες μάζεψαν
κατά μέσο όρο κοντά στις δέκα χιλιάδες
φιλάθλους! Δείχνει αυτό το εύρημα ότι ο
κόσμος της ΑΕΚ είναι εδώ και περιμένει.
Η Σπάρτακ της Μόσχας των εκατομμυ-
ρίων κατοίκων δεν είχε πάνω από
20.000 φιλάθλους με την ΑΕΚ Λάρνα-
κας, ενώ η Σεντ Ετιέν στο πρώτο ματς με
την ΑΕΚ μάζεψε 30.000 οπαδούς.

Ανέτοιμη για την Ευρώπη,
πανέτοιμη για πρωτάθλημα

25
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Η
καρδιά του αθλητι-
σμού χτυπά από χθες
στο Ρίο Ντε Τζανέι-
ρο της Βραζιλίας,
καθώς πραγματο-

ποιήθηκε η τελετή έναρξης των
31ων σύγχρονων Ολυμπιακών
Αγώνων στο θρυλικό Μαρακα-
νά στάδιο.

Το τι συνέβη τα τελευταία 24ωρα
καθώς πλησιάζαμε προς την έναρ-
ξη των Αγώνων δεν περιγράφεται.
Χάος στο Ολυμπιακό Χωριό με
κακοτεχνίες, διαρροές, προβλη-
ματικές εγκαταστάσεις υγιεινής,
κλοπές, απόπειρες βιασμού, αλ-
λά και αθλητικοί χώροι στο έλεος
των καιρικών συνθηκών, με την ε-
ξέδρα αφετηρίας των ιστιοπλό-
ων να καταρρέει και το Κέντρο Τύ-
που κοντά στην Κόπα Καμπάνα
να πλημυρίζει μετά από ένα πρωινό
κύμα. Στο δε κωπηλατοδρόμιο η
αποστολή της Αυστραλίας συνά-
ντησε… δύο πτώματα να επιπλέουν
και μολυσμένα νερά, με αποτέλεσμα
ακόμη και σήμερα να γίνονται ενέρ-
γειες προκειμένου να καθαρίσει ο
χώρος. Η δε αποστολή της ομάδας
μπάσκετ των ΗΠΑ με τους πλέον α-
κριβοπληρωμένους αθλητές των Ο-
λυμπιακών Αγώνων, αποφάσισε
να διαμείνει σε κρουαζιερόπλοιο και
όχι στο Ολυμπιακό Χωριό

Η ελληνική αποστολή που απο-
τελείται από 95 αθλητές δεν θα
μπορούσε να ξεφύγει των προβλη-
μάτων. Συγκεκριμένα, οι περισσότε-
ροι αθλητές αναγκάστηκαν να αλ-
λάξουν όροφο, καθώς… πλημύρισε
εξ ολοκλήρου, ενώ χαρακτηριστικό
είναι ότι στα περισσότερα δωμάτια
οι Βραζιλιάνοι διοργανωτές έ-
χουν ξεχάσει να βάλουν καθρέπτες
στα μπάνια (ή τους έκλεψαν οι α-
πλήρωτοι Βραζιλιάνοι εργάτες)! Πά-
λι καλά που η ελληνική αποστολή έ-
χει να αντιμετωπίσει μόνο υδραυλι-
κά προβλήματα, καθώς η ιαπωνική
διαμαρτυρήθηκε για διαρροή υγρα-
ερίου και πολλοί αθλητές έτρεχαν
πανικόβλητοι εκτός κτιρίου φοβού-
μενοι εκρήξεις. Χαρακτηριστικά εί-
ναι τα λόγια τού επικεφαλής της ελ-
ληνικής αποστολής, Ισίδωρου
Κούβελου: «Η κατάσταση είναι τρα-
γική, όσον αφορά τη διαμονή μας στο
Ολυμπιακό Χωριό. Από έξω είναι ένα
κόσμημα, αλλά από μέσα θυμίζει για-
πί. Δεν λειτουργούν τα υδραυλικά,
τρέχουν τα νερά, δεν υπάρχουν κα-
θρέπτες στα μπάνια. Kάθε πρωί στο

μίτινγκ των αρχηγών αποστολών α-
κούγονται πολλά παράπονα και οι υ-
πεύθυνοι απλά μας διαβεβαιώνουν
ότι θα λυθούν. Αυτά που αντιμετωπί-
ζουμε είναι πρωτοφανή και φυσικά
δεν τα αντιμετωπίσαμε ούτε στο
Λονδίνο, ούτε στο Πεκίνο, ούτε φυ-
σικά στην Αθήνα. Οι εργάτες παρά-
τησαν τις δουλειές τους στο Χωριό
επειδή είναι απλήρωτοι και πήραν
μάλιστα μαζί τους και διάφορα αντι-
κείμενα. Και το πρόβλημα με τις με-
τακινήσεις είναι τεράστιο. Η εθνική
πόλο έχασε μια προπόνηση, επει-
δή ο οδηγός έχασε τον δρόμο
προς το κολυμβητήριο. Μας ζή-
τησαν χίλιες φορές συγγνώμη,
αλλά τι να την κάνουμε;»

Στο καθαρά αγωνιστικό κομμάτι,
η ελληνική αποστολή έχει ταξιδέψει
στη Βραζιλία με έναν μεγάλο στό-
χο, την επιστροφή στα χρυσά με-
τάλλια, καθώς μετά τις τέσσερις
συνεχόμενες διοργανώσεις (από το
1992 μέχρι το 2004) και τα 16 χρυ-
σά (συν τα 16 αργυρά και τα επτά
χάλκινα) δεν έχουμε πανηγυρίσει
κάποια πρώτη θέση στο βάθρο.
Στην Κίνα η Ελλάδα κατέκτησε
δύο χάλκινα, όσα και στο Λονδίνο.
Υποψήφιοι για διάκριση είναι η Κα-
τερίνα Στεφανίδη και η Νικόλ
Κυριακοούλου στο επί κοντώ, ο
Σπύρος Γιαννιώτης στη μαραθώ-
νια κολύμβηση, η Βούλα Παπα-
χρήστου στο τριπλούν, η Εθνική
ομάδα πόλο των ανδρών, η Άν-
να Κορακάκη στο αεροβόλο πι-
στόλι, ο Λευτέρης Πετρούνιας και
ο Βλάσσης Μάρας στη γυμναστι-

κή, η Βάσω Βουγιούκα στην ξιφα-
σκία, ο Ηλίας Ηλιάδης στο τζού-
ντο, ενώ ικανοί για το καλύτερο εί-
ναι όλοι οι ιστιοπλόοι μας.

Οι αθλητές από τις 207 χώρες
που θα μετάσχουν στους Ολυμπια-
κούς Αγώνες είναι 11.239, με τη
διοργανώτρια Βραζιλία να έχει 469
αθλητές, τις ΗΠΑ 544, το Ηνωμένο
Βασίλειο 366, τη Γερμανία 426, τη
Γαλλία 391, την Κίνα 396, τον Κα-
ναδά 314, τη Γαλλία 391, ενώ τους
λιγότερους αθλητές φέρνει το νη-
σιωτικό κρατίδιο Τουβαλού, η τρίτη
μικρότερη χώρα του κόσμου, με μό-
λις έναν αθλητή. Τέλος, δέκα αθλη-
τές θα μετάσχουν ως Ολυμπιακή ο-
μάδα αθλητών-προσφύγων!

Η ελληνική αποστολή:
Στίβος (26)
Κώστας Φιλιππίδης (επί κοντώ), Κα-
τερίνα Στεφανίδη (επί κοντώ), Νικόλ
Κυριακοπούλου (επί κοντώ), Λυ-

κούργος Τσάκωνας (200μ.), Μαρία
Μπελιμπασάκη (200μ.), Αντώνης
Μάστορας (ύψος), Κώστας Μπα-
νιώτης (ύψος), Κώστας Δουβαλίδης
(110μ. εμπόδια), Αλέξανδρος Πα-
παμιχάηλ (50χλμ. και 20χλμ. βάδην),
Αντιγόνη Ντρισμπιώτη (20χλμ. βά-
δην), Χρυσούλα Αναγνωστοπούλου
(δίσκος), Σοφία Ρήγα (μαραθώνιος),
Ράνια Ρεμπούλη (μαραθώνιος), Χρι-
στόφορος Μερούσης (μαραθώνιος),
Βούλα Παπαχρήστου (τριπλούν),
Nίκος Σκαρβέλης (σφαίρα), Αλεξία
Πάππας (10.000), Παναγιώτα Τσι-
νοπούλου (20χλμ. βάδην), Πανα-
γιώτα Βλαχάκη (Μαραθώνιος), Μίλ-
τος Τεντόγλου (μήκος), Λίλη Αλε-
ξούλη (μήκος), Mιχάλης Αναστασά-
κης (σφυροβολία), Mιχάλης Καλο-
μοίρης (μαραθώνιος), Ελισάβετ Πε-
σιρίδου (100 εμπόδια), Ειρήνη Βα-
σιλείου (400μ.), Σοφία Υφαντίδου
(έπταθλο)
Κολύμβηση (15)
Κριστιάν Γκολομέεφ (50μ. και 100μ.
ελεύθερο), Στέφανος Δημητριάδης
(200μ. πεταλούδα), Οδυσσέας Με-
λαδίνης (50μ. ελεύθερο), Ανδρέας
Βαζαίος (200μ. μικτή ατομική), Πα-
ναγιώτης Σαμιλίδης (200μ. πρό-
σθιο), Νόρα Δράκου (50μ. ελεύθε-
ρο), Σπύρος Γιανινώτης (10χλμ. μα-
ραθώνια κολύμβηση), Κέλυ Αραού-
ζου (10χλμ. μαραθώνια κολύμβη-
ση), Αννα Ντουντουνάκη (100μ. πε-
ταλούδα), Απόστολος Χρήστου
(100 ύπτιο), Δημήτρης Κουλούρης
(200μ. πρόσθιο), Χρήστος Κατρα-
ντζής (4Χ100 ελεύθερο), Θοδώρα
Γιαρένη (50μ. ελεύθερο), Κριστέλ

Βουρνά (100μ. πεταλούδα), Δημή-
τρης Δημητρίου (400μ. ελεύθερο)
Συγχρονισμένη Κολύμβηση (2)
Ευαγγελία Πλατανιώτη, Εβελίνα
Παπάζογλου (ντουέτο)
Υδατοσφαίριση (13)
Εθνική ομάδα των ανδρών
Ιστιοπλοΐα (7)
Βύρωνας Κοκκαλάνης (RS:Χ), Τζέ-
λη Σκαρλάτου (RS:Χ), Παύλος Κα-
γιαλής, Παναγιώτης Μάντης (470),
Γιάννης Μιτάκης (Φιν), Σοφία Μπε-
κατώρου - Μιχάλης Πατενιώτης
(Νacra 17)
Σκοποβολή (2)
Άννα Κορακάκη (αεροβόλο πιστόλι),
Ευθύμης Μίττας (σκητ.)
Κωπηλασία (6)
Κατερίνα Νικολαΐδου, Σοφία Ασου-
μανάκη (διπλό σκιφ γυναικών), Γιάν-
νης Χρήστου, Γιώργος Τζιάλας, Διο-
νύσης Αγγελόπουλος, Γιάννης Τσί-
λης (τετράκωπος ανδρών)
Γυμναστική (9)
Λευτέρης Πετρούνιας (ενόργανη),
Bλάσης Μάρας (ενόργανη), Βαρβά-
ρα Φίλιου (ρυθμική), Βάσω Μιλλού-
ση (ενόργανη). Εθνική ομάδα ανσά-
μπλ (Σταυρούλα Σαμαρά, Ελένη
Δόικα, Μιχαέλα Μεταλλίδου, Ιωάν-
να Αναγνωστοπούλου, Ζωή Κοντο-
γιάννη)
Ποδηλασία (3)
Γιάννης Ταμουρίδης (ποδηλασία
δρόμου), Xρήστος Βολικάκης (πο-
δηλασία πίστας), Δημήτρης Αντω-
νιάδης (ορεινή ποδηλασία)
Ξιφασκία (2)
Βάσω Βουγιούκα, Κατερίνα Κοντο-
χριστοπούλου
Επιτραπέζια Αντισφαίριση (1)
Παναγιώτης Γκιώνης
Πάλη (1)
Μαρία Περβολαράκη
Tζούντο (2)
Ηλίας Ηλιάδης, Ρομάν Μουστόπουλος
Άρση Βαρών (1)
Θόδωρος Ιακωβίδης 85κ.
Tοξοβολία (1)
Ευαγγελία Ψάρρα
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ΘΕΜΑ
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Ο πλανήτης σε
ρυθμούς σάμπα!
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ΙχνηλΑΤωΝΤΑΣ… με την Καίτη Νικολοπούλου

• Χαρισματικό δημιούργημα της νέας γενιάς των λαϊκών
τραγουδιστών, ο Κώστας Τριανταφυλλίδης μίλησε στην
«Α» για τα πώς και τα γιατί του μουσικού ταξιδιού του

«Πρέπει να βρούμε πάλι τη ρίζα μας»

Ο Κ. Τριαντα -
φυλλίδης με 
τον Γ. Νταλάρα
παρουσιάζουν 
το τραγούδι
«Αγάπες που
παλιώσατε» από
τον «Αστρικό
Χάρτη»

• Κύριε Τριανταφυλλίδη, ήρθατε α-
πό τη μακρινή Τασκένδη για να μυη-
θείτε τελικά στην ελληνική μουσική.
Πόσο εύκολο ή δύσκολο στάθηκε
αυτό;
«Στην πραγματικότητα ήταν πολύ εύκολο,
καθώς στα σπίτια μας στην Τασκένδη α-
κούγαμε καθημερινά ελληνική μουσική, ή-
ταν ένας τρόπος να κρατάνε οι πολιτικοί
πρόσφυγες την επαφή με την πατρίδα τους.
Οι γονείς ήθελαν με κάθε τρόπο τα παιδιά
τους να αγαπήσουν τον τόπο τους και το
κατάφεραν μέσα από τη διδασκαλία της
ελληνικής γλώσσας – σ’αυτό βοήθησε και
η μουσική με τα ελληνικά τραγούδια».

• Υπάρχουν μουσικές επιρροές από
την πρώτη πατρίδα σας;
«Η πρώτη μου πατρίδα βέβαια είναι η Ελ-
λάδα, χωρίς να παραβλέπω το ότι γεννή-
θηκα στην Τασκένδη, πρωτεύουσα του
Ουζμπεκιστάν της τότε Σοβιετικής Ένωσης.
Η χώρα αυτή είχε τεράστια παράδοση στη
μουσική, στο σπίτι μας ακούγαμε συμφω-
νική μουσική, αλλά και τραγούδια της ε-
ποχής. Οι γονείς μου ήταν παιδιά της γε-
νιάς των Beatles και των Rolling Stones…
Όπως καταλαβαίνετε, υπήρξαν πολλές ε-
πιρροές».

• Συνεργαστήκατε με πολλούς και
σπουδαίους Έλληνες καλλιτέχνες.
Πέρα από το ταλέντο σας, θεωρείτε
ότι ήταν και θέμα τύχης;
«Το ταλέντο από μόνο του δεν αρκεί, ενώ α-
πό την άλλη η τύχη είναι αποτέλεσμα
σκληρής και επίμονης εργασίας, προσή-
λωσης στον στόχο και αγάπης για αυτό
που κάνει ο καθένας μας. Με εξαίρεση την
πρώτη μου μεγάλη συνεργασία με τη Μα-
ρινέλλα το 1999, στην οποία προτάθηκα

από τον δάσκαλό μου Κώστα Κλάββα, όλες
τις επόμενες συνεργασίες μου τις κατάφερα
με εργασία και επιμονή».

• Πέρα από τραγουδιστής, είστε και
συνθέτης. Βοηθάει στην ερμηνεία
αυτό; Και γενικότερα, βοηθάνε έναν
τραγουδιστή ανάλογες με τις δικές
σας σπουδές;
«Όλα βοηθάνε, η γνώση δημιουργεί α-
σφάλεια, η καλλιέργεια ευαισθησία.Η ερ-
μηνεία πιστεύω πως βασίζεται περισσότε-
ρο στα βιώματα του τραγουδιστή. Δεν θε-
ωρώ τον εαυτό μου συνθέτη… Τραγούδια
γράφω. Στα δικά μου τραγούδια με βοη-
θάει, γιατί γνωρίζω την ιστορία του κάθε
τραγουδιού».

• Ο «Αστρικός Χάρτης» είναι ο τρί-
τος σας δίσκος. Δεν σας κρύβω ότι
ο τίτλος του προκαλεί δέος. Πώς ήρ-
θε η έμπνευση;
«Ο Αστρικός χάρτης “βαφτίστηκε” από το
ομότιτλο τραγούδι του Γρηγόρη Μαρινά-
κη. Ήταν το πρώτο τραγούδι που γράφτηκε
για αυτόν τον δίσκο. Και περίμενε περίπου
δέκα χρόνια μέχρι να μελοποιηθεί. Νομίζω
πως του άξιζε... Και χαίρομαι που σας

προκαλεί δέος, δεν μου το έχουν ξαναπεί!»

• Στην παρουσίαση του cd αναφερ-
θήκατε εκτενώς στον Δημήτρη Μη-
τροπάνο.   Είχατε ιδιαίτερη σχέση
μαζί του;
«Αρχικά είχαμε μια ξεχωριστή επαγγελμα-
τική σχέση, η οποία εξελίχθηκε σε μια
σπουδαία για εμένα φιλία. Ο Μητροπά-
νος είναι πάντα μαζί μου, δεν τον αποχω-
ρίστηκα ποτέ και θα τον τιμώ πάντα».

• Πώς προέκυψε η συνεργασία σας
με τον Γιώργο Νταλάρα, ο οποίος

τραγουδά ένα από τα τραγούδια του
«Αστρικού Χάρτη»;
«Και με τον Γιώργο Νταλάρα υπάρχει μια
αμοιβαία αγάπη και εκτίμηση. Η συνερ-
γασία προέκυψε μετά τη δημιουργία του
τραγουδιού “Αγάπες που παλιώσατε” σε
στίχους της Πέπης Δουρέκα. Ήθελα να το
πει ο Νταλάρας για πολλούς λόγους, ο πιο
σημαντικός όμως είναι ότι όταν το έγραφα
είχα στο μυαλό μου τη φωνή του. Τον θαυ-
μάζω και τον θαύμαζα πάντα, και έτσι μια
μέρα πήρα το θάρρος και του το πρότεινα
στο Studio Οdeon όπου βρισκόμασταν για
δουλειά. Δεν μπορώ να περιγράψω τη χα-
ρά μου όταν δέχτηκε την πρότασή μου, ή-
ταν η πρώτη φορά που άλλος τραγουδι-
στής θα έλεγε τραγούδι μου, πόσω μάλλον
όταν επρόκειτο για εκείνον!»

• Το λαϊκό τραγούδι θα μπορούσε
να λειτουργήσει ως μοχλός πίεσης
στους κρατούντες, ενόψει της οικο-
νομικής κρίσης, λόγω της θεματολο-
γίας του, όπως συνέβαινε παλιότε-
ρα με τα ρεμπέτικα αλλά και τα λαϊ-
κά;
«Το λαϊκό τραγούδι σαφώς και πρέπει να
λειτουργήσει ως μοχλός πίεσης αλλά και
αφύπνισης αν θέλετε... Οι δημιουργοί πρέ-
πει να καταγράφουν και να εκφράζουν τις
ανάγκες της κοινωνίας και του λαού. Είναι
δύσκολο, αλλά μπορεί να γίνει και πι-
στεύω πως θα γίνει. Πρέπει να βρούμε πά-
λι τη ρίζα μας, να φτάσουμε στο βάθος
της... Θα το καταλάβουν όλοι μετά, ακόμα
και οι κρατούντες».

• Προτιμάτε να εμφανίζεστε σε μι-
κρές μουσικές σκηνές ή σε μεγάλες
πίστες;
«Σε σκηνές, σε πίστες,σε θέατρα!Οπουδή-
ποτε μου δίνεται βήμα να επικοινωνήσω
με τον κόσμο και να μοιραστώ μαζί του
τραγούδια και συναισθήματα».

• Είναι νωρίς να μιλήσουμε για την
επόμενη δουλειά σας;
«Είναι νωρίς για να σας πω λεπτομέρειες,
και ζητώ συγγνώμη γι’ αυτό. Ωστόσο, έχω
ήδη ασχολούμαι με δύο δίσκους. Τον έ-
ναν τον έχω ολοκληρώσει, ο δεύτερος είναι
περίπου στη μέση. Από Σεπτέμβρη θα ξε-
κινήσω τις ηχογραφήσεις».

Από τη μακρινή Τασκένδη… 
Γεννημένος στην Τασκένδη ο Κώστας Τριανταφυλλί-
δης ήρθε στην Ελλάδα το 1980. Σπούδασε μουσική
στο Πρότυπο Μουσικό Κέντρο Πειραιά (ΠΜΚΠ) και
στο Κεντρικό Ωδείο του Κώστα Κλάββα από όπου πή-
ρε το πτυχίο των ανώτερων θεωρητικών. Παράλληλα
ασχολήθηκε με τη βυζαντινή μουσική και τα παραδο-
σιακά όργανα στο τμήμα παραδοσιακής μουσικής στο
ΠΜΚΠ. Το 1999 συνεργάστηκε με τη Μαρινέλλα στον
κύκλο συναυλιών με τίτλο «Με βάρκα το τραγούδι»
στο Ηρώδειο, το Μέγαρο Μουσικής, το Θέατρο Γης
και το ΟΑΚΑ. Στη συνέχεια συνεργάστηκε με τον Α-
ντώνη Καλογιάννη, τη Σωτηρία Λεονάρδου, τον Γιάν-
νη Σπανό, τη Βίκυ Μοσχολιού, τον Δήμο Μούτση κ.ά. 
Από το 2009 μέχρι το 2012 εμφανίστηκε με τον Δη-
μήτρη Μητροπάνο σε νυχτερινά κέντρα και συναυ-
λίες και μαζί πραγματοποίησαν περιοδεία στις ΗΠΑ
και τον Καναδά. Στη δισκογραφία πρωτοεμφανίστηκε
το 2009 με τον δίσκο «Κι άλλη μέρα πέρασε», ενώ το
2012 ακολούθησε ο δίσκος «Είν’ η σειρά σου». O «Α-
στρικός Χάρτης» είναι η τρίτη δισκογραφική δουλειά
του.

Σεμνή παρουσία, χαρισματική φωνή. Σημαντικές συνεργασίες,
τρία δικά του cd. Ο Κώστας Τριανταφυλλίδης μαγεύει. Η νέα
γενιά των λαϊκών τραγουδιστών σίγουρα είναι περήφανη για
τούτο το δημιούργημά της, που επάξια την εκπροσωπεί τόσο
στην Ελλάδα όσο και στο εξωτερικό. Μιλήσαμε μαζί του για τα
πώς και τα γιατί του μουσικού ταξιδιού του, και κυρίως για την
τελευταία δουλειά του με τίτλο «Αστρικός Χάρτης» (εταιρεία
Protasis Music). Συζήτηση αυθεντική που τη χαρήκαμε, όπως
χαιρόμαστε και τα εμπνευσμένα τραγούδια του.
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Με επιτυχία πραγματοποιή-
θηκαν οι εκδηλώσεις του
Forum «Οδηγούμε με ασφά-
λεια»! Εξήντα και πλέον φο-
ρείς του Ηρακλείου και της
Κρήτης ένωσαν την περασμέ-
νη Κυριακή 31 Ιουλίου τις δυ-
νάμεις τους προκειμένου να
συμβάλουν στον περιορισμό
και, ει δυνατόν, στην εξάλει-
ψη των τροχαίων στο μεγα-
λύτερο και πολυπληθέστερο
νησί της χώρας.

Επιμέλεια: Νίκος Τσαγκατάκης

Δ
υστυχώς, από μία τραγική
ειρωνεία η έναρξη των εκ-
δηλώσεων σημαδεύτηκε
από την είδηση την απώ-
λειας ενός νέου ανθρώ-

που από τροχαίο, που ανέβασε κι άλ-
λο τον αριθμό των νεκρών που έχουν
θυσιαστεί στον βωμό της ασφάλτου
στην Κρήτη. 

Και μπορεί το νησί να κάνει πρωτα-
θλητισμό σε… ομορφιές, προϊόντα και
φιλοξενία, ωστόσο έχει κατακτήσει και
τη θλιβερή πρωτιά να «μετρά» τον υψη-
λότερο αριθμό θυμάτων από τροχαία
σε ολόκληρη την Ευρώπη. Είναι χαρα-
κτηριστικό ότι το 2015 η Ευρώπη είχε
53 νεκρούς ανά 1.000.000 κατοίκους
και η Κρήτη 111 νεκρούς!

Το μέγεθος του προβλήματος ανα-
δεικνύεται σε όλο το εύρος του αν εξε-
ταστεί σε βάθος χρόνου, καθώς μέσα
σε 13 χρόνια (από το 2000 έως το
2013) ένα ολόκληρο χωριό 1.500 κα-
τοίκων ξεκληρίστηκε στους δρόμους
της Κρήτης. Συγκεκριμένα στην εξετα-
ζόμενη περίοδο τα τροχαία στοίχισαν
τη ζωή σε 1.506 ανθρώπους και οδή-
γησαν στα νοσοκομεία 23.881 άτομα.
Ειδικά από τον Ιανουάριο του 2016 έ-
ως σήμερα, 40 άνθρωποι έχουν χάσει
τη ζωή τους στους δρόμους της μεγα-
λονήσου, από τους οποίους οι 18 ήταν
κάτω των 35 ετών και οι 11 κάτω των
25 ετών.

Όπως εξήγησε ο Γιάννης Λιονά-
κης, πρόεδρος του Εθελοντικού Συλ-
λόγου Πρόληψης Τροχαίων Ατυχημά-
των (Ε.ΣΥ.ΠΡΟ.Τ.Α.), η Κρήτη είναι η
«βασίλισσα των τροχαίων». «Δυστυχώς,
είμαστε η χειρότερη περιφέρεια σε τρο-
χαία στην Ευρώπη, κάτι που οφείλεται
στην έλλειψη παιδείας, στην κακώς εννο-
ούμενη κριτική μαγκιά και στο κακό οδι-
κό δίκτυο», κατέληξε ο κ. Λιονάκης.

Πλήθος κόσμου 
στο «Thalassa Magic»
Το forum διοργανώθηκε στις σύγχρο-
νες εγκαταστάσεις του «Thalassa
Magic», στην Αμμουδάρα, με πλήθος
κόσμου να δίνει το «παρών». Οι συμ-
μετέχοντες ενημερώθηκαν για την α-
σφαλή οδηγική συμπεριφορά και εί-
χαν ενεργό συμμετοχή στις ενημερωτι-
κές και αθλητικές δράσεις. Όπως εξή-
γησαν οι διοργανωτές, η μεγάλη συμ-
μετοχή του κόσμου αποτελεί απτή από-

δειξη της αναγκαιότητας τέτοιων δρά-
σεων και αποτελεί την κινητήριο δύνα-
μη να συνεχιστεί ακόμη πιο μεθοδικά
και δυναμικά η προσπάθεια για την
πρόληψη των τροχαίων ατυχημάτων.

Κατά τη διάρκεια των ανοικτών, πο-
λυεπίπεδων, ολοήμερων εκδηλώσεων
απηύθυναν χαιρετισμούς οι εκπρόσω-
ποι των συνδιοργανωτών φορέων, ε-
νώ παρευρέθηκαν και απηύθυναν χαι-
ρετισμό ο Αρχιεπίσκοπος Κρήτης, Σε-
βασμιότατος κ.κ. Ειρηναίος, ο αντιπε-
ριφερειάρχης Κρήτης κ. Ευριπίδης
Κουκιαδάκης και περιφερειακοί σύμ-
βουλοι της Κρήτης, ο δήμαρχος Μαλε-
βιζίου κ. Κώστας Μαμουλάκης, εκ-
πρόσωποι του Πανεπιστημίου Κρήτης,
του ΤΕΙ Κρήτης - Εργαστήριο Υγείας
και Οδικής Ασφάλειας, καθώς και στε-
λέχη της Ελληνικής Αστυνομίας, του
Πυροσβεστικού Σώματος και του Ε-
ΚΑΒ.

Επίσης, απέστειλαν χαιρετισμούς ο
αρχηγός της αξιωματικής αντιπολίτευ-
σης και πρόεδρος της Ν.Δ. κ. Κυριά-
κος Μητσοτάκης, η πρόεδρος του
ΠΑΣΟΚ και επικεφαλής της Δημοκρα-
τικής Συμπαράταξης κα Φώφη Γεννη-
ματά, ο πρόεδρος του Ποταμιού κ.
Σταύρος Θεοδωράκης και οι βουλευ-

τές Ηρακλείου κ.κ. Βασίλης Κεγκέρο-
γλου και Σπύρος Δανέλλης. 

ΕΛΙΖΑ ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ
(ΕΥΡΩΒΟΥΛΕΥΤΗΣ Ν.Δ. - ΕΛΚ):
«Χρειαζόμαστε στιβαρή
εθνική στρατηγική»
Oι δράσεις του Forum «Οδηγούμε με
ασφάλεια» πραγματοποιήθηκαν με την
ενεργό συμμετοχή της κας Ελίζας Βό-
ζεμπεργκ, ως μέλος του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου, του Ευρωπαϊκού Λαϊ-
κού Κόμματος και της Επιτροπής Με-
ταφορών και Τουρισμού του Ε.Κ., η ο-
ποία στον χαιρετισμό της είπε τα εξής: 

«H Ευρώπη παρέχει το χρηματοδοτικό
πλαίσιο για την ανάπτυξη των υποδομών
στον τομέα των μεταφορών, με τη μορφή
συγχρηματοδότησης. Παράλληλα, έχει ε-
γκρίνει ένα τολμηρό πρόγραμμα για τη μεί-
ωση του αριθ-
μού των θανά-
των από τρο-
χαία ατυχήματα
στους ευρωπαϊ-
κούς δρόμους,
εντός των επόμε-
νων δέκα ετών. 

»Δυστυχώς,
η χώρα μας συ-

γκαταλέγεται μεταξύ των κρατών μελών με
τους περισσότερους θανάτους από τροχαία
δυστυχήματα. Αυτό που χρειαζόμαστε εί-
ναι μία στιβαρή εθνική στρατηγική, στην
οποία να ευθυγραμμίζονται και να εντάσ-
σονται τα συγχρηματοδοτούμενα έργα. Στο
πλαίσιο αυτό, και ειδικά όσον αφορά στην
Κρήτη, καταθέσαμε ερώτηση για τον άμε-
σο εκσυγχρονισμό και αναβάθμιση του
Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης, με στόχο
την καλύτερη αξιοποίηση των ευρωπαϊκών
κονδυλίων και τη μείωση των τροχαίων στο
νησί». 

ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ
(ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ,
ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Π.Ε. Ν.Δ.):
«Τεράστιο κοινωνικό
πρόβλημα τα τροχαία»
Στον δικό του χαιρετισμό ο βουλευτής
Ηρακλείου και γραμματέας της Πολιτι-
κής Επιτροπής της Νέας Δημοκρατίας,
Λευτέρης Αυγενάκης, χαρακτήρισε
ως «άτυπο πόλεμο» τα τροχαία που λαμ-
βάνουν χώρα στην ιδιαίτερη πατρίδα
του και συνέχισε:

«Τα τροχαία ατυχήματα αποτελούν ένα
τεράστιο κοινωνικό πρόβλημα με πολλές
αρνητικές επιπτώσεις, η κυριότερη των ο-
ποίων είναι η απώλεια της ανθρώπινης ζω-
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• «Βασίλισσα των τροχαίων» η Κρήτη που σε 13
χρόνια (2000 - 2013) έχει χάσει 1.500 κατοίκους στην
άσφαλτο – Αθρόα συμμετοχή πολιτών και φορέων
στις εκδηλώσεις του forum «Οδηγούμε με ασφάλεια»
που φιλοξενήθηκαν με μεγάλη επιτυχία στο «Thalassa
Magic», στην Αμμουδάρα του Ηρακλείου Κρήτης

Προσέχουμε (στο δρόμο)
για να έχουμε (ζωή)
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ής. Είναι η δεύτερη αιτία θανάτου για την
Ελλάδα.

»Το Forum “Οδηγούμε με ασφάλεια” εί-
ναι μια συλλογική αποτύπωση του προ-
βληματισμού και της προσπάθειας για τη
μείωση και, ει δυνατόν, την εξάλειψη των
τροχαίων ατυχημάτων μέσω της βελτίωσης
της οδηγικής μας συμπεριφοράς». 

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΖΩΡΑΣ (ΠΡΥΤΑΝΗΣ
ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟΥ ΚΡΗΤΗΣ):
«2.000 νεκροί κάθε χρόνο»
Με τον βαρύ απολογισμό των 2.000
νεκρών και των 10.000 σοβαρά τραυ-
ματιών που μετρά κάθε χρόνο η Κρήτη
εξαιτίας των τροχαίων δυστυχημάτων
ξεκίνησε την ομιλία του ο καθηγητής,
πρύτανης του Πανεπιστημίου Κρήτης,
Οδυσσέας Ζώρας.

«Τα τροχαία είναι η πρώτη αιτία θανά-
του στις ηλικίες 20-30 ετών, ενώ σε μεγα-
λύτερες ηλικίες πρώτη αιτία θανάτου είναι
τα καρδιαγγειακά νοσήματα και ο καρκί-
νος. Η διαφορά μεταξύ τροχαίων δυστυ-
χημάτων και παθολογικών αιτίων θανάτου
είναι ότι η δυνατότητα πρόβλεψης και πρό-
ληψης είναι πολύ πιο ισχυρή για τα πρώ-
τα. Το Πανεπιστήμιο Κρήτης συγχαίρει
τους οργανωτές της εκδήλωσης “Οδηγούμε
με ασφάλεια” και συμπαρίσταται με όλες

του τις δυνάμεις και τις γνώσεις στην προ-
σπάθεια ενημέρωσης και πρόληψης των
τροχαίων δυστυχημάτων», κατέληξε ο κ.
Ζώρας.

ΣΤΕΛΙΟΣ ΚΑΡΑΚΟΥΔΗΣ
(ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΠΑΓΚΡΗΤΙΑΣ
ΕΝΩΣΗΣ ΑΞΙΩΜΑΤΙΚΩΝ
ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ ΚΑΙ ΟΡΓΑΝΩΤΙΚΟΣ
ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ ΤΗΣ
ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΑΣ ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑΣ
ΑΞΙΩΜΑΤΙΚΩΝ ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ): 
«Το 85% των τροχαίων
οφείλεται στην ανθρώπινη
απροσεξία»
«Στην Ελλάδα τού σήμερα οι θάνατοι συνε-
πεία τροχαίου ατυχήματος σε ετήσια βάση
φθάνουν κατά μέσο όρο τους 2.500, ενώ οι
σοβαρά και ελαφρά τραυματίες αγγίζουν
τους 30.000. Με αλλά λόγια κάθε χρόνο α-
φανίζεται μία κωμόπολη από τη χώρα μας,
ενώ μία επαρχιακή πόλη χρήζει νοσηλείας,
με ένα τμήμα του πληθυσμού αυτού να κα-
θηλώνεται σε αναπηρικό καροτσάκι για το
υπόλοιπο του χρόνου ζωής».

Με την παραπάνω τραγική στατιστι-
κή ξεκίνησε τον χαιρετισμό του ο πρό-
εδρος της Παγκρήτιας Ένωσης Αξιω-
ματικών Αστυνομίας και οργανωτικός
γραμματέας της Πανελλήνιας Ομο-
σπονδίας Αξιωματικών Αστυνο-
μίας, Στέλιος Καρακούδης, ο οποίος
συνέχισε λέγοντας τα εξής:

«Οι αιτίες που οδηγούν στο τροχαίο α-
τύχημα είναι ποικίλες. Η βασική αιτία ό-
μως, με ποσοστό που ξεπερνά το 85% του
συνόλου, οφείλεται στην ανθρώπινη α-
προσεξία και στην αμέλεια των χρηστών
της οδού. Χρέος της πολιτείας μας, αλλά
και υποχρέωση όλων μας, είναι η συνεχής
ενημέρωση των οδηγών μηχανοκίνητων ο-
χημάτων με δράσεις που στόχο θα έχουν
την υπενθύμιση των κανόνων του Κώδικα
Οδικής Κυκλοφορίας και απώτερο σκοπό
τη μείωση του ποσοστού ευθύνης του αν-
θρώπινου παράγοντα».

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ 
ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ 
(ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΣΩΜΑΤΕΙΟΥ ΕΚΠΑΙ-
ΔΕΥΤΩΝ ΟΔΗΓΗΣΗΣ & ΚΥΚΛΟΦΟ-
ΡΙΑΚΗΣ ΑΓΩΓΗΣ Ν. ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ): 
«Να εξαλείψουμε τη
σύγχρονη μάστιγα»
Όπως τόνισε ο πρόεδρος του Σωματεί-
ου Εκπαιδευτών Οδήγησης & Κυκλο-
φοριακής Αγωγής νομού Ηρακλείου,
Αλέξανδρος Μεϊμαράκης, το σωμα-
τείο συμμετείχε στο forum με σκοπό
«να μπορέσουμε να εξαλείψουμε αυτήν τη
σύγχρονη μάστιγα των τροχαίων ατυχημά-
των με τόσο καταστροφικές συνέπειες. Οι
δράσεις όλων των εκπαιδευτών οδήγησης
είναι καθημερινές και συνεχόμενες, ανα-
δεικνύοντας πάντα σε όλους τους εκπαι-
δευόμενους τις συνέπειες που μπορεί να
υπάρξουν από απρόσεκτη οδήγηση».

ΠΑΡΙΣ ΕΠΙΤΡΟΠΑΚΗΣ
(ΑΘΛΗΤΙΚΟ ΣΩΜΑΤΕΙΟ ΑΤΟΜΩΝ
ΜΕ ΑΝΑΠΗΡΙΑ «ΤΑΛΩΣ») 
«Γνωρίζουμε πολύ καλά 
τις συνέπειες»
To Αθλητικό Σωματείο Ατόμων με Α-
ναπηρία «ΤΑΛΩΣ», πέρα από τον ρό-
λο του στον αθλητισμό, δραστηριοποι-
είται και σε κοινωνικούς τομείς, όπως
είναι η οδική ασφάλεια και συμπερι-
φορά. Όπως εξήγησε ο πρόεδρός του,
Πάρις Επιτροπάκης, δυστυχώς πολ-
λοί αθλητές του σωματείου είναι άτομα
με αναπηρία λόγω ενός τροχαίου ατυ-
χήματος και γνωρίζουν πολύ καλά πό-
σο δύσκολες είναι οι συνέπειες για
τους ίδιους και τις οικογένειές τους.

«Όλοι μαζί λοιπόν θεωρούμε χρέος μας
να στηρίζουμε και να ενισχύουμε κάθε κί-
νηση και προσπάθεια ενημέρωσης, εκπαί-
δευσης και προβολής του μεγάλου κοινω-
νικού προβλήματος των τροχαίων ατυχημά-
των», είπε ο κ. Επιτροπάκης και κατέ-
ληξε: «Το Forum “Οδηγούμε με ασφάλεια”
πραγματικά κάνει σημαντικό αγώνα προς
αυτή την κατεύθυνση με δράσεις και εκδη-
λώσεις ενημέρωσης και ευαισθητοποίησης
για την πρόληψη των τροχαίων. Χαιρετί-
ζουμε, ενισχύουμε και συμμετέχουμε σε κά-
θε τέτοια προσπάθεια για την ενημέρωση
των συμπολιτών μας, ώστε να βοηθήσουμε
να σταματήσει αυτή η μάστιγα για τον τόπο.
Θερμά συγχαρητήρια στους εμπνευστές τέ-
τοιων ενεργειών για το κοινό καλό».

ΝΙΚΟΣ ΤΖΩΡΤΖΟΓΛΟΥ
(ΕΝΩΣΗ ΠΟΔΟΣΦΑΙΡΙΚΩΝ
ΣΩΜΑΤΕΙΩΝ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ): 
«Όχι άλλοι νεκροί στους
δρόμους!»
Με αφορμή την εκδήλωση του forum «Ο-
δηγούμε με ασφάλεια», ο πρόεδρος της Έ-
νωσης Ποδοσφαιρικών Σωματείων Ηρα-
κλείου, Νίκος Τζώρτζογλου, εξέφρασε
την αμέριστη συμπαράσταση της ΕΠΣΗ
λέγοντας: «Ενώ-
νουμε τη φωνή μας
και τις δυνάμεις μας
σ’ αυτήν τη σπου-
δαία εκδήλωση. Ό-
χι άλλοι νεκροί
στους δρόμους! Όχι
άλλα τροχαία ατυ-
χήματα!»

Ανοιχτές και πολυεπίπεδες
οι δράσεις του forum 
Στο πλαίσιο της διοργάνωσης αναπτύχθηκαν δρά-
σεις οδικής ασφάλειας, έγιναν μαθήματα παροχής
πρώτων βοηθειών από το Σώμα Εθελοντών Σαμα-
ρειτών-Διασωστών Ηρακλείου του Ελληνικού Ε-
ρυθρού Σταυρού και την Εθελοντική Ομάδα ΠΡΟ-
ΤΕΚΤΑ Δ. Αρχανών-Αστερουσίων «Φίλιος Ζευς»,
λειτουργούσαν περίπτερα προβολής και ενημέρω-
σης των οδηγών, ακούγονταν μηνύματα και μουσι-
κή, και όλοι οι συμμετέχοντες είχαν δυνατότητα
συμμετοχής σε ασκήσεις προσομοίωσης μέθης και
οδήγησης. Βέβαια, όλη η δράση της ημέρας μετα-
φέρθηκε και στο τερέν του γηπέδου, αφού πραγ-
ματοποιήθηκαν με μεγάλη συμμετοχή τουρνουά
beach volley και τουρνουά ποδοσφαίρου 5x5 με
την ευθύνη της ΕΠΣΗ, με τη συμμετοχή ερασιτε-
χνικών ομάδων διαφόρων συλλόγων και φορέων
του νομού Ηρακλείου volley και ποδοσφαίρου, κα-
θώς και παλαίμαχων ποδοσφαιριστών. 

Σημαντική για την επιτυχία των εκδηλώσεων
του Forum «Οδηγούμε με ασφάλεια» ήταν η συμ-
βολή των χορηγών επικοινωνίας, μεταδίδοντας
διαρκώς τόσο τις ημέρες πριν από την εκδήλωση,
όσο και κατά τη διάρκειά της, το μήνυμα «Οδηγού-
με με ασφάλεια». Το μεγαλύτερο «ευχαριστώ», ω-
στόσο, οι διοργανωτές το φύλαξαν για όλους τους
φορείς και τους εθελοντές που, όπως είπαν, εργά-
στηκαν μεθοδικά και αδιάκοπα για την επιτυχία αυ-
τής της εκδήλωσης και τη διάδοση του μηνύματος
«Οδηγούμε με ασφάλεια».
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t
Επιμέλεια: 
Σπυριδούλα Κάμπου -
Ζαράγκα

Κολλητός του Παντελίδη πίσω
από τις fake σελίδες για
παράνομα ραντεβού στο Facebook
Η αποκάλυψη της ταυτότητας του προ-
σώπου που εκμεταλλευόταν με τον χει-
ρότερο τρόπο το παιδί τους μετά θάνα-
τον ήταν κάτι που στεναχώρησε αφά-
νταστα την οικογένεια του Παντελή
Παντελίδη. Κι αυτό διότι ένας από
τους καλύτερους φίλους του αδικοχα-
μένου τραγουδιστή αποκαλύφτηκε ότι
ήταν ο δράστης και ο δημιουργός ψεύ-
τικων σελίδων στο Facebook, που έφε-
ραν το όνομα του Π. Παντελίδη, με στόχο να «τσιμπούν» τα
θύματα για τις ερωτικές τους ορέξεις. Ο φερόμενος ως ένο-
χος, που πιάστηκε στη δαγκάνα της Δίωξης Ηλεκτρονικού
Εγκλήματος, για ένα μεγάλο χρονικό διάστημα, εκμεταλλευ-
όμενος τη λατρεία ορισμένων θαυμαστριών του τραγουδι-
στή, κατάφερνε να κλείνει ερωτικά ραντεβού, και δη με πα-
ντρεμένες γυναίκες που γνώριζε ότι θα έτρεμαν να σπάσουν
τη σιωπή τους στον φόβο του σκανδάλου. Μία από αυτές ό-
μως που δέχτηκε ακραία σεξουαλική παρενόχληση, παρά το
ότι ήταν παντρεμένη, «λύγισε» και έγινε η αιτία να γίνει γνω-
στή η απάτη που είχε στηθεί στο όνομα του Παντελίδη. Ό-
πως ακούγεται στα καλλιτεχνικά πηγαδάκια, η κινητοποίη-
ση της οικογένειας ήταν άμεση, αλλάζοντας απευθείας τους
κωδικούς πρόσβασης στη σελίδα και σπεύδοντας στη Δίωξη. 

Έτοιμοι για δεύτερο παιδί
Ηλιάδη και Γκέντσογλου

Παρά τις φήμες που τους
θέλουν να αντιμετωπί-
ζουν προβλήματα στη
σχέση τους, η Αγγελική
Ηλιάδη και ο Σάββας
Γκέντσογλου διανύουν
ένα από τα ωραιότερα
καλοκαίρια, που, όπως
τους έχουν ακούσει να ε-
ξομολογούνται, πιθανόν

να σηματοδοτήσει και τον ερχομό του δεύτερου καρπού του έ-
ρωτά τους. Το ζευγάρι απολαμβάνει τις καλοκαιρινές του δια-
κοπές, άλλοτε οι δυο τους και άλλοτε μαζί με τον μεγάλο γιο
της τραγουδίστριας, Μπάμπη, αλλά και τον μικρότερό τους
Βασίλη, με τους φωτογράφους να τους απαθανατίζουν σε
τρυφερές στιγμές. Το ζευγάρι δεν κρύβει ότι στα άμεσα σχέδιά
του είναι πλέον η απόκτηση και ενός δεύτερου παιδιού, τώρα
που μεγάλωσε ο Βασιλάκης τους. 

Επιτέθηκαν στην Τζούλια
Αλεξανδράτου στη Μύκονο

Με προσωπική φρουρά φέρεται να κυ-
κλοφορεί στη Μύκονο η Τζούλια Αλε-
ξανδράτου. Το μοντέλο που κάνει δια-
κοπές στην Ελλάδα, αφού ζει μόνιμα
στην Αυστρία, μετά και τη σφοδρή επί-
θεση που δέχτηκε από κάποια γυναίκα
που μάλλον δεν την πολυσυμπαθούσε
σε ένα από τα πιο κοσμικά στέκια του

νησιού των Ανέμων, πήρε τα μέτρα της. Σύμφωνα με τους
αυτόπτες μάρτυρες, το μοντέλο διασκέδαζε στο εν λόγω κλα-
μπ όταν ένιωσε να της τραβούν με δύναμη να μαλλιά και να
της εξαπολύουν υβριστικούς χαρακτηρισμούς. Έχοντας μεί-
νει άφωνη από αυτά που ζούσε, η Τζ. Αλεξανδράτου έβαλε
τις φωνές κάνοντας έκκληση για βοήθεια, με τους σεκιούριτι
να σπεύδουν να απομακρύνουν την εν βρασμώ γυναίκα, που
με αυτά που έλεγε έδειχνε να έχει προηγούμενα μαζί της, για
αυτό και το έκανε αυτό. 

ΕΙΡΗΝΗ ΜΕΡΚΟΥΡΗ: 

Σε σπάνια δημόσια εμφάνιση με
τον σύζυγό της
Είχαμε να τους δούμε μαζί από τον γάμο τους που έγινε στις 14 Φεβρουαρί-
ου. Η Ειρήνη Μερκούρη και ο σύζυγός της, Γιάννης Κουτσόπουλος, γιατρός
στο επάγγελμα, έχουν επιλέξει να κρατούν την προσωπική τους ζωή μακριά
από τα φώτα της δημοσιότητας. Απολαμβάνοντας τον έγγαμο βίο τους και έ-
χοντας βάλει μπρος για την απόκτηση του πρώτου τους παιδιού, το νιόπα-
ντρο ζευγάρι διασκέδασε στο Posidonio με τον Γιάννη Πλούταρχο. 

ΜΟΝΟ ΣΤΗΝ «Α»: 

Σχέδια γάμου για τον Mr Vegas
Ένας-ένας παίρνουν σειρά και μπαίνουν στο κλαμπ των παντρεμένων τα μέλη του συγκροτήματος Vegas. Αν
εξαιρέσουμε τον Zeraw που υπήρξε χρόνια παντρεμένος και με παιδιά, έχοντας χωρίσει με τη σύζυγό του ε-
δώ και λίγους μήνες, μετά και τη Μελίνα Μακρή, που πριν μερικούς μήνες ανέβηκε τα σκαλιά της εκκλη-
σίας, σειρά έχει τώρα ο Dj Airth. Η «ψυχή» του συγκροτήματος, όπως τον αποκαλούν, εδώ και ένα χρόνο
περίπου είναι σε σχέση με τον μεγάλο παιδικό του έρωτα, που αν και είχαν χωρίσει για πάνω από δεκαπέ-
ντε χρόνια, η μοίρα τούς ένωσε ξανά. Έκτοτε είναι αχώριστοι, και όπως αποκαλύπτει στην «Α» το περιβάλ-
λον τους, είναι έτοιμοι για το επόμενο βήμα στη σχέση τους, αυτό του γάμου και της απόκτησης παιδιού. Η
σύντροφος του Σταύρου είναι εκτός καλλιτεχνικού και μουσικού στερεώματος, κάτι που, όπως τον έχουν α-
κούσει να εξομολογείται, έχει φέρει μία ηρεμία στην καθημερινότητά του. Άντε με το καλό!

30_31_life_style_742_APOPSI  8/5/16  4:56 PM  Page 30



ΣΑΒΒΑΤΟ-ΚΥΡΙΑΚΗ 6/7 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2016
www.iapopsi.gr Η ΑΠΟΨΗ | 31

Η άγνωστη περιπέτεια της Shaya 
με την υγεία της 
Τα τελευταία χρόνια η Shaya μπαινοβγαίνει στα νοσοκομεία, τόσο στην Ελλάδα όσο και στο ε-
ξωτερικό, αντιμετωπίζοντας ένα σοβαρό πρόβλημα στις φωνητικές της χορδές και όχι μόνο. Η
δημοφιλής τραγουδίστρια, σύμφωνα με όσα μαρτυρούν στην «Α» άνθρωποι που περιβάλλο-
ντός της, το ανακάλυψε τυχαία το 2014, όταν πήγε στον γιατρό για προληπτικές εξετάσεις. Από
εκείνη τη στιγμή θα ξεκινούσε ο «Γολγοθάς» της, αφού κανείς δεν μπορούσε να της πει με σι-
γουριά τι έχει, ενώ οι περισσότεροι γιατροί τής συνιστούσαν να μπει άμεσα στο χειρουργείο,
κάτι που η ίδια αρνιόταν να κάνει, αφού κανείς τους δεν της εγγυόταν ότι δεν θα έχει πρόβλη-
μα με τη φωνή της στη μετεγχειρητική περίοδο. 

Με τον φόβο να την έχει κυριεύσει, και μη θέλοντας αυτό να γίνει γνωστό στο ευρύ κοινό και
να δημοσιοποιηθεί, ξεκίνησε μία σειρά ινκόγκνιτο ταξιδιών στο εξωτερικό, κλείνοντας ρα-
ντεβού με τους κορυφαίους στο είδος τους γιατρούς που ειδικεύονται στους λεμφαδένες και
στον λαιμό γενικότερα. 

Μπορεί για την ώρα να έχει γλιτώσει τη χειρουργική επέμβαση, κάτι που τρενάρει με τη βοή-
θεια φαρμακευτικής αγωγής, παρ’ όλα αυτά όμως –όπως διαδίδει ο περίγυρος της– θα πρέπει
κάποια στιγμή να την κάνει, αφού η παράτασή της μπορεί να αποβεί επικίνδυνη στο μέλλον. 

( (
Η

Αθηνά Χρυάντοβα, που έχει μπει
στη ζωή του εδώ και ένα μήνα, έχει
καταφέρει να εκτοξεύσει την ευτυ-
χία του Λευτέρη Πανταζή. Ο δημο-

φιλής τραγουδιστής, που έχει διανύσει ένα
μεγάλο διάστημα μοναξιάς, δεν το φαντα-
ζόταν ότι το φετινό καλοκαίρι, που είχε ρίξει
όλο το βάρος του στα επαγγελματικά του
και στις νυχτερινές του εμφανίσεις ανά την
Ελλάδα, ο «φτερωτός» άγγελος θα έκανε
την εμφάνισή του. Και τι «άγγελος»! Η ξαν-
θιά καλλονή, ετών 23, είναι ένα πολλά υπο-
σχόμενο μοντέλο, που παίρνοντας και το
«βάπτισμα» του πυρός από τον Λ. Πανταζή,
που θεωρείται… γουρλής, αναμένεται να κά-
νει μεγάλη καριέρα. «Τυχερέ ΛΕ-ΠΑ!» είπαν
όσοι τον είδαν μαζί της στα νυχτοπερπάτη-
ματά τους στον Γιάννη Πλούταρχο.

ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΝΤΑΖΗΣ:

Ξετρελαμένος με 
το νέο του «μωρό»

ΑΠΟ
ΚΛΕΙ
ΣΤΙΚΟ

Σε ψυχιατρική κλινική 
πρώην σύντροφος 
του Σάκη Αρσενίου

Δ
ραματικές
ώρες περ-
νάει, σύμ-

φωνα με ανθρώ-
πους του περι-
βάλλοντός της, το
νεαρό κορίτσι με-
τά τον χωρισμό
της με τον Σάκη
Αρσενίου. Εκεί-
νη υπήρξε μία α-
πό τις πιο θερμές
θαυμάστριές του,
και ο έρωτάς τους
γεννήθηκε όταν
πήγε στο καμαρί-
νι του νυχτερινού
κέντρου που εμφανιζόταν για να του ζητήσει ένα
αυτόγραφο. 

Οι μέρες που θα ακολουθούσαν ήταν οι καλύτε-
ρες της ζωής της, όπως την άκουγαν να εξομολο-
γείται, αφού διατυμπάνιζε παντού ότι είναι ζευγάρι
με τον Σ. Αρσενίου, ο οποίος όμως έχει μεγάλη
πέραση στον γυναικείο πληθυσμό. Αν και η σχέση
τους ήταν πάρα πολύ σύντομη, ήταν τόσο «μεγά-
λη» από συναισθηματικής άποψης για την 23χρο-
νη κοπέλα, που δεν κατάφερε να αποδεχτεί την α-
νακοίνωση του τέλους από τον τραγουδιστή και
«λύγισε» ψυχολογικά. 

Η σημερινή της κατάσταση, που έχει γίνει θέμα
συζήτησης σε γειτονιά των δυτικών προαστίων ό-
που ζει με την οικογένειά της, προκαλεί ιδιαίτερη
θλίψη σε όλους, αφού χρειάστηκε νοσηλεία σε ψυ-
χιατρική κλινική δημόσιου νοσοκομείου. Σύμφω-
να με τους επαΐοντες, οι δικοί της άνθρωποι επι-
κοινώνησαν με τον δημοφιλή τραγουδιστή της νε-
ολαίας, ενημερώνοντάς τον για την απόπειρα που
έκανε να δώσει τέλος στη ζωή της, χωρίς όμως να
του επιρρίψουν καμία ευθύνη. Η «πληγωμένη»
πρώην φίλη του παραμένει στο νοσοκομείο, όπου
παρακολουθείται στενά από ψυχιάτρους, που φρο-
ντίζουν να επουλώσουν τις ψυχικές πληγές της. 
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